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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 331

Svar på mot ion om Vackra st igen från Stefan
Hanna (-)

KSN-2020-00499

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Stefan Hanna (-) föreslår i en motion väckt 27 januari 2020

att Uppsala kommun utreder möjligheten hur något liknande den ”Vackra
stigen” kan skapas i Uppsalas innerstad, samt
att sponsring av informationsskyltar kopplade till den ”Vackra stigen” blir
möjligt.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 16 november 2021 § 374
Tjänsteskrivelse daterad 6 oktober 2021
Bilaga, Motion om Vackra stigen från Stefan Hanna (-)

Yrkande

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Stefan Hannas (-) yrkande om bifall till
motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Reservat ion

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Det är pinsamt att så lite görs för att på allvar lyfta attraktionen i Uppsala city. Särskilt
pinsamt att det går så sakta och att förhållningssättet till en mer säljande inriktning av
vår stad är så konservativt. Hade kommunen låtit bli att till exempel kasta bort 25
miljoner kronor på inhyrda lokaler som inte utnyttjats, eller ”bara” 90.000 kronor till en
amerikan som höll ett digitalt anförande om demokrati, och köpt tjänster från några
lokala upplevelseentreprenörer hade vi redan varit en mycket attraktivare turistplats.
Uppsala har ett centralt stadsrum som i delar håller attraktiv världsklass. Stadsrummet
bär på många intressanta berättelser som mycket bättre kan förpackas på ett sätt som
gör Uppsala mycket intressantare att besöka och bo i. Uppsala behöver stärkas som
besöksort för turister. Inte minst för att upplevelseindustrin är en av de bästa näringarna
för att ge människor som saknar omfattande utbildning en meningsfull sysselsättning
och en chans till självförsörjning. För att stärka Uppsala som turist destination måste
Uppsalas innehåll kläs på ett attraktivt och lättillgängligt sätt som bidrar till att turister
stannar fler än några timmar. Ett enkelt sätt att göra centrala Uppsala till enattraktivare
besöksort är att skapa ett skyltat promenadstråk som inkluderar berättelser om personer
och platser. Skyltarna kan med fördel vara sponsrade av privatpersoner eller juridiska
personer. En enkel promenadstråks app kan med fördel erbjuda en intressant berättelse
per station på svenska, engelska, spanska och kinesiska. Promenadstråket kan med
fördel starta vid Resecentrum. Promenadstråket skulle kunna kallas ”Vackra stigen”.
En mycket attraktiv vandring, och berättelse, kan göras genom att gå längs
Bangårdsgatan till Fyrisån, promenera söder ut och över Islandsbron. Promenera in i
Stadsträdgården. Gå förbi Svettis och upp för den södra slottsbacken. Promenera in i
Botaniska trädgården. Ett besök till Evolutionsmuséet. Promenera in i stadskyrkogården.
Promenera vidare till Engelska parken. Promenera ner vid Carolina Rediviva. Gå vidare
till Helga Trefaldighets kyrka och Gustaf II Adolfs obelisk. Gå till Skytteanum, Domkyrkan,
Universitetsaulan och ned till Saluhallen. Därefter en promenad längs Fyrisån till
Bangårdsgatan och tillbaka till Resecentrum.
Det är minst sagt frustrerande att så enkla förbättringar inte blir verklighet samtidigt som
kommunen slösar bort många miljoner på dumheter. När Uppsala kommun stärks som
långvarig besöksdestination blir staden roligare, bidragsberoendet minskar och
självförsörjningsgraden ökar bland våra lågutbildade.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 374

Svar på mot ion om Vackra st igen från Stefan
Hanna (-)

KSN-2020-00499

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Stefan Hanna (-) föreslår i en motion väckt 27 januari 2020

att Uppsala kommun utreder möjligheten hur något liknande den ”Vackra
stigen” kan skapas i Uppsalas innerstad, samt
att sponsring av informationsskyltar kopplade till den ”Vackra stigen” blir
möjligt.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 6 oktober 2021
Bilaga, Motion om Vackra stigen från Stefan Hanna (-)

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om Vackra stigen från Stefan 
Hanna (-) 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 

Stefan Hanna (-) föreslår i en motion väckt 27 januari 2020  

• att Uppsala kommun utreder möjligheten hur något liknande den ”Vackra 
stigen” kan skapas i Uppsalas innerstad, samt 

• att sponsring av informationsskyltar kopplade till den ”Vackra stigen” blir 
möjligt. 

Beredning 

Ärendet har beretts av Destination Uppsala AB och kommunledningskontoret. 

Föredragning 

Uppsala kommun arbetar idag aktivt med olika insatser för att öka Uppsalas 

attraktivitet hos besökare och skapa fler reseanledningar så som upplevelser, 
aktiviteter och kulturmiljöer. Detta både för att öka kännedom och attraktivitet, samt 
för att förlänga besöket och få besökare att röra sig i ett större geografiskt område 
inom kommunen.  

 

 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-10-06 KSN-2020-00499 

  
Handläggare:  

Helena Bovin 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Destination Uppsala AB och kulturförvaltningen gör det inom befintliga uppdrag bland 
annat genom 

• att aktivt deltaga i stadsutvecklingsgrupper där vi bejakar intressen att skapa 
attraktivitet och tillgänglighet i city och på landsbygd, och nya 
affärsmöjligheter för näringslivet,  

• att erbjuda utbildningar till företag i besöksnäringen vilket ger dem 
förutsättningar för att skapa fler bokningsbara och prissatta upplevelser och 
aktiviteter för besökare med mål att generera ökade intäkter och fler 
arbetstillfällen,  

• ett nära samarbete med Uppsala Citysamverkan och en lokal affärs- och 

medborgarplats (AMP) Forumtorget för en levande och attraktiv stadskärna 

genom att erbjuda och synliggöra evenemang och aktiviteter för både 
Uppsalabor och besökare,  

• att synliggöra tematiserade stråk och promenader i stadskärnan och på 
landsbygden så som exempelvis Konststråken, Linnéstigarna, och ”Mod, 

minnen och äventyr” via Uppsala CityApp, samt att synliggöra de 
stadsvandringar med olika teman som näringslivet och guideförmedlingar 
erbjuder till både Uppsalabor och besökare,  

• att som en del av evenemanget Allt Ljus på Uppsala erbjuda tematiserad 

digital guidning under utvald period,  

• att genom kulturförvaltningen producera en digital guide (mobilapp) som 
guidar besökare till offentlig konst, kulturmiljöer och kulturella spår och 

platser, samt  

• att i linje med innerstadsstrategin utveckla Kulturstråket som en prioriterad 

inriktning: Uppsalas mest värdefulla historiska miljöer ska knytas samman och 
aktiveras genom att skapa fler målpunkter. Kulturförvaltningen kommer under 
de närmaste åren år lyfta fram kulturarv, kulturmiljö och historiska berättelser 

i Uppsala i flera, och delvis nya former. Den verksamhet som etableras i 
Historiskt centrum kommer att ha sin utgångspunkt i Uppsala slotts historia 

och kulturmiljö, men också berätta om stadens historia och kulturmiljöer med 
hjälp av olika förmedlingsformer och tekniker.  

Ett skyltat promenadstråk som leder Uppsalabor och turister längst en vacker led med 

intressanta berättelser är en aktivitet för besökare på plats, men bedöms inte vara 
något som drar eller lockar nya besökare till Uppsala.  

Destination Uppsala AB och kulturförvaltningen kommer inom ramarna av befintliga 
uppdrag att fortsätta driva insatser för att utveckla nya aktiviteter, upplevelser och 

miljöer som både lockar besökare hit och får dem att stanna längre, samt verka för 
förutsättningsskapande infrastruktur för att förbättra och förenkla upplevelsen på 
plats.  

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 6 oktober 2021 

• Bilaga, Motion om Vackra stigen från Stefan Hanna (-) 
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Kommunledningskontoret 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 
 



2020-01-10 

Motion: Vackra stigen 

Uppsala har ett centralt stadsrum som i delar håller attraktiv världsklass. Det är också ett stadsrum 
med berättelser som mycket bättre än hittills kan bidra till att stärka Uppsala som besöksort för 
turister. Turister som gärna får stanna i Uppsala fler än några timmar. Ett enkelt sätt att göra centrala 
Uppsala till en attraktivare besöksort är att skapa ett skyltat promenadstråk som inkluderar 
berättelser om personer och platser. Skyltarna kan med fördel vara sponsrade av privatpersoner eller 
juridiska personer. En enkel promenadstråks app kan med fördel erbjuda en intressant berättelse per 
station på svenska, engelska, spanska och kinesiska. Promenadstråket kan med fördel starta vid 
Resecentrum. Promenadstråket skulle kunna kallas ”Vackra stigen”.  

En mycket attraktiv vandring, och berättelse, kan göras genom att gå längs Bangårdsgatan till Fyrisån, 
promenera söder ut och över Islandsbron. Promenera in i Stadsträdgården. Gå förbi Svettis och upp 
för den södra slottsbacken. Promenera in i Botaniska trädgården. Ett besök till Evolutionsmuséet. 
Promenera in i stadskyrkogården. Promenera vidare till Engelska parken. Promenera ner vid Carolina 
Rediviva. Gå vidare till Helga Trefaldighets kyrka och Gustaf II Adolfs obelisk. Gå till Skytteanum, 
Domkyrkan, Universitetsaulan och ned till Saluhallen. Därefter en promenad längs Fyrisån till 
Bangårdsgatan och tillbaka till Resecentrum.  

 

Jag yrkar: 

 

Att Uppsala kommun utreder möjligheten hur något liknande den ”Vackra stigen” kan skapas i 
Uppsalas innerstad. 

 

Att sponsring av informationsskyltar kopplade till den ”Vackra stigen” blir möjligt. 

 

 

Stefan Hanna 

Kommunalråd 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 332

Svar på t re motioner om folkomröstning
kopplad t ill val av system för kapacitetsstark
kollektivt rafik från Stefan Hanna (-) och
förankring av kollektivt rafikinvestering från
Jonas Segersam (KD)

KSN-2020-00805

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motion om folkomröstning från Stefan Hanna (-),
2. att avslå motion om folkomröstning kopplad till val av system för

kapacitetsstark kollektivtrafik från Stefan Hanna (-), samt
3. att avslå motion om förankring av kollektivtrafikinvestering från Jonas

Segersam (KD).

Sammanfattning

Stefan Hanna (-) har i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde den 27
januari 2020 yrkat att Uppsala kommun ska genomföra en folkomröstning om
alternativa systemval för kapacitetsstark kollektivtrafik innan eller i samband med det
kommunala valet år 2022. Motionen återges i ärendets bilaga 1. I en motion väckt den
24 februari 2020 yrkade Stefan Hanna (-) att Uppsala kommun senast i det kommunala
valet 2022 ska genomföra en folkomröstning där invånarna får möjlighet att välja
mellan seriösa alternativa systemlösningar för kapacitetsstark kollektivtrafik, bilaga 2.

Jonas Segersam (KD) har i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde
den 27 januari 2020 föreslagit att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag
att utreda hur man kan genomföra en folkomröstning angående investering i
kapacitetsstark kollektivtrafik, både när det gäller frågeställningen i omröstningen och
tidpunkt för genomförande, för slutligt beslut i frågan i kommunfullmäktige. Motionen
återges i ärendets bilaga 3.

Motionerna bereds tillsammans eftersom de berör samma frågeställning.



Sida 93(123)

Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 16 november 2021 § 375
Tjänsteskrivelse daterad den 7 september 2021
Bilaga 1, motion om folkomröstningfrån Stefan Hanna (-)
Bilaga 2, motion om folkomröstning kopplad till val av system för
kapacitetsstark kollektivtrafik från Stefan Hanna (-)
Bilaga 3, motion om förankring av kollektivtrafikinvestering från Jonas
Segersam (KD)

Yrkanden

Simon Alm (-) yrkar:
att i första hand bifalla Jonas Segersams motion,
att i andra hand bifalla Stefan Hannas båda motioner.

Jonas Segersam (KD) yrkar:
att bifalla motion om förankring av kollektivtrafikinvestering från Jonas Segersam (KD),
samt
att besvara motion om folkomröstning från Stefan Hanna (-) och motion om
folkomröstning kopplad till val av system för kapacitetsstark kollektivtrafik från Stefan
Hanna (-).

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionerna.

Beslutsgång

Ordförande ställer först arbetsutskottets förslag om avslag till motion om
folkomröstning från Stefan Hanna (-) mot Jonas Segersams (KD) yrkande om
besvarande av motionen och mot Stefan Hannas (-) yrkande om bifall till motionen och
finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag om avslag till motion om
folkomröstning kopplad till val av system för kapacitetsstark kollektivtrafik från Stefan
Hanna (-) mot Jonas Segersams (KD) yrkande om besvarande av motionen och mot
Stefan Hannas (-) yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen
bifaller arbetsutskottets förslag.

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag om avslag till motion om
förankring av kollektivtrafikinvestering från Jonas Segersam (KD) mot Simon Alm (-)
med fleras yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller
arbetsutskottets förslag.

Votering begärs och genomförs.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Bifall till arbetsutskottets förslag om avslag till motion om förankring av
kollektivtrafikinvestering från Jonas Segersam (KD) röstar JA, bifall till Simon Alm (-)
med fleras yrkande om bifall till motionen röstar NEJ. Kommunstyrelsen beslutar med
12 JA-röster mot 3 NEJ-röster att bifall arbetsutskottets förslag.

JA-röst avger:
Mats Gyllander (M), Mohamad Hassan (L), Asal Gohari (S), Therez Almerfors (M), Erik
Dagnesjö (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Helena Hedman Skoglund (L), Helena
Nordström Källström (MP), Karolin Lundström (V), HannaVictoria Mörck (V) och Erik
Pelling (S).

NEJ-röst avger:
Stefan Hanna (-), Simon Alm (-) och Jonas Segersam (KD).

Reservat ioner

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Det är minst sagt föraktfullt mot oss invånare att inte val av lösning för kapacitetsstark
kollektivtrafik i Uppsala kommun blir föremål för folkomröstningar både i Uppsala
kommun och i hela region Uppsala. Det är frågor som kraftigt påverkar många av
Uppsala kommuns invånare under många år samt som kommer att ha stor påverkan på
övrig kollektivtrafik i hela regionen. Spårvägsprojektet är ett av de dyraste och mest
riskfyllda skattefinansierade projektet i Uppsalashistoria.
Det genomförs regelbundet folkomröstningar runt om i svenska kommuner. Ofta i
samband med allmänna val. Det rör allt ifrån frågor som etablering av Systembolaget i
Mullsjö 1994, Stadsbibliotekets placering i Lidköping 2010 till trängselskatt i Stockholm
2003, 2004 och 2006 samt i Göteborg 2014. I Uppsala genomfördes den senaste
folkomröstningen 1998 och gällde Knivstas utbrytning ur Uppsala och bildandet av egen
kommun. Omröstningarna har ofta rört beslut i för kommunen stora frågor som medför
påtagliga förändringar och som påverkar oss i vår vardag under lång tid framåt. Val av
kapacitetsstarkt kollektivtrafiksystem i Uppsala är en extremt stor fråga som kommer att
påverka Uppsalabor under många år, både ur ett framkomlighetsperspektiv och ett
ekonomiskt perspektiv.
Den 17 november skrev Johan Rudström en ledare i UNT som på ett klokt sätt lyfte att
Uppsalaborna borde få påverka denna stora lokala fråga på ett seriöst sätt. Där skriver
han bland annat:
”Avtal ska hållas, det gäller också fyrspårsavtalet mellan Uppsala, Knivsta, regionen och
staten. Men tidsgränsen för bostadsbyggandet är satt långt fram tiden. Det närmaste
som kan liknas vid en deadline är att de nya spåren ingår i statens järnvägsplan till och
med 2029. Det gör det inte demokratiskt försvarbart att hasta igenom förändring av den
här magnituden så nära inpå ett val.”
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Avtal ska inte alltid hållas. När underlagen för ett avtal är dåliga, och när verkligheten
som sades ligga till grund för ett avtal kraftigt förändras, kan självklart ett avtal brytas
och ett nytt och klokare skapas.
Uppsalaborna är redan kraftigt skuldsatta bara som invånare i kommunen. Skulder som
utgör kraftiga ränterisker som slår mot skola, vård och omsorg. Ett spårvägsprojekt
kommer att skuldtynga oss Uppsalabor på ett oacceptabelt sätt och dessutom tvinga
kommunen att bygga extremt tätt och högt i Uppsala södra stad. Vi kommer sannolikt att
tvingas välja mellan skattehöjningar från en redan mycket hög nivå eller neddragningar i
skola, vård och omsorg. Bara ur skuldsättningsperspektivet är frågan om kapacitetsstark
kollektivtrafik så stor att en folkomröstning är mycket befogad.
Jag vill stärka invånarnas inflytande och maximera invånarnyttan i större beslut. Det är
ett demokratiskt problem att avståndet mellan invånarna och de folkvalda idag är för
stort, samtidigt som allt färre vill engagera sig som politiker. Begreppet demokrati
innefattar även möjligheten att andra än politikerna påtagligt och löpande kan vara med
och påverka samhällsutvecklingen. Att avgöra frågor som har stor inverkan på berörda
invånare genom att folkomrösta är ett sådant alternativ.
Folkomröstningsinstrumentet bör, för att inte riskera att urvattnas, användas sparsamt
och endast tas i anspråk i frågor där konsekvensen av beslutet sträcker sig över många
mandatperioder och har stor påverkan på invånarna. Frågan om att välja en framtida
kapacitetsstark kollektivtrafiklösning är en mycket stor sådan fråga där relevanta
invånare tydligt måste få en chans att göra sina röster hörda. Därför bör en
folkomröstning genomföras senast i samband med valen 2022. Det är djupt beklagligt att
de styrande politikerna i både Uppsala kommun och Region Uppsala hanterar oss på ett
sätt som uttrycker ett oacceptabelt förmynderi.

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Systemval av kapacitetsstark kollektivtrafik är kostnadsmässigt i liknande volym som ett
helt års skatteintäkter i en normal budget. Det är en enorm volym skattemedel, och det är
därför lämpligt att låta folket få rådge fullmäktige i frågan.
Det blir något sorgligt att motionerna tagit så lång tid att bereda, vilket undertecknad
har klagat på flera gånger så sent som i år. Styret har lovat att motionsflödet ska skynda
på, men ändå är Stefan Hannas motionnära två år gammal, vilket försvårar de praktiska
förutsättningarna för att genomföra en folkomröstning i linje med motionens förslag. Det
är inte omöjligt såklart, men det hade naturligtvis varit bra om en folkomröstning hade
kunnat ske redan nu under hösten innan styret går fram med sitt slutgiltiga förslag i
frågan. Det kanske är en olycklig slump att de bägge motionerna blivit liggandes så
länge att deras intentioner omöjligen kan aktualiseras innan beslutet i systemvalsfrågan,
men det är en skam för styret att det finns ett mönster som indikerar att det inte handlar
om en slump.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Särskilt yttrande

Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Mats Gyllander (M) lämnar ett
särskilt yttrande:
I Sverige har vi en representativ demokrati, och i komplexa ärenden måste vi lita på att de
folkvalda politikerna har tillräckligt med kunskap för att ta beslut kring dessa.
Moderaterna tycker att frågan om kapacitetsstark kollektivtrafik är viktigt och förordar
BRT istället för spårväg. Däremot anser vi att, trots att det är en hög kostnad kopplad till
förslagen, att frågan bör beslutas av de demokratiskt valda företrädarna för varje parti.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 375

Svar på t re motioner om folkomröstning
kopplad t ill val av system för kapacitetsstark
kollektivt rafik från Stefan Hanna (-) och
förankring av kollektivt rafikinvestering från
Jonas Segersam (KD)

KSN-2020-00805

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motion om folkomröstning från Stefan Hanna (-),
2. att avslå motion om folkomröstning kopplad till val av system för

kapacitetsstark kollektivtrafik från Stefan Hanna (-), samt
3. att avslå motion om förankring av kollektivtrafikinvestering från Jonas

Segersam (KD).

Sammanfattning

Stefan Hanna (-) har i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde den 27
januari 2020 yrkat att Uppsala kommun ska genomföra en folkomröstning om
alternativa systemval för kapacitetsstark kollektivtrafik innan eller i samband med det
kommunala valet år 2022. Motionen återges i ärendets bilaga 1. I en motion väckt den
24 februari 2020 yrkade Stefan Hanna (-) att Uppsala kommun senast i det kommunala
valet 2022 ska genomföra en folkomröstning där invånarna får möjlighet att välja
mellan seriösa alternativa systemlösningar för kapacitetsstark kollektivtrafik, bilaga 2.

Jonas Segersam (KD) har i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde
den 27 januari 2020 föreslagit att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag
att utreda hur man kan genomföra en folkomröstning angående investering i
kapacitetsstark kollektivtrafik, både när det gäller frågeställningen i omröstningen och
tidpunkt för genomförande, för slutligt beslut i frågan i kommunfullmäktige. Motionen
återges i ärendets bilaga 3.

Motionerna bereds tillsammans eftersom de berör samma frågeställning.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad den 7 september 2021
Bilaga 1, motion om folkomröstningfrån Stefan Hanna (-)
Bilaga 2, motion om folkomröstning kopplad till val av system för
kapacitetsstark kollektivtrafik från Stefan Hanna (-)
Bilaga 3, motion om förankring av kollektivtrafikinvestering från Jonas
Segersam (KD)

Yrkande

Jonas Segersam (KD) yrkar:
att bifalla motionen om förankring av kollektivtrafikinvestering från Jonas Segersam (KD)
och därmed besvara motionerna från Stefan Hanna.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Jonas Segersam (KD) ändringsyrkande och
finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Reservat ion

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Svar på tre motioner om folkomröstning 
kopplad till val av system för kapacitetsstark 
kollektivtrafik från Stefan Hanna (-) och 
förankring av kollektivtrafikinvestering från   
Jonas Segersam (KD)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motion om folkomröstning från Stefan Hanna (-), 

2. att avslå motion om folkomröstning kopplad till val av system för 

kapacitetsstark kollektivtrafik från Stefan Hanna (-), samt 

3. att avslå motion om förankring av kollektivtrafikinvestering från Jonas 
Segersam (KD). 

Ärendet 

Stefan Hanna (-) har i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde den 27 
januari 2020 yrkat att Uppsala kommun ska genomföra en folkomröstning om 

alternativa systemval för kapacitetsstark kollektivtrafik innan eller i samband med det 
kommunala valet år 2022. Motionen återges i ärendets bilaga 1. I en motion väckt den 

24 februari 2020 yrkade Stefan Hanna (-) att Uppsala kommun senast i det kommunala 
valet 2022 ska genomföra en folkomröstning där invånarna får möjlighet att välja 
mellan seriösa alternativa systemlösningar för kapacitetsstark kollektivtrafik, bilaga 2. 

Jonas Segersam (KD) har i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 27 januari 2020 föreslagit att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag 
att utreda hur man kan genomföra en folkomröstning angående investering i 
kapacitetsstark kollektivtrafik, både när det gäller frågeställningen i omröstningen och 

tidpunkt för genomförande, för slutligt beslut i frågan i kommunfullmäktige. Motionen 

återges i ärendets bilaga 3.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen  2021-09-07 KSN-2020-00487 

  KSN-2020-00488 
Handläggare:  
Tomas Anderson 

 KSN-2020-00805 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Motionerna bereds tillsammans eftersom de berör samma frågeställning. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret. Barn-, jämställdhets eller 
näringslivsperspektivet är inte relevant i ärendet. 

Föredragning 

Enligt kommunallagen (2017:725), KL, 5 kap. 1 §, beslutar fullmäktige i ärenden av 

principiell beskaffenhet eller annars av större vikt för kommunen, exempelvis om att 

genomföra folkomröstningar. En folkomröstning kan initieras på två olika sätt.  

Enligt KL 5 kap. 37 § ska kommunfullmäktige besluta att genomföra en folkomröstning 
om ett folkinitiativ har väckts. Ett folkinitiativ som föranleder att en folkomröstning ska 
genomföras förutsätter, enligt KL 8 kap. 2 §, att minst tio procent av de röstberättigade 

skriftligen begärt att en folkomröstning ska hållas i en särskild fråga. Enligt KL 5 kap. 36 

§ får fullmäktige också besluta att inhämta synpunkter från medlemmarna, exempelvis 
genom att genomföra en folkomröstning, som ett led i beredningen av ett ärende som 
fullmäktige ska handlägga. 

Folkomröstning kan vara ett sätt att hantera övergripande och tydliga vägvalsfrågor i 

en kommun. Kapacitetsstark kollektivtrafik var dock en av de stora frågorna som var 

aktuell i det senaste allmänna valen, vilket gör att frågan bör hanteras av den 
representativa demokratin.  

Generellt gäller att om en folkomröstning ska arrangeras krävs att den utformas så att 

där finns tydliga alternativ och att kommunen har möjlighet att agera i enlighet med 
resultatet av folkomröstningen. Eftersom det inte finns något konkret förslag till beslut 
eller ärende i kommunfullmäktige i frågan som motionerna berör och då något 

folkinitiativ inte har väckts, kan en folkomröstning inte aktualiseras i dagsläget. Syftet 
med kapacitetsstark kollektivtrafik är att skapa förutsättningar för smidigt resande 

utan oförutsägbara förseningar och trafikstörningar i rusningstrafik, vilket innebär att 
olika tekniska lösningar kommer i fråga i olika delar av kommunen. Att ta ställning till 

vilken teknisk lösning som lämpar sig bäst beroende på förutsättningar och behov är 

frågor som lämpar sig mindre väl för folkomröstningar. Val av kapacitetsstark 
kollektivtrafik är en sådan fråga.  

Enligt det direktiv för projektet Uppsala spårväg som kommunstyrelsen reviderade 
genom beslut 11 mars 2020 §46 ska underlag för ett genomförandebeslut för 
kapacitetsstark kollektivtrafik föreläggas fullmäktige under 2021. Uppdraget omfattar 

även utredning av alternativa systemlösningar. Fullmäktige ska vid 
genomförandebeslutet avgöra om projektet Uppsala spårväg ska fortsätta eller 
avbrytas.  

Om fullmäktige med utgångspunkt i vad som då föreslås finner behov att inhämta 

ytterligare synpunkter från medlemmar i kommunen genom en folkomröstning, 

opinionsundersökning, samråd eller liknande, har kommunfullmäktige möjlighet att 

besluta om det. Oavsett hur inhämtandet av synpunkter görs sker det som ett led i 
beredningen av ärendet, vilket innebär att förfarandet enbart kan vara rådgivande. Den 
slutliga beslutanderätten har fullmäktige.  

Sätten att inhämta synpunkter i beredningen av frågor mellan valen till 
kommunfullmäktige är således flera. Vid sidan av de dialoger, samråd och möten som 
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förts kring frågan om spårväg i Uppsala, bland annat inom ramen för flera 
översiktsplaner, har frågan utretts i många år och debatterats i flera valrörelser, senast 
i valet 2018. Det var väl känt att kommunfullmäktige under denna mandatperiod skulle 

behöva ta ställning till en kapacitetsstark kollektivtrafiklösning.  

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i föreliggande ärende. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 7 september 2021 

• Bilaga 1, motion om folkomröstning från Stefan Hanna (-) 

• Bilaga 2, motion om folkomröstning kopplad till val av system för 

kapacitetsstark kollektivtrafik från Stefan Hanna (-) 

• Bilaga 3, motion om förankring av kollektivtrafikinvestering från Jonas 
Segersam (KD) 

 

Kommunledningskontoret 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 

 



      2020-01-21 
Motion om folkomröstning 
  
Det genomförs regelbundet folkomröstningar runt om i svenska kommuner. Ofta i samband med 
allmänna val. Det rör allt ifrån frågor som etablering av Systembolaget i Mullsjö 1994, 
Stadsbibliotekets placering i Lidköping 2010 till trängselskatt i Stockholm 2003, 2004 och 2006 samt i 
Göteborg 2014. I Uppsala genomfördes den senaste folkomröstningen 1998 och gällde Knivstas 
utbrytning ur Uppsala och bildandet av egen kommun. Omröstningarna har ofta rört beslut i för 
kommunen stora frågor som medför påtagliga förändringar och som påverkar oss i vår vardag under 
lång tid framåt. Val av kapacitetsstarkt kollektivtrafiksystem i Uppsala är en extremt stor fråga som 
kommer att påverka Uppsalabor under många år, både ur ett framkomlighetsperspektiv och ett 
ekonomiskt perspektiv. Vi kräver en lokal folkomröstning om val av systemlösning innan det slutliga 
beslutet fattas. 
  
I en insändare i UNT den 9/12 2019 klargör docenten i företagsekonomi, Mats Åkerblom, att den 
kalkylerade kostnaden på 4,5 miljarder kronor för investeringen i spårväg som minoritetsstyret S, MP 
och L föreslår är en halvsanning. En kostnadsuppskattning på minst 10 miljarder inklusive 
kostnadsuppräkningar från 2015 för spårläggning, depå, fordon med mera är en betydligt mer 
realistisk summa. Till detta kommer kostnader i form av arkeologi, tågledningscentral, 
trafikomläggningar, rör- och ledningsomdragningar., förstärkningsarbeten med mera. Även 
uppskattningen 10 miljarder kronor är sannolikt i underkant. 
Erfarenheten visar att många större infrastrukturprojekt i offentlig regi kostnadsmässigt blir mycket 
dyrare än den planerade eller budgeterade nivån. 
För att få grepp om storleken på spårvägsinvesteringen kan den jämföras med Uppsala kommuns 
totala budget för 2019 som var 11,9 miljarder. Vi talar alltså om en kostnad motsvarande cirka 85% 
av en hel årsbudget. Det här sätter naturligtvis djupa spår i kommunens ekonomi. 
  
Redan idag har Uppsalaborna en skuld på 225.000 kronor per person. Ytterligare lån på 10 miljarder 
kronor innebär att skulden ökar med nära 45.000 kronor per person. För närvarande har vi en 
reporänta på noll procent. Kommunens räntekänslighet är mycket hög. Vad händer när räntan ökar 
några procent? Vi kommer sannolikt att tvingas välja mellan skattehöjningar från en redan hög nivå 
eller neddragningar i skola, vård och omsorg. Bara ur skuldsättningsperspektivet är frågan om 
kapacitetsstark kollektivtrafik så stor att en folkomröstning är mycket befogad. 
  
Jag vill stärka invånarnas inflytande och maximera medborgarnyttan i större beslut. Det är ett 
demokratiskt problem att avståndet mellan medborgarna och de folkvalda idag är för stort, samtidigt 
som allt färre vill eller har intresse av att engagera sig som politiker. Begreppet demokrati innefattar 
även möjligheten att andra än politikerna påtagligt och löpande kan vara med och påverka 
samhällsutvecklingen. Att avgöra frågor som har stor inverkan på medborgarna genom att 
folkomrösta är ett sådant alternativ. Om inte en majoritet inom kommunfullmäktige själva har 
omdömet att besluta om folkomröstning krävs att 10% av de röstberättigade i en kommun begär det. 
Det går naturligtvis att invända mot att använda folkomröstningar som metod i en representativ 
demokrati. Ett argument skulle kunna vara att vi väljer politiker för att de skall ta ansvar och fatta 
besluten åt oss. Dessvärre är den politiska ansvarsfrågan begränsad till, i bästa fall, några 
mandatperioder medan konsekvenserna av stora och avgörande beslut för medborgarna kvarstår 
långt efter att politikerna lämnat sina uppdrag. Därmed blir det ännu viktigare att medborgarna får 
säga sitt. Vi får inte heller glömma den moraliska/etiska aspekten; I hur stor omfattning anser sig en 
politiker ha rätt att använda skattebetalarnas pengar och hänvisa till att man valts i demokratisk 
ordning? Vilka är målen och syftena med besluten? Hur vet vi att medborgarna istället inte används 
som ett medel för andra syften än att tjäna dem som valt dem? Frågan är relevant eftersom man i 



kollektivtrafikfrågan vare sig utreder, utvärderar eller presenterar underlagen till alternativa 
lösningar på ett seriöst och transparent vis. 
  
Folkomröstningsinstrumentet bör, för att inte riskera att urvattnas, användas sparsamt och endast 
tas i anspråk i frågor där konsekvensen av beslutet sträcker sig över många mandatperioder och har 
stor påverkan på medborgarna. 
Frågan om att välja en framtida kapacitetsstark kollektivtrafiklösning är en mycket stor sådan fråga 
där relevanta invånare tydligt får göra sina röster hörda. Därför bör en folkomröstning genomföras 
senast i samband med valen 2022. 
 
Som underlag för kommuninvånarnas ställningstagande i folkomröstningen ska Uppsala kommun 
presentera minst två seriösa alternativa lösningar för kapacitetsstark kollektivtrafik.  
 
Jag yrkar: 
 
Att Uppsala kommun ska genomföra en folkomröstning om alternativa systemval för kapacitetsstark 
kollektivtrafik innan eller i samband med det kommunala valet år 2022. 
 
 
Stefan Hanna 
Kommunalråd 
 



      2020-02-14 
 
Motion om folkomröstning kopplad till val av system för kapacitetsstark kollektivtrafik 
 
Bakgrund 
 
Det genomförs regelbundet folkomröstningar runt om i svenska kommuner. Ofta i samband 
med allmänna val. Det rör allt ifrån frågor som etablering av Systembolaget i Mullsjö 1994, 
stadsbibliotekets placering i Lidköping 2010 till trängselskatt i Stockholm 2003, 2004 och 
2006 samt i Göteborg 2014. I Uppsala genomfördes den senaste folkomröstningen 1998 och 
gällde Knivstas utbrytning ur Uppsala och bildandet av egen kommun. Omröstningarna har 
ofta rört beslut i för kommunen stora frågor som medför påtagliga förändringar och som 
påverkar oss i vår vardag under lång tid framåt. Val av kapacitetsstarkt kollektivtrafiksystem i 
Uppsala är en extremt stor fråga som kommer att påverka Uppsalabor under många år, både 
ur ett framkomlighetsperspektiv och ett ekonomiskt perspektiv.  
 

Jag tycker att det är viktigt att stärka invånarnas inflytande och maximera medborgarnyttan i 

de beslut som fattas inom Uppsala kommun. Det är ett demokratiskt problem att avståndet 

mellan medborgarna och de folkvalda idag är för stort, samtidigt som allt färre vill engagera 

sig som politiker. Begreppet demokrati innefattar även möjligheten att andra än politikerna 

kan vara med och påverka utvecklingen. Att avgöra frågor som har stor inverkan på 

medborgarna genom att folkomrösta är ett sådant alternativ. Om inte en majoritet inom 

kommunfullmäktige själva har omdömet att i denna fråga besluta om folkomröstning krävs 

att 10 procent av de röstberättigade i Uppsala kommun begär det.  

Det går naturligtvis att invända mot att använda folkomröstningar som metod i en 

representativ demokrati. Ett argument skulle kunna vara att vi väljer politiker för att de skall 

ta ansvar och fatta besluten åt oss. Dessvärre är den politiska ansvarsfrågan begränsad till, i 

bästa fall, några mandatperioder medan konsekvenserna av stora och avgörande beslut för 

medborgarna kvarstår långt efter att politikerna lämnat sina uppdrag. Därmed blir det ännu 

viktigare att medborgarna vid stora beslut, där det ska finnas tydliga alternativ, får säga sitt. . 

I frågan om att välja en framtida kapacitetsstark kollektivtrafiklösning anser jag att den stora 
frågan ska avgöras genom en folkomröstning senast i samband med valen 2022. 
 
Jag yrkar: 
 
Att Uppsala kommun senast i det kommunala valet 2022 ska genomföra en folkomröstning 
där invånarna får möjlighet att välja mellan seriösa alternativa systemlösningar för 
kapacitetsstark kollektivtrafik. 
 
Stefan Hanna 
Kommunalråd  



Motion om förankring av kollektivtrafikinvestering 

Kommunstyrelsens arbetsutskott var nyligen på besök i Lund och Helsingborg. En viktig lärdom av de 

två besöken är vikten att förankra viktiga förslag och projekt hos medborgarna. I Helsingborg röstade 

precis innan vårt besök 96% av de röstande (drygt 50% valdeltagande) mot att sälja kommunens 

energibolag vilket den politiska majoriteten drev som förslag. 

I Lund bildades 2014 ett nytt lokalparti, FNL (FörNyaLund) som en protest mot att samtliga partier i 

kommunfullmäktige var för ett beslut att bygga ny spårväg i Lund. Partiet tog 4 mandat i valet, och 

vid följande val, 2018 utökades detta till 6 mandat och styret av kommunen övergick till en kvintett 

bestående av FNL, L, M, KD och C, med en liberal kommunstyrelseordförande — vid det här laget var 

spårvägsbygget redan beslutat och nästan färdigt. 

Tyvärr upplevs av väldigt många "spårväg Uppsala" som ett projekt som drivs uppifrån av företrädare 

för kommunledningen, en strategi som bäddar för negativa reaktioner. Från oppositionen har vi gång 

på gång påpekat betydelsen av en bättre förankring. Varken linjesträckning, hållplatslägen eller val av 

teknik för den kapacitetsstarka kollektivtrafiken har varit uppe till politisk behandling. 

Förhoppningsvis kommer beslut om både teknikval och linjesträckning att fattas nu under våren, i 

kombination med att en fördjupad översiktsplan för Bergsbrunna (sydöstra staden) kommer att 

behandlas. 

Vi kristdemokrater är principiellt positiva till folkomröstningar. Kanske har det sin grund i partiets 

historia — partiet bildades som ett resultat av en namnunderskriftskampanj i början av 60-talet som 

samlade över 2 miljoner namn mot avskaffandet av kristendomsämnet i gymnasieskolan. Mitt eget 

första politiska minne var hur partiet (och jag) tydligt kampanjade för linje 3 (avveckling) vid 

folkomröstningen om kärnkraft 1980. Sedan dess har både partiet, kampanjgeneralen (Mats Odell), 

och jag kommit till insikt om kärnkraftens förtjänster, men poängen är att det är viktigt att förankra 

viktiga samhällsförändringar i befolkningen. 

I Uppsala samlades det i början av 00-talet in över 8000 namnunderskrifter för en folkomröstning om 

större valfrihet inom barnomsorgen. Tyvärr avslog kommunfullmäktige initiativet, men det hela 

utmynnade i en idé om att tillskriva regeringen om att få bli försökskommun för en egen modell av 

vårdnadsbidrag. 

Jag är övertygad om att det är bättre att förekomma en liknande namnunderskriftskampanj i denna 

fråga, genom att ta upp ett förslag till beslut i kommunfullmäktige. KF bör ge ett uppdrag att utreda 

hur och när en folkomröstning skulle kunna genomföras, om man exempelvis ska fråga väljarna om 

valet mellan spårväg och BRT ("Buss rapid transit" — en form av superbusslinjer som införts i 

exempelvis Malmö och Trondheim), och om man ska ha folkomröstningen i samband med 

kommunens beslut att gå vidare med investeringen 2021, eller i samband med de allmänna valen 

2022. 

Nu kan man invända att en spårvägs- eller BRT-investering i Uppsala kommer att kosta mindre än 

flera av de stora investeringsbeslut som fattats i Uppsala på senare tid. Slår man ihop nytt stadshus 

(1 miljard kronor), Fyrishov (1 miljard), Studenternas (1 miljard), hockeyarena i Gränby (1/2 miljard), 

och nu uppseglande nytt badhus i Gottsunda (ett antal hundra miljoner kronor) så blir detta 

sammantaget mer än investeringen i 17 km ny spårväg (kostar totalt 4-5 miljarder, varav uppåt 2 

miljarder kan komma att betalas av staten). De flesta av de nämnda arenainvesteringarna är redan 

beslutade och kan därmed inte blir föremål för en folkomröstning, det kan man dock ännu 

ha när det gäller kollektivtrafikinvestering. 



onas Segersann, Kommunalråd (KD) 

Uppsala 2020-01-27 

En mycket viktig poäng med en sådan här process är att väljarna får ett incitament att sätta sig in i 
frågan. Och om idén om spårtrafik är välunderbyggd och ger stora fördelar för invånarna tror jag att 
detta — om de ges tillfälle att sätta sig in i saken och lämna sina synpunkter — skulle kunna ge en 
bättre förankring för ett sådant beslut. 

Vi föreslår därför 

Att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att utreda hur man kan genomföra en 
folkomröstning angående investering i kapacitetsstark kollektivtrafik, både när det gäller 
frågeställningen i omröstningen och tidpunkt för genomförande, för slutligt beslut i frågan i 
kommunfullmäktige. 

K 
D 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 333

Svar på mot ion om mat leveranser t ill äldre
invånare med anledning av coronaviruset från
Stina Jansson (FI) med flera

KSN-2020-02120

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en
motion väckt 25 maj 2020:

att kommunens invånare som har fyllt 70 år får fri tillgång till hemtjänstens
beställningssystem för matvaruleveranser eller hemkörning av matlådor utan
biståndsbeslut,
att kommunen utökar personalstyrkan för att klara det utökade behovet, samt
att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast
i samband med bokslutet.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 16 november 2021 § 376
Tjänsteskrivelse daterad 1 november 2021
Bilaga 1, Motion om matleveranser till äldre invånare med anledning av
coronaviruset från Stina Jansson (FI) med flera
Bilaga 2, Protokollsutdrag från äldrenämnden 21 oktober 2021

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Särskilt yttrande

Hanna Victoria Mörck (V) och Karolin Lundström (V) lämnar ett särskilt yttrande:
Det är beklagligt att det politiska minoritetsstyret inte har kunnat leverera ett
beslutsförslag på denna motion snabbare. Skyndsam hantering av motionen borde
prioriterats i och med att den rör frågor kring pandemin och därmed rör frågor av akut
karaktär.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 376

Svar på mot ion om mat leveranser t ill äldre
invånare med anledning av coronaviruset från
Stina Jansson (FI) med flera

KSN-2020-02120

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en
motion väckt 25 maj

att kommunens invånare som har fyllt 70 år får fri tillgång till hemtjänstens
beställningssystem för matvaruleveranser eller hemkörning av matlådor utan
biståndsbeslut,
att kommunen utökar personalstyrkan för att klara det utökade behovet, samt
att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast
i samband med bokslutet.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 1 november 2021
Bilaga 1, Motion om matleveranser till äldre invånare med anledning av
coronaviruset från Stina Jansson (FI) med flera
Bilaga 2, Protokollsutdrag från äldrenämnden 21 oktober 2021

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om matleveranser till äldre 
invånare med anledning av coronaviruset från 
Stina Jansson (FI) med flera  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en 

motion väckt 25 maj  

• att kommunens invånare som har fyllt 70 år får fri tillgång till hemtjänstens 

beställningssystem för matvaruleveranser eller hemkörning av matlådor utan 

biståndsbeslut, 

• att kommunen utökar personalstyrkan för att klara det utökade behovet, samt 

• att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast 
i samband med bokslutet.  

Beredning 

Ärendet har beretts av vård- och omsorgsförvaltningen och kommunledningskontoret.  

Äldrenämnden har behandlat ärendet 21 oktober 2021 och föreslagit att motionen 
avslås. 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-11-01 KSN-2020-02120 

  
Handläggare:  

Daniel Karlsson 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Föredragning 

Mat och måltider är en av grundpelarna i äldreomsorgen och bör utgöra en integrerad 

del av vården och omsorgen gentemot brukaren. Genom detta stärks möjligheterna till 
bibehållen livskvalitet för brukaren.  

Kommunen har i dagsläget inget beställningssystem för matleveranser i bred mening. 

Däremot har kommunen upphandlat avtal om matleveranser från hemtjänsten för 

personer med bedömt behov av sådan hjälp, bistånd i form av matleveranser. 
Matlådorna som levereras är subventionerade av kommunen.    

Tjänster i form av beställning av matlådor och matkassar erbjuds på flera sätt på den 
kommersiella marknaden.  Om kommunen skulle bistå med detta innebär det att 

kommunen konkurrerar med otillåten prispress på en öppen marknad. Att utöka 
tillämpningsområdet av den befintliga upphandlade leveransen kan vara problematisk 

rent upphandlingsrättsligt om ändringen anses vara en otillåten ändring av 
förutsättningarna i avtalet.  

Förfarandet kan dessutom stå i strid med övrig lagstiftning då det sannolikt saknas 
lagstöd för att på föreslaget sätt sälja subventionerade matlådor till en viss grupp av 
personer utan någon föregående individuell behovsbedömning.  

I motionen yrkas även på att kommunen ska utöka personalstyrkan för att klara det 
utökade behovet. I den mån en utökning av personalstyrkan blir aktuell bedöms i 
första hand personer i behov av biståndsinsatser behöva prioriteras. I detta innefattas 

särskilt ett gott hushållande av personella resurser med fokus på vård- och 

omsorgsinsatser.   

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 1 november 2021 

• Bilaga 1, Motion om matleveranser till äldre invånare med anledning av 

coronaviruset från Stina Jansson (FI) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från äldrenämnden 21 oktober 2021 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 

Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 
 



 

 

Motion: Matleveranser till äldre invånare med anledning av Coronaviruset 

 

Uppsala kommun måste säkra invånarnas möjlighet att tillgodose sina grundläggande behov. 

För våra äldre invånare är det nu helt avgörande att kunna begränsa sina kontakter med andra 

människor i enlighet med Folkhälsomyndighetens rekommendationer gällande Coronaviruset. 

Detta innebär att många äldre sedan en tid tillbaka är helt beroende av andra för att kunna 

handla mat och andra dagligvaror. Vi ser en rad goda frivilliga initiativ dyka upp i kommunen och 

välkomnar alla solidariska insatser som riktar sig till äldre och andra riskgrupper. Många företag 

tar också goda initiativ med hemkörning av mat vilket gynnar äldre och andra riskgrupper, och vi 

hoppas att den typen av initiativ ska kunna ge flera goda effekter.  

 

Samtidigt behöver kommunen ta ansvar för att äldre som inte har anhöriga eller bekanta som 

kan hjälpa dem med matinköp inte riskerar att gå hungriga, eller på grund av att de frivilliga 

insatserna inte räcker till när behoven uppstår. Kommunen behöver en beredskap för att möta 

upp dessa grundläggande behov, särskilt då ingen kan säga hur länge nuvarande situation 

kommer att fortgå. Vi måste också säkerställa att hemtjänstpersonalen får möjlighet att klara av 

samtliga uppgifter. Dessa enkla men viktiga insatser måste stärkas upp utan att konkurrera ut 

viktiga hemtjänstinsatser för dem med ännu större behov. 

 

Med anledning av detta yrkar vi att:  

 

- Kommunens invånare som har fyllt 70 år får fri tillgång till hemtjänstens 

beställningssystem för matvaruleveranser eller hemkörning av matlådor utan 

biståndsbeslut. 

 

- Kommunen utökar personalstyrkan för att klara det utökade behovet.  

 

- Kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast i 

samband med bokslutet.  

 

 

Stina Jansson (F!)  

Lovisa Johansson (F!)  

Charlie Strngberg (F!)  
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Äldrenämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-10-21

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 134

Svar på mot ion om mat leveranser t ill äldre
invånare med anledning av coronaviruset från
Stina Jansson (FI) med flera

ALN-2021-00553

Beslut

Äldrenämnden beslutar

1. att föreslå kommunfullmäktige avslå motionen.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en
motion väckt 25 maj

att kommunens invånare som har fyllt 70 år får fri tillgång till hemtjänstens
beställningssystem för matvaruleveranser eller hemkörning av matlådor utan
biståndsbeslut,
att kommunen utökar personalstyrkan för att klara det utökade behovet, samt
att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast
i samband med bokslutet.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 20 september 2021
Bilaga, Motion om matleveranser till äldre invånare med anledning av
coronaviruset från Stina Jansson (FI) med flera
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 334

Svar på mot ion om säkerställande av
föreningslivets ekonomiska förutsättningar
från Lovisa Johansson (FI) med flera

KSN-2020-02122

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en
motion väckt 25 maj 2020

att uppdra idrotts-och fritidsnämnden att fortsatt betala ut aktivitetsbidrag till
föreningar så att de inte blir ekonomiskt lidande på grund av minskat antal
deltagare, medlemmar eller aktiviteter under 2020 kopplat till
Coronapandemin,
att uppdra kulturnämnden att fortsatt betala ut aktivitetsbidrag till föreningar
så att de inte blir ekonomiskt lidande på grund av minskat antal deltagare,
medlemmar eller aktiviteter under 2020 kopplat till Coronapandemin, samt
att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast
i samband med bokslutet.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 16 november 2021 § 377
Tjänsteskrivelse daterad 18 oktober 2021
Bilaga 1, Motion om säkerställande av föreningslivets ekonomiska
förutsättningar från Lovisa Johansson (FI) med flera
Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 27 september 2021
Bilaga 3, Protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämnden 27 september 2021
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Särskilt yttrande

Hanna Victoria Mörck (V) och Karolin Lundström (V) lämnar ett särskilt yttrande:
Det är beklagligt att det politiska minoritetsstyret inte har kunnat leverera ett
beslutsförslag på denna motion snabbare. Skyndsam hantering av motionen borde
prioriterats i och med att den rör frågor kring pandemin och därmed rör frågor av akut
karaktär.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 377

Svar på mot ion om säkerställande av
föreningslivets ekonomiska förutsättningar
från Lovisa Johansson (FI) med flera

KSN-2020-02122

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en
motion väckt 25 maj 2020

att uppdra idrotts-och fritidsnämnden att fortsatt betala ut aktivitetsbidrag till
föreningar så att de inte blir ekonomiskt lidande på grund av minskat antal
deltagare, medlemmar eller aktiviteter under 2020 kopplat till
Coronapandemin,
att uppdra kulturnämnden att fortsatt betala ut aktivitetsbidrag till föreningar
så att de inte blir ekonomiskt lidande på grund av minskat antal deltagare,
medlemmar eller aktiviteter under 2020 kopplat till Coronapandemin, samt
att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast
i samband med bokslutet.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 18 oktober 2021
Bilaga 1, Motion om säkerställande av föreningslivets ekonomiska
förutsättningar från Lovisa Johansson (FI) med flera
Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 27 september 2021
Bilaga 3, Protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämnden 27 september 2021
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om säkerställande av 
föreningslivets ekonomiska förutsättningar 
från Lovisa Johansson (FI) med flera  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en 

motion väckt 25 maj 2020 

• att uppdra idrotts- och fritidsnämnden att fortsatt betala ut aktivitetsbidrag till 

föreningar så att de inte blir ekonomiskt lidande på grund av minskat antal 

deltagare, medlemmar eller aktiviteter under 2020 kopplat till 

Coronapandemin, 

• att uppdra kulturnämnden att fortsatt betala ut aktivitetsbidrag till föreningar 

så att de inte blir ekonomiskt lidande på grund av minskat antal deltagare, 

medlemmar eller aktiviteter under 2020 kopplat till Coronapandemin, samt 

• att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast 
i samband med bokslutet. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kulturförvaltningen, stadsbyggnadsförvaltningen och 

kommunledningskontoret. Barnrättsperspektivet har beaktats i ärendet genom att 
verksamhetsbidragen endast berör barn och unga i åldern 5–25 år. Jämställdhet- och 
näringslivsperspektiven är inte relevant i detta ärende. 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-10-18 KSN-2020-02122 

  
Handläggare:  

Runa Krehla, Ewa Wennmark 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kulturnämnden har behandlat ärendet 27 september 2021 och föreslagit att motionen 
besvaras med föredragningen i ärendet.  

Idrotts- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 27 september 2021 och föreslagit 
att motionen besvaras med föredragningen i ärendet.  

Föredragning 

Idrotts- och fritidsnämnden stödjer barns och ungdomars fritid genom att ge 
subventioner till föreningar som organiserar och genomför fritidsaktiviteter, med fokus 
på åldersgruppen 5–25 år. Det största stödet går till idrottsföreningar, som också 

engagerar flest barn och unga.  

Nämndens subvention ges dels i form av kontanta föreningsbidrag och genom att 
lokaler till föreningars aktiviteter tillhandahålls genom den så kallade 
markeringsavgiften. 

Idrotts- och fritidsnämnden beslutade 24 april 2020 §34 att utbetalningen av 
verksamhetsstödet till barn- och ungdomsföreningar, genom aktivitetspoäng och 
sammankomster för våren 2020, ska baseras på planerad verksamhet, oavsett om 

verksamheten genomförts eller ej. Vid bidragsgivningen för vårens aktiviteter 
kompenserades de föreningar som hade minskade aktiviteter i enlighet med beslutet. 

Kommunfullmäktige beslutade 25 maj 2020 §132 att under perioden 1 april till och med 

30 juni 2020 ändra markeringsavgiften för alla föreningar som bokar kommunala 
anläggningar till noll kronor. Det är något som positivt påverkar föreningarnas 

ekonomiska förutsättningar i förhållande till aktivitetspoäng och 

sammankomstbidrag. 

Under våren 2021 har stadsbyggnadsförvaltningen på uppdrag från idrotts- och 

fritidsnämnden utrett pandemins effekter på föreningslivet. Utredningen är gjord 
främst utifrån de 180 föreningar som söker bidrag från nämnden. Underlag till 

utredningen har tagits från det kommunala bokning- och bidragssystemet, 
föreningarnas kostnader för markeringsavgifter, Riksidrottsförbundets fördelning av 

LOK-stöd (statligt lokalt aktivitetsstödet) samt den totala summan av utbetalt 
kompensationsstöd, det har också genomförts djupintervjuer med ett 40-tal 

föreningar.   

Utredningen visar att föreningarnas ekonomi 2020 inte nämnvärt påverkats negativt. 
Aktivitetspoäng och sammankomstbidrag avseende vår- och hösttermin 2020 är redan 
fördelade. Enligt utredningens resultat går det inte att motivera ytterligare 

aktivitetsbidrag för 2020 års aktiviteter än de som redan är utbetalda. 

Kulturnämnden stödjer öppen fritidsverksamhet och kulturpedagogisk verksamhet i 

föreningsregi genom stöd till barn och ungas fria tid samt stöd till barns och ungas 
kulturutövande. Dessa stöd är inte baserade på antal deltagare eller sammankomster, 

utan det är ett fast stöd baserat på de kostnader föreningen har uppgett för sin 
verksamhet i ansökan om verksamhetsstöd eller projektstöd. Exakt hur många som 

deltar eller hur mycket verksamhet föreningen har påverkar alltså inte direkt nivån på 
stödet, men kan naturligtvis göra det på sikt om föreningens ordinarie verksamhet 
ändras i grunden.  

Innehållet i föreningarnas verksamhet har till viss del påverkats under 2020/2021, men 
föreningarna har förtjänstfullt ställt om och mycket har kunnat genomföras men på ett 
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coronaanpassat sätt. Verksamhet har bedrivits i mindre grupper, om möjligt utomhus 
och en del föreningar har övergått helt till digitala aktiviteter. Undantaget var perioden 
22 december och en bit in i januari då all icke-nödvändig verksamhet skulle pausas, 

även kultur- och fritidsverksamhet för barn och unga. Kulturförvaltningen har 
regelbundet informerat föreningarna om rådande restriktioner och förändringar och 
meddelat dem om man tillfälligt pausar verksamhet så innebär det inte ett indraget 
stöd. Föreningarnas ekonomi har därmed inte påverkats på ett negativt sätt och ingen 
förening har förlorat något stöd. Kulturnämnden har heller inte några särskilda 

kostnader kopplade till dessa stöd att särredovisa. 

När det gäller stöd till det fria kulturlivet där mycket verksamhet har pausats helt under 
pandemin har det hanterats i en särskild ordning, där kulturaktörer har haft möjlighet 

att söka ett särskilt riktat coronastöd från kulturnämnden under hösten 2020 samt 
ytterligare stöd våren 2021. Detta redogörs för närmare i svaret på en annan motion 

ställd av (FI) kopplad till stöd till det fria kulturlivet. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 18 oktober 2021 

• Bilaga 1, Motion om säkerställande av föreningslivets ekonomiska 
förutsättningar från Lovisa Johansson (FI) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 27 september 2021 

• Bilaga 3, Protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämnden 27 september 2021 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 

 



 
 

Motion: Säkerställande av föreningslivets ekonomiska förutsättningar 

 

Uppsala kommuns föreningar står inför en mycket stor utmaning tillsammans med det övriga 

samhället. Många föreningar ställer in sina verksamheter och flera föreningar vittnar om en 

stor frånvaro på olika aktiviteter. Samhället är helt beroende av ett fungerande föreningsliv 

som ger meningsfull fritid. 

 

Ett fungerande föreningsliv är viktigt för folkhälsan och för social sammanhållning, och 

motverkar utanförskap. Därför krävs det tydliga besked redan nu för föreningarna att de, 

trots svårigheter till följd av Coronapandemin, inte kommer att drabbas ekonomiskt, utan får 

goda möjligheter att fortsätta verka i framtiden. De föreningar som har möjlighet till det 

behöver få möjlighet att ställa om till utomhusaktiviteter eller vidta andra åtgärder i ljuset av 

de nya smittskyddsrekommendationerna under 2020. För att säkerställa föreningslivets 

behov och Idrotts- och fritidsnämndens samt Kulturnämndens eventuellt ökade kostnader 

eller minskade intäkter måste resurser avsättas. 

 

 

Med anledning av detta yrkar vi att: 

 

- Uppdra Idrotts- och fritidsnämnden att fortsatt betala ut aktivitetsbidrag till föreningar 

så att de inte blir ekonomiskt lidande på grund av minskat antal deltagare, 

medlemmar eller aktiviteter under 2020 kopplat till Coronapandemin. 

 

- Uppdra Kulturnämnden att fortsatt betala ut aktivitetsbidrag till föreningar så att de 

inte blir ekonomiskt lidande på grund av minskat antal deltagare, medlemmar eller 

aktiviteter under 2020 kopplat till Coronapandemin. 

 

- Kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast i 

samband med bokslutet. 

 

 

Lovisa Johansson (F!) 

Stina Jansson (F!) 

Charlie Strängberg (F!) 
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Kulturnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-09-27

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 98

Svar på mot ion om säkerställande av
föreningslivets ekonomiska förutsättningar
från Lovisa Johansson (FI) med flera

KTN-2021-00530

Beslut

Kulturnämnden beslutar

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att nämnden bifaller
arbetsutskottets förslag.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg(FI) föreslår i en
motion väckt 25 maj 2020

att uppdra idrotts-och fritidsnämnden att fortsatt betala ut aktivitetsbidrag till
föreningar så att de inte blir ekonomiskt lidande på grund av minskat antal
deltagare, medlemmar eller aktiviteter under 2020 kopplat till
Coronapandemin,

att uppdra kulturnämnden att fortsatt betala ut aktivitetsbidrag till föreningar
så att de inte blir ekonomiskt lidande på grund av minskat antal deltagare,
medlemmar eller aktiviteter under 2020 kopplat till Coronapandemin, samt

att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast
i samband med bokslutet.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 12 augusti 2021
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Kulturnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-09-27

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Bilaga, Motion om säkerställande av föreningslivets ekonomiska
förutsättningar från Lovisa Johansson (FI) med flera

Arbetsutskottet har tillstyrkt förslaget.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 335

Svar på mot ion om nödhjälp t ill
ensamkommande från Torbjörn Björklund (V)
och Per-Olof Forsblom (V), och på mot ion om
kommunens ansvar för ensamkommande från
Hanna Victoria Mörck (V) och Per-Olof
Forsblom (V)

KSN-2020-03703

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen om nödhjälp till ensamkommandefrån Torbjörn
Björklund (V) och Per Olof Forsblom (V) med föredragningen i ärendet, samt

2. att besvara motionen om kommunens ansvar för ensamkommande från
Hanna Victoria Mörck (V) och Per-Olof Forsblom (V) med föredragningen i
ärendet.

Sammanfattning

Torbjörn Björklund (V) och Per Olof Forsblom (V) föreslår i en motion väckt 14
december 2020

att socialförvaltningen ges i uppdrag att kartlägga gruppens nuvarande
situation och möjligheter till förändring och återrapporterar detta till
socialnämnden, samt
att arbetsmarknadsnämnden ges i uppdrag att göra en bedömning om rätt till
nödhjälp för denna grupp och hur den nödhjälpen skulle kunna utformas, inte
enbart i pengar men även i form av stöd.

Hanna Victoria Mörck (V) och Per-Olof Forsblom (V) föreslår i en motion väckt 22 mars
2021

att det tidigare uppdraget till kommunledningskontoret om att kartlägga
gruppen papperslösa personer för att få ett grepp om antalet individer och
möjligheter till förändring av deras situation aktiveras, samt
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

att uppdra åt social- och arbetsmarknadsnämnden att upprätta en riktlinje för
beslut enligt 4 kap. 2 § Socialtjänstlagen. Detta för att säkerställa att
papperslösa i kommunen har ett boende samt mat för dagen.

Då motionerna behandlar samma ämne hanteras de i samma ärende.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 19 oktober 2021 § 334
Tjänsteskrivelse daterad 6 oktober 2021
Bilaga 1, Motion om nödhjälp till ensamkommande från Torbjörn Björklund (V)
och Per Olof Forsblom (V)
Bilaga 2, Motion om kommunens ansvar för ensamkommande från Hanna
Victoria Mörck (V) och Per-Olof Forsblom (V)
Bilaga 3, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 27 september 2021
Bilaga 4, Protokollsutdrag från socialnämnden 29 september 2021

Yrkanden

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionerna.

Simon Alm (-) yrkar:
att kommunstyrelsen uppdras ta fram en handlingsplan för att minska förekomsten av
illegalt uppehälle i Uppsala kommun.

Beslutsgång

Ordförande ställer först Simon Alms (-) tilläggsyrkande mot avslag och finner att
kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag om besvarandeav motion om
nödhjälp till ensamkommande från Torbjörn Björklund (V) och Per Olof Forsblom (V)
mot Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande om bifall till densamma och finner att
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag om besvarande av motion om
kommunens ansvar för ensamkommande från Hanna Victoria Mörck (V) och Per-Olof
Forsblom (V) mot Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande om bifall till densamma och finner
att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Reservat ioner

Hanna Victoria Mörck (V) och Karolin Lundström (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Motionerna syftar till att obstruera och underminera lagstiftningen med tillhörande
myndighetsutövning vad gäller vilka som har rätt att vistas i landet och i motionerna
specifikt Uppsala kommun. Det är givetvis ingenting som kan bifallas. Motionärerna
hänvisar till lidande för de som uppehåller sig illegalt i kommunen, vilket är en
uppfattning undertecknad delar. Därför behöver Uppsala kommun tar fram en
handlingsplan för att minska förekomsten av illegalt uppehälle i Uppsala kommun.
En handlingsplan kan utformas på olika sätt och vis. Om man exempelvis är mycket mån
om att illegala utlänningar blir kvar i kommunen såsom invandrare kan man i
handlingsplanen föreslå åtgärder som leder till legalt uppehälle, och om man likt
undertecknad mer lutar åt att det är bättre att hjälpa berörda personer att åka hem så
kan man även lyfta sådana förslag i anslutning till antagande av en handlingsplan. Ett
mittenstyre kanske vill balansera de båda inriktningarna till en mittenlinje med
komponenter från båda håll.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-10-19

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 334

Svar på mot ion om nödhjälp t ill
ensamkommande från Torbjörn Björklund (V)
och Per-Olof Forsblom (V), och på mot ion om
kommunens ansvar för ensamkommande från
Hanna Victoria Mörck (V) och Per-Olof
Forsblom (V)

KSN-2020-03703

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen om nödhjälp till ensamkommande med föredragningen
i ärendet, samt

2. att besvara motionen om kommunens ansvar för ensamkommande med
föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Torbjörn Björklund (V) och Per Olof Forsblom (V) föreslår i en motion väckt 14
december 2020

att socialförvaltningen ges i uppdrag att kartlägga gruppens nuvarande
situation och möjligheter till förändring och återrapporterar detta till
socialnämnden, samt
att arbetsmarknadsnämnden ges i uppdrag att göra en bedömning om rätt till
nödhjälp för denna grupp och hur den nödhjälpen skulle kunna utformas, inte
enbart i pengar men även i form av stöd.

Hanna Victoria Mörck (V) och Per-Olof Forsblom (V) föreslår i en motion väckt 22 mars
2021

att det tidigare uppdraget till kommunledningskontoret om att kartlägga
gruppen papperslösa personer för att få ett grepp om antalet individer och
möjligheter till förändring av deras situation aktiveras, samt
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-10-19

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

att uppdra åt social- och arbetsmarknadsnämnden att upprätta en riktlinje för
beslut enligt 4 kap. 2 § Socialtjänstlagen. Detta för att säkerställa att
papperslösa i kommunen har ett boende samt mat för dagen.

Då motionerna behandlar samma ämne hanteras de i samma ärende.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 6 oktober 2021
Bilaga 1, Motion om nödhjälp till ensamkommande från Torbjörn Björklund (V)
och Per Olof Forsblom (V)
Bilaga2, Motion om kommunens ansvar för ensamkommande från Hanna
Victoria Mörck (V) och Per-Olof Forsblom (V)
Bilaga 3, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 27 september 2021
Bilaga 4, Protokollsutdrag från socialnämnden 29 september 2021

Yrkande

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionerna.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till
motionerna och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Svar på motion om nödhjälp till 
ensamkommande från Torbjörn Björklund (V) 
och Per Olof Forsblom (V), och på motion om 
kommunens ansvar för ensamkommande från 
Hanna Victoria Mörck (V) och Per-Olof 
Forsblom (V)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen om nödhjälp till ensamkommande med föredragningen 

i ärendet, samt 

2. att besvara motionen om kommunens ansvar för ensamkommande med 
föredragningen i ärendet. 

Ärendet 

Torbjörn Björklund (V) och Per Olof Forsblom (V) föreslår i en motion väckt 14 

december 2020  

• att socialförvaltningen ges i uppdrag att kartlägga gruppens nuvarande 
situation och möjligheter till förändring och återrapporterar detta till 
socialnämnden, samt 

• att arbetsmarknadsnämnden ges i uppdrag att göra en bedömning om rätt till 
nödhjälp för denna grupp och hur den nödhjälpen skulle kunna utformas, inte 
enbart i pengar men även i form av stöd. 

Hanna Victoria Mörck (V) och Per-Olof Forsblom (V) föreslår i en motion väckt 22 mars 

2021   

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-10-06 KSN-2020-03703, KSN-2021-

00928 
  
Handläggare:  
Sandra Sonnermyr Hovi, Henrik Larsson, Anton Berg 
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• att det tidigare uppdraget till kommunledningskontoret om att kartlägga 
gruppen papperslösa personer för att få ett grepp om antalet individer och 
möjligheter till förändring av deras situation aktiveras, samt 

• att uppdra åt social- och arbetsmarknadsnämnden att upprätta en riktlinje för 

beslut enligt 4 kap. 2 § Socialtjänstlagen. Detta för att säkerställa att 
papperslösa i kommunen har ett boende samt mat för dagen. 

Då motionerna behandlar samma ämne hanteras de i samma ärende. 

Beredning 

Ärendet har beretts av socialförvaltningen, arbetsmarknadsförvaltningen och 

kommunledningskontoret.  

Socialnämnden har behandlat ärendet 29 september 2021 och föreslagit att 
motionerna besvaras med föredragningen i ärendet.  

Arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet 27 september 2021 och föreslagit att 
motionerna besvaras med föredragningen i ärendet. Ledamoten för (V) reserverade 
sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Föredragning 

Under 2015 kom ett stort antal asylsökande till Sverige, bland dem ett historiskt högt 

antal ensamkommande barn. Situationen var ansträngd i många delar av samhället 
och för att upprätthålla ett gott mottagande så skedde under perioden som följde 

förändringar i den nationella asylpolitiken. En tillfällig lag antogs i mitten av 2016, lagen 
(2016:752) om tillfälliga begränsningar av möjlighet att få uppehållstillstånd i Sverige.  

Riksdagen fattade senare (2018) också beslut om nya bestämmelser i den tillfälliga 

lagen som medgav uppehållstillstånd för studier på gymnasial nivå, som kommit att 
benämnas den nya gymnasielagen.  

Vissa av individerna i den grupp som omfattas av den så kallade gymnasielagen har på 

olika sätt befunnit sig i en socialt utsatt situation med anledning av att de inte omfattas 

av ordinarie mottagande av asylsökande eller nyanlända. Med detta som bakgrund så 

beslutade kommunstyrelsen 19 oktober 2018 §167 att ge i uppdrag till socialnämnden, 
arbetsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden att gemensamt utreda och 
återrapportera förslag till en långsiktig inriktning för arbetet med dem som omfattas av 

den nya gymnasielagen.  

Arbetet kom att ledas av kommunledningskontoret och utredningen utmynnande i ett 

antal beslut från kommunstyrelsen 21 maj 2019 §170, bland annat att uppdra åt 
kommunledningskontoret att löpande följa upp målgruppens sociala situation och 

etableringsprocess samt att samordna de berörda förvaltningarnas arbete inom 
området. 

I ärendet framgår att målgruppen avser de som berörs av den nya gymnasielagen samt 

andra ensamkommande unga vuxna utanför det ordnade mottagandet av nyanlända. 

Det framgår också att de som beviljas uppehållstillstånd ska ges stödinsatser inom 
ramen för befintliga uppdrag. 

Det finns en samstämmighet i uppgifter från både civilsamhället, Migrationsverket och 
Polismyndigheten om att en del av de ensamkommande som fått avslag på sina 
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ansökningar om uppehållstillstånd väljer att stanna i Sverige. De saknar laglig grund för 
sin vistelse och det är svårt att få en exakt bild över antalet det handlar om då de ofta 
håller sig undan myndigheter för att undvika utvisning. 

När beslut om avslag på ansökan gällande uppehållstillstånd och utvisning vinner laga 
kraft är individen som utgångspunkt skyldig att lämna Sverige. Migrationsverket har 

ansvar för att bistå med hjälp och stöd inför frivilligt återvändande, pröva ansökningar 

om verkställighetshinder samt pröva och besluta om förvar och uppsikt. Det finns olika 
typer av stödinsatser som kan ges både i Sverige och i mottagarlandet vid frivilligt 
återvändande. Polisen har ansvar för att verkställa utvisning som inte bedöms kunna 

genomföras på frivillig väg. 

Vuxna som fått avslag på sin ansökan om uppehållstillstånd har rätt till akut sjuk- och 

hälsovård som inte kan anstå, rätt till gymnasieskola om utbildningen inletts innan 18-

årsdagen samt undantagsvis rätt till insatser för att undanröja akut nödsituation enligt 
SoL (socialtjänstlagen). Åtgärder enligt LVU (lagen med särskilda bestämmelser om 
vård av unga) och LVM (lagen om vård av missbrukare i vissa fall) kan i särskilda fall 

också blir aktuellt. 

Enligt 4 kap. 1 § SoL har den som inte själv kan tillgodose sina behov eller kan få dem 

tillgodosedda på annat sätt rätt till bistånd av socialnämnd för sin försörjning 

(försörjningsstöd) och för sin livsföring i övrigt. Grund för beslutet ska vara en 
individuell utredning och bedömning av behov. Enligt 4 kap. 2§ SoL får socialnämnd 
också ge bistånd utöver vad som följer 1§ om det finns skäl för det. Beslut enligt denna 

bestämmelse kan inte överklagas. 

Om en person fått ett avslagsbeslut som vunnit laga kraft och omfattas av personkrets 

för LMA (Lagen om mottagande av asylsökande med flera) har dock den enskilde i regel 
inte rätt till bistånd enligt SoL 4:1, inte ens för att undanröja nöd, enligt en dom från 

Högsta förvaltningsdomstolen. Detta har sin grund i portalparagrafen i LMA (Lagen om 
mottagandet av asylsökande med flera) som säger att den som omfattas av lagen inte 

har rätt till bistånd enligt SoL 4:1 för insatser av motsvarande karaktär. Däremot kan 
som ovan nämns kommunen välja att ge bistånd enligt SoL 4:2.  

I Uppsala kommun är socialtjänstansvaret delat på fler nämnder, där 
arbetsmarknadsnämnden ansvarar för ekonomiskt bistånd (försörjningsstöd) och 

socialnämnden ansvar för övriga insatser inom individ- och familjeomsorgen. Beslut 
enligt SoL 4:2 är möjligt att delegera till individutskott eller förvaltning om riktlinjer tas 

fram för i vilka fall 4:2 är tillämplig. Inom arbetsmarknadsnämnden hanteras beslut 
enligt 4 kap. 2 § SoL av individutskottet enligt nämndens delegationsordning. Inom 
socialnämnden har ansvaret för 4:2 beslut ej delegerats utan beslut enligt lagrummet 
fattas av nämnden.  

Juridiken kring rätten till bistånd vid avsaknad av uppehållstillstånd är komplex och 
grunden bör alltid vara en individuell utredning och bedömning. Socialnämnden har 

alltid en skyldighet att utreda en ansökan om bistånd men nämnderna erfar att 
målgruppen som saknar uppehållstillstånd håller sig undan myndigheter för att 

undvika utvisning. 

Ingen statistik finns att ta del av från Migrationsverket eller Polisen gällande hur många 
personer det handlar om som saknar uppehållstillstånd och vistas i Uppsala – av den 
anledningen att de är avvikna, vilket innebär att det inte finns uppgifter om var 

individen befinner sig. Antalet ungdomar som beviljades tillfälligt uppehållstillstånd 

enligt den nya gymnasielagen var cirka 275 individer. Idag har 212 ungdomar ett giltigt 
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uppehållstillstånd eller pågående ärende enligt samma lag. Målgruppen som har 
uppehållstillstånd har rätt till samhällets insatser på samma sätt som övriga invånare 
även om de har ett tillfälligt uppehållstillstånd. 

Stödet till unga vuxna med uppehållstillstånd har anpassats utifrån de särskilda 
förutsättningar som gäller för den så kallade gymnasielagen, där skolgång eller arbete 

utgör grund för fortsatt uppehållstillstånd. Medarbetare från socialförvaltningen har 

under 2020 deltagit i olika typer av kunskapshöjande insatser om gymnasielagen och 
om återvändande. Vidare så har nämnden ett pågående samarbete med Uppsala 
stadsmission kring målgruppen. Uppsala stadsmission driver i samarbete med 

socialnämnden, med medel från Länsstyrelsen, en öppen mötesplats där målgruppen 
kan få olika typer av stöd och hjälp, samt projekt Boendematchning som ska stödja 

ensamkommande unga till att få en bostad. Stadsmissionen har också ett pågående 
AMIF (Asyl, migrations- och integrations-fonden) projekt Ensamkommande unga i jobb. 

Projekten riktar sig till dem med uppehållstillstånd, men inom ramen för projekt 

Mötesplats så möter Uppsala stadsmission även de individer som riskerar att få eller 
har fått avslag på sin ansökan om uppehållstillstånd och kan ge stöd kopplat till 
återvändandeprocessen.  

Vissa unga med uppehållstillstånd för gymnasiestudier har varit, är eller kommer att 
vara i behov av vuxenutbildning. I samband med att delar av den målgrupp som nämns 
i motionerna fick uppehållstillstånd förväntade sig arbetsmarknadsnämnden att fler 

skulle söka dess vuxenutbildning. På vissa utbildningar utökades antalet platser mot 

bakgrund av att de var populära hos målgruppen och ett samarbete mellan nämndens 
vuxenutbildning och sprintskolorna upprättades för att göra övergången mellan 
gymnasiet och vuxenutbildningen så smidig som möjligt. Samarbetet innebär ökade 

möjligheter att komplettera betyg men också att upprätthålla studierna för att undvika 
studieuppehåll då det är viktigt för målgruppen att aktivt studera.  

De ungdomar som bedöms ha rätt till ekonomiskt bistånd och uppgivit att de är 
arbetslösa ska skrivas in på arbetsmarknadsnämndens arbetsmarknadsavdelning. Där 
får samtliga inskrivna individuellt stöd för att öka chanserna till egen försörjning. 

Kommunens utbildnings- och jobbcoacher som finns på Utbildnings- och jobbcenter i 

exempelvis Gottsunda kan hjälpa samtliga besökare med vägledning till jobb och ge 
stöd i att skriva CV. Utöver kommunens verksamheter finns inga hinder för 

arbetssökande att ta hjälp av Arbetsförmedlingens stöd för att hitta arbete givet att 
individen har rätt att arbeta i Sverige. Arbetsförmedlingen har huvudansvaret för att ge 
stöd till arbetssökande. 

Ungdomsjouren inom socialförvaltningen har i sin uppsökande verksamhet också 

samverkat med Svenska Kyrkan som haft projekt riktat till ensamkommande unga som 
saknar eller riskerar att förlora sitt uppehållstillstånd. Arbetsmarknadsnämnden och 
socialnämnden har också ett IOP (idéburet offentligt partnerskap) med Uppsala 

rödakorskrets. Personer som saknar rätt att uppehålla sig i Sverige är inte en målgrupp 
för partnerskapet men stöd kan ges kopplat till avslag och återvändande inom 

ramarna för Röda Korsets ordinarie uppdrag och verksamhet.  

Sammanfattningsvis så ger arbetsmarknadsnämnden och socialnämnden det stöd och 
den hjälp till ensamkommande unga som de har rätt till i enlighet med gällande 
lagstiftning. Samarbete finns också med civilsamhället kring den större målgruppen 

ensamkommande unga. Bistånd för att undvika nöd grundar sig i lagstiftning som 
nämnderna har att följa, och rätten till stöd bedöms utifrån en individuell utredning. I 
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de fall SoL 4:1 inte är tillämplig så kan nämnderna välja att besluta enligt SoL 4:2, om 
de så önskar.  

De individer som uppehåller sig i Sverige utan laglig rätt, ibland kallade papperslösa, 
ska lämna landet. Att från offentligt håll vidta särskilda insatser för att hjälpa dessa 
människor riskerar att sända dubbla budskap avseende deras rätt att vistas i landet. 

Genom att underlätta för personer som saknar rätt att uppehålla sig i Sverige riskerar 

kommunen att upprätthålla ohållbara situationer där personer lever utan sociala 
skyddsnät.  

Gällande tidigare uppdrag till kommunledningskontoret att följa upp den sociala 
situationen för personer som beviljats uppehållstillstånd enligt den nya 

gymnasielagen, eller på annat sätt beviljats uppehållstillstånd utanför det ordnade 
mottagandet, avser kommunledningskontoret att göra detta som en del av 

uppföljningen av den integrationsrapport som kommunstyrelsen fattade beslut om 16 
december 2020 §335. Även arbetsmarknadsnämnden har den 24 maj 2021 §67 
uppdragit till arbetsmarknadsförvaltningen att följa upp hur det gått för 

ensamkommande ungdomar som haft uppehållstillstånd enligt den så kallade nya 
gymnasielagen och som kom till Uppsala kommun från 2015. 

Nämnderna samt kommunledningskontoret bedömer att det är nästintill omöjligt att 

kartlägga den målgrupp som vistas i Uppsala och som saknar laglig grund för vistelse. 

Detta då det handlar om avvikna personer som håller sig ifrån myndigheter.  

Då det kommer till unga vuxna som har ett giltigt uppehållstillstånd, så finns det en rätt 

till samhällets insatser som alla andra som är bosatta i kommunen och som har 
uppehållstillstånd, oavsett grund för eller längd på uppehållstillståndet. Ingen samlad 
statistik finns heller gällande denna grupp.  

Det finns en risk för ökad social oro med fler personer i samhället som saknar 
uppehållstillstånd, men de som saknar laglig grund för vistelse tillhör i regel inte 

socialnämndens eller arbetsmarknadsnämndens målgrupper. Kommunen har ett 
ansvar för de ensamkommande som vistas i Uppsala med laglig rätt och dessa 
omfattas redan av befintliga system. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 6 oktober 2021 

• Bilaga 1, Motion om nödhjälp till ensamkommande från Torbjörn Björklund (V) 

och Per Olof Forsblom (V) 

• Bilaga 2, Motion om kommunens ansvar för ensamkommande från Hanna 
Victoria Mörck (V) och Per-Olof Forsblom (V) 

• Bilaga 3, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 27 september 2021 

• Bilaga 4, Protokollsutdrag från socialnämnden 29 september 2021 
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Kommunledningskontoret 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 
 



 

                    Vänsterpartiet 

                         uppsala.vansterpartiet.se 

 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige           2020-12-08 
 

Utreda nödhjälp för ensamkommande 
 

Kommuner har det yttersta ansvaret för att personer som bor i kommunen får den hjälp och det 

stöd som de behöver. Detta slås fast av socialtjänstlagen. Idag lever många unga människor i 

Uppsala i stor utsatthet och utan insatser från samhället. Kommunen måste ta sitt ansvar. Det 

handlar om trygghet. 

 

Enligt uppgifter från den ideella organisationen Uppsalastödet bor det i skrivande stund en grupp på 

ca 70 ungdomar och unga vuxna i Uppsala utan fast bostad. Dessa tvingas runt mellan olika 

boendelösningar. Ibland går det så långt som att de tvingas sova på bussar. Det handlar om 

ungdomar som flytt krig och elände och som togs emot av Sverige. Cirka hälften kommer från 

Afghanistan och hälften från ett tiotal andra länder.  

 

Sverige tog emot dessa människor. Nu finns de bland annat här i Uppsala och kommunen kan inte 

ignorerar ansvaret som det innebär. Dessutom har många tillgodogjort sig en gymnasieutbildning. De 

har i stort sett inga insatser från samhällets sida i dagens läge – även fast deras situation gör att de 

kan ha rätt till nödhjälp från försörjningsstödet. De kan inte utvisas av olika skäl.  

 

De får ingen medicinsk vård, de får inget boende, de får inget arbete trots utbildning, de får inget stöd 

från socialtjänsten eller andra myndigheter som kollektivt kört ner sina huvuden i sanden. Det stöd de 

får är från människor, vanliga Uppsalabor, som jobbar och engagerar sig ideellt på humanistisk grund. 

Samhället har avsagt sig allt ansvar och lastat över ansvaret på enskilda Uppsalabor. Ideella 

organisationer och privatpersoner ordnar med mat, busskort och samtalsstöd. Tak över huvudet 

ordnas efter bästa förmåga. Om situationen fortsätter att se ut som den gör idag är risken stor att 

dessa människor hamnar i än större utanförskap, kan tvingas sälja sina kroppar eller hamnar i 

kriminalitet.  

 

Dessa individer hjälper varandra så gott de kan trots sin utsatta position. De vill inget hellre än att 

arbeta och göra rätt för sig. De är en stor tillgång för samhället som vi inte på något sätt tar till vara på.  

 

Kommunen har ett lagligt ansvar att ta hand om människor som vistas i kommunen. Ansvarsfrågan är 

inte helt enkel när det gäller insatser som kan hjälpa gruppen. Kommunstyrelsen, socialnämnden och 

arbetsmarknadsnämnden har alla sina roller att spela.   

 

Arbetsmarknadsnämnden har ett ansvar att utreda möjligheten till nödhjälp som dessa människor, 

som befinner sig i Uppsala, ska anses ha rätt till. Det finns också en brist på kunskap hos kommunen. 

Det försvårar arbetet att ta ansvar om man inte vet hur många eller vilka människor det rör sig om, 

vilket kommunen i stort sett inte gör.  

 

Med anledning av ovanstående yrkar Vänsterpartiet: 

 

att socialförvaltningen ges i uppdrag att kartlägga gruppens nuvarande situation och möjligheter till 

förändring och återrapporterar detta till Socialnämnden. 

 

att arbetsmarknadsnämnden ges i uppdrag att göra en bedömning om rätt till nödhjälp för denna grupp 

och hur den nödhjälpen skulle kunna utformas, inte enbart i pengar men även i form av stöd.  

 

 

 

 

Torbjörn Björlund (v)    Per Olof Forsblom (v)  



 

                    Vänsterpartiet 

                         uppsala.vansterpartiet.se 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige           2021-03-22 

 

Kommunen har ett ansvar för ensamkommande 
 

Om kommunens ansvar för ensamkommande papperslösa personer som inte har rätt till insatser 

enligt Socialtjänstlagen. 

 

I Uppsala finns enligt uppgift en grupp på ca 70 personer som drivs runt mellan olika tillfälliga 

boendelösningar. De har i stort inga insatser från samhällets sida. Sedan tidigare finns ett 

beslut i KS om ett uppdrag till kommunledningskontoret om att följa den här gruppen. 

 

Vuxna som fått avslag på sin ansökan har rätt till akut sjuk- och hälsovård som inte kan anstå, rätt till 

gymnasieskola om utbildningen inletts innan 18-årsdagen samt i vissa fall rätt till insatser för att 

undanröja akut nödsituation enligt LVU (Lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga) och 

LVM (Lagen om vård av missbrukare i vissa fall), efter individuell prövning. Om laglig grund för vistelse 

saknas har den enskilde i regel inte rätt till bistånd enligt socialtjänstlagen, inte ens för att undanröja 

nöd, enligt en dom från Högsta förvaltningsdomstolen.  

 

Därutöver kan kommunerna ge bistånd med stöd av 4 kap. 2 § socialtjänstlagen–det s.k. frivilliga 

(fakultativa) biståndet – i sådana situationer då en biståndsrätt med stöd av 4 kap 1 § saknas. Viktigt 

att förstå här är, bland annat, att enskilda handläggare vanligen inte förfogar över denna 

biståndsmöjlighet. Enskilda handläggare fattar alltid biståndsbeslut med stöd av delegation från 

kommunens socialnämnd.  

 

Vad gäller biståndsbestämmelsen i SoL så har enskilda handläggare i normalfallet delegation på 

beslutsfattande inom vissa ramar som kan skilja sig åt mellan olika kommuner och olika handläggare.  

 

Beträffande det ”frivilliga biståndet” är situationen annorlunda. Enskilda handläggare saknar vanligen 

delegation på sådana beslut, dvs. de får inte fatta beslut med stöd av denna bestämmelse. När en 

ansökan omfattar en person som tillhör LMA:s personkrets, men som de facto står utan mat för dagen, 

boende etc. förutsätter ett beslut med stöd av bestämmelsen om det frivilliga biståndet, i de fall 

delegation saknas, att handläggaren kontaktar överordnad med delegation eller om också sådan 

saknas, socialnämnden för beslut. Betydelsen av denna ordning är att biståndsbeslut med stöd av 4 

kap 1 § i hög utsträckning är professionsgrundade men biståndsbeslut med stöd av 4 kap 2 §, i 

normalfallet, är politikerbaserade. Frivilligt bistånd till papperslösa är ur ett juridiskt perspektiv, i hög 

utsträckning en direkt politisk fråga, som kan besvaras olika i olika kommuner med olika politisk 

majoritet. Det är en fråga om politiska beslut och viljeinriktning. 

 

 

Med anledning av ovanstående yrkar Vänsterpartiet  

 

att det tidigare uppdraget till kommunledningskontoret om att kartlägga gruppen papperslösa personer 

för att få ett grepp om antalet individer och möjligheter till förändring av deras situation aktiveras. 

 

att uppdra åt social- och arbetsmarknadsnämnden att upprätta en riktlinje för beslut enligt 4 kap. 2 § 

Socialtjänstlagen. Detta för att säkerställa att papperslösa i kommunen har ett boende samt mat för 

dagen. 

 

 

 

Hanna Victoria Mörck (v)    Per Olof Forsblom (v)  
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Arbetsmarknadsnämnden Datum: 

Protokoll 2021-09-27 

§105 

Svar på motion om nödhjälp för 
ensamkommande från Torbjörn Björlund och 
Per-Olof Forsblom, båda (V), och på motion 
om kommunens ansvar för ensamkommande 
från Hanna Victoria Mörk (V) och Per-Olof 
Forsbtom (V) 

AM N-2021-00096 

Beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen om nödhjälp till ensamkommande med föredragningen 

i ärendet, samt 

2. att besvara motionen om kommunens ansvar för ensamkommande med 

föredragningen i ärendet. 

Reservation 

Torbjörn Björlund (V) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

Yrkande 

Torbjörn Björlund (V) yrkar att nämnden ska yrka bifall till båda motionerna. 

Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till liggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Torbjörn Björlunds (V) yrkande mot eget yrkande och finner bifall 

till eget yrkande. 

Justerandes signatur 

  

Utd ragsbestyrka nd e 
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Arbetsmarknadsnämnden 

Protokoll 

Datum: 

2021-09-27 

Sammanfattning 

Torbjörn Björklund (V) och Per Olof Forsblom (V) föreslår i en motion väckt 

14 december 2020 

• att socialförvaltningen ges i uppdrag att kartlägga gruppens nuvarande 

situation och möjligheter till förändring och återrapporterar detta till 

socialnämnden, samt 

• att arbetsmarknadsnämnden ges i uppdrag att göra en bedömning om rätt till 

nödhjälp för denna grupp och hur den nödhjälpen skulle kunna utformas, inte 

enbart i pengar men även i form av stöd. 

Hanna Victoria Mörck (V) och Per-Olof Forsblom (V) föreslår i en motion väckt 

22 mars 2021 

• att det tidigare uppdraget till kommunledningskontoret om att kartlägga 

gruppen papperslösa personer för att få ett grepp om antalet individer och 

möjligheter till förändring av deras situation aktiveras, samt 

• att uppdra åt social- och arbetsmarknadsnämnden att upprätta en riktlinje för 

beslut enligt 4 kap. 2 § Socialtjänstlagen. Detta för att säkerställa att 

papperslösa i kommunen har ett boende samt mat för dagen. 

Då motionerna behandlar samma ämne hanteras de i samma ärende. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 23 juni 2021 

• Bilaga 1, Motion om nödhjälp till ensamkommande från Torbjörn Björklund (V) 

och Per Olof Forsblom (V) 

• Bilaga 2, Motion om kommunens ansvar för ensamkommande från Hanna 

Victoria Mörck (V) och Per-Olof Forsblom (V) 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Socialnämnden Datum: 
Protokoll 2021-09-29 

§138 

Motion om nödhjälp för ensamkommande från 
Torbjörn Björtund och Per-Olof Forsblom, 
båda (V) 

SCN-2021-00154 

Beslut 

Socialnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen om nödhjälp till ensamkommande med 

föredragningen i ärendet, samt 

2. att besvara motionen om kommunens ansvar för ensamkommande med 

föredragningen i ärendet. 

Yrkande 

Per-Olof Forsblom (V) yrkar att nämndens ska föreslå kommunfullmäktige att bifalla 

motionenerna. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer liggande förslag mot Per-Olof Forsbloms (V) yrkande och finner 

bifall till liggande förslag. 

Sammanfattning 

Torbjörn Björklund (V) och Per Olof Forsblom (V) föreslår i en motion väckt 14 

december 2020 

• att socialförvaltningen ges i uppdrag att kartlägga gruppens nuvarande 

situation och möjligheter till förändring och återrapporterar detta till 

socialnämnden, samt 

• att arbetsmarknadsnämnden ges i uppdrag att göra en bedömning om rätt till 

nödhjälp för denna grupp och hur den nödhjälpen skulle kunna utformas, inte 

enbart i pengar men även i form av stöd. 

Hanna Victoria Mörck (V) och Per-Olof Forsblom (V) föreslår i en motion väckt 22 mars 

2021 

Justerandes .gnatur 

  

Utdragsbestyrkande 

I 02 

  



Uppsala 
kommun 

Sida 16 (25) 

Socialnämnden Datum: 

Protokoll 2021-09-29 

• att det tidigare uppdraget till kommun ledningskontoret om att kartlägga 

gruppen papperslösa personer för att få ett grepp om antalet individer och 

möjligheter till förändring av deras situation aktiveras, samt 

• att uppdra åt social- och arbetsmarknadsnämnden att upprätta en riktlinje för 

beslut enligt 4 kap. 2 § Socialtjänstlagen. Detta för att säkerställa att 

papperslösa i kommunen har ett boende samt mat för dagen. 

Då motionerna behandlar samma ämne hanteras de i samma ärende. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 23 juni 2021 

• Bilaga 1, Motion om nödhjälp till ensamkommande från Torbjörn Björklund (V) 

och Per Olof Forsblom (V) 

• Bilaga 2, Motion om kommunens ansvar för ensamkommande från Hanna 

Victoria Mörck (V) och Per-Olof Forsblom (V) 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 

\ 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 336

Svar på mot ion om at t granska kommunens
sparkrav från Tobias Smedberg (V)

KSN-2021-00545

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen.

Sammanfattning

Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att en extern
utvärdering genomförs av konsekvenserna av de senaste årens effektiviseringskrav på
kommunal verksamhet. Ett särskilt fokus ska ligga på hur effektiviseringskraven
påverkat kommunens krisberedskap och agerande under Coronapandemin.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 16 november 2021 § 378
Tjänsteskrivelse daterad 27 september 2021
Bilaga, Motion om att granska kommunens sparkrav från Tobias Smedberg (V)

Yrkanden

Stefan Hanna (-) yrkar avslag till motionen.

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag om besvarande av motionen mot Stefan
Hannas (-) yrkande om avslag till motionen och mot Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande
om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets
förslag.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ioner

Hanna Victoria Mörck (V) och Karolin Lundström (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande.

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Det finns gott om effektiviseringsmöjligheter inom Uppsala kommun. Särskilt stora
effektiviseringsmöjligheter genom att kraftigt minska på allt som driver fram onödig
administration inom kommunens kärnverksamheter. Tills kvalitén kraftigt förbättrats
inom skola, vård och omsorg får nästan all annan administration som inte handlar om
att uppnå maximalt möjliga skolresultat och en vård samt omsorg som levererar hög
kvalitet avvecklas. Effektiviseringar ska alltid ligga på agendan inom all verksamhet. Av
vilket skäl ska man inte effektivisera en verksamhet som syftar till att nå sina
målsättningar på resurssmartare sätt? Det finns inga sådana skäl annat än att man
tycker att offentlig sektor ska ha för många anställda för sakens skull, det tycker inte jag.
Smedberg borde rikta sin utvärderingsvilja mot kompetensen hos ledningarna snarare
än att ifrågasätta effektiviseringsambitionen. Särskilt den högsta ledningen, det vill säga
de politiker som tagit på sig ansvaret att leda. Det är ledningarnas ansvar att driva och
utveckla en verksamhet klokt. Det är ledningarna som fattar beslut om till exempel
beredskapslager.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 378

Svar på mot ion om at t granska kommunens
sparkrav från Tobias Smedberg (V)

KSN-2021-00545

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen.

Sammanfattning

Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att en extern
utvärdering genomförs av konsekvenserna av de senaste årens effektiviseringskrav på
kommunal verksamhet. Ett särskilt fokus ska ligga på hur effektiviseringskraven
påverkat kommunens krisberedskap och agerande under Coronapandemin.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 27 september 2021
Bilaga, Motion om att granska kommunens sparkrav från Tobias Smedberg (V)

Yrkande

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till
motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.



Sida 1 (3) 

 

Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om att granska kommunens 
sparkrav från Tobias Smedberg (V)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen. 

Ärendet 

Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att en extern 
utvärdering genomförs av konsekvenserna av de senaste årens effektiviseringskrav på 

kommunal verksamhet. Ett särskilt fokus ska ligga på hur effektiviseringskraven 

påverkat kommunens krisberedskap och agerande under Coronapandemin. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret. 

Föredragning 

Kommunens process för att fördela resurser till alla olika verksamheter regleras i Mål 
och budgetprocessen som omfattar en planeringshorisont om tre år. Det är en 

transparant och omfattande process där slutligt beslut om fördelning av resurser tas av 
kommunfullmäktige i november inför kommande budgetår. Mål och budgetprocessen 

utvecklas ständigt för att förbättra och förfina metoder och system i syfte att göra 
underlagen för fullmäktiges beslut tydliga och ge goda möjligheter till 
ansvarsutkrävande.  

I Uppsalas modell för fördelning av resurser ingår ekonomisk uppräkning för 

demografiska ökningar inom äldreomsorgen och den pedagogiska verksamheten och 

kompensation för pris- och löneökning via prisindex för kommunal verksamhet (PKV). 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-09-27 KSN-2021-00545 

  
Handläggare:  

Jonas Eriksson 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Därtill utökas budgeten utifrån bedömda behov samt särskilda satsningar och 
ambitionshöjningar.  

Utöver detta kan också riktade effektiviseringskrav ställas. Effektiviseringarna kan vara 
nödvändiga för en ekonomi i balans och är en viktig del i den goda ekonomiska 
hushållning som kommunen är ålagd att ha enligt kommunallagen. En växande 

kommun ska kunna bedriva sin verksamhet med ökade synergier och därtill kan 

digitalisering och verksamhetsutveckling skapa förutsättningar för effektivisering. 

Kommunfullmäktige utökade nämndernas ekonomiska ramar med 438 miljoner 
kronor, eller 3,5 procent, inklusive effektiviseringar, mellan år 2020 och år 2021. Att se 
till effektiviseringarna i sig ger därmed inte hela bilden av vilka resurser nämnderna har 

att förfoga över i verksamheten.  

Kommuners sätt att fördela resurser är inte identiska men innehåller flera 

grundläggande och genomgående element som är gemensamma. I årsredovisningens 
analyser och jämförelsetal ges fullmäktige möjlighet att se hur de olika nämnderna 
utvecklas och förhåller sig till tilldelade ekonomiska medel. Där presenteras också en 

analys av hur Uppsalas kostnader utvecklar sig i relation till andra kommuner och den 
referenskostnad som utgör stommen för den kommunalekonomiska utjämningen. 

Även extern granskning finns exempelvis genom att kreditvärderingsinstitut årligen 

genomlyser kommunens budget och ekonomi i samband med att kommunens 
kreditrating fastställs.  

Kommunens finansiella mål om ett resultat på minst två procent syftar till långsiktig 
ekonomisk stabilitet men genom att budgetera för ett överskott så skapas också en 
buffert för plötsliga ekonomiska kriser. Således fanns det i pandemins inledning ett 

handlingsutrymme som innebar att nödvändiga insatser inte begränsades av 
ekonomiska skäl. Därtill har de statsbidrag som kommit Uppsala till del som en följd av 

pandemin ytterligare möjliggjort att kommunens agerande inte har begränsats av 
ekonomiska skäl. 

Uppsalas krisberedskap finansieras till betydande del av statliga medel och påverkas 

därmed inte av eventuella sparkrav. Innan pandemin gjordes satsningar inom 

Uppsalas krisberedskap. Ett utbildnings- och övningsprogram i ledning och 
samordning vid allvarliga störningar var till stora delar genomfört innan pandemin 

kom till Sverige, vilket starkt bidragit till en mer samordnad hantering. Det har även 
bedrivits planering, utbildning och övning även under pandemin som ytterligare stärkt 

kommunens samlade förmåga.  

Under pågående pandemi har Uppsalas krisledningsorganisation utvärderats enligt 

ledningsplan inför och vid allvarliga störningar och därvid lyftes de lärdomar som 
framkom i det fortsatta arbetet in. Även andra utvärderingar av kommunens agerande 

har genomförts. Den samlade bedömningen är att Kommunens agerande under 
pandemin inte har påverkats. 

Coronapandemin har inneburit stora påfrestningar för hela samhället. Nationellt har 
regeringens coronakommission uppdraget att utvärdera regeringens, berörda 

förvaltningsmyndigheters, regionernas och kommunernas åtgärder för att begränsa 
spridningen och spridningens effekter. Kommunstyrelsen och äldrenämnden har 
beslutat att låta göra externa utvärderingar kring kommunens hantering av pandemin, 
som också berör krishanteringen. 
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Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 27 september 2021 

• Bilaga, Motion om att granska kommunens sparkrav från Tobias Smedberg (V) 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ola Hägglund 
Stadsdirektör Stabschef 

 



 

                    Vänsterpartiet 

                         uppsala.vansterpartiet.se 

 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige           2021-01-20 

 

Granska kommunens sparkrav! 
 

Uppsala kommun har under lång tid krävt kraftiga effektiviseringar från många av sina 

verksamheter. Kloka effektiviseringar kan ge positiva effekter och lätta på trycket på 

ansträngda kommunbudgetar. Men nu ser vi en tydlig risk att de höga och mångåriga 

effektiviseringskrav som varit ålagda kommunens nämnder har lett till rena nedskärningar. 

Hur påverkas kvaliteten och beredskap som resultat?  

 

Effektiviseringskrav har ålagts de flesta nämnder under de senaste åren. Inte minst 

äldrenämnden, omsorgsnämnden och socialnämnden har brottats med kraftiga sparbeting. 

Enbart under 2020 hade till exempel äldrenämnden ett sparbeting på 39 miljoner kronor, med ett 

generellt effektiviseringskrav på 35 miljoner kronor i budgeten för 2021. Äldreförvaltningen ska 

alltså minska sina utgifter, men utan att negativt påverka verksamhetens kvalitet eller omfattning.  

 

Denna ekvation kan vara svår att få ihop. I vilken grad de generella effektiviseringskraven 

baseras på faktamässigt underbyggda analyser av besparingspotential i närtid, exempelvis till 

följd av genomförd teknisk utveckling, nya arbetsmetoder som tagits i bruk eller tydligt minskade 

behov, framgår inte av en kommunbudget. Samtidigt är det så att när arbetsprocesser, verktyg, 

datorprogram, och materialförbrukning har effektiviserats finns det en stor utgift kvar att hyvla ner 

på: Personalkostnader. 

Efter alla dessa år av generella effektiviseringar, och med erfarenheterna av coronapandemin i 
bakfickan, är det hög tid att utvärdera konsekvenserna för kvaliteten, brukarna och medarbetarna. 

Vi från Vänsterpartiet tror att det finns ett blocköverskridande intresse av frågor som: 

• Har flera decennier av besparingskrav och effektiviseringar i äldreomsorgen påverkat 
kommunens krisberedskap och arbete under coronapandemin?  

• Har kvaliteten på våra tjänster förbättrats eller inte? Hur har anställdas arbetsmiljö 
påverkats? 

Den övergripande frågan är hur vi som kommun ska garantera uppsalaborna en trygg välfärd att 
lita på, samtidigt som vi tar hänsyn till att medarbetarna ska hålla ett helt arbetsliv. Hur kan vi se 
till att upprätthålla arbetsmiljölagens krav på god arbetsmiljö samtidigt som vi når de politiska 
ambitionerna för välfärden och kommunallagens krav på god ekonomisk hushållning?  

Med anledning av ovanstående yrkar Vänsterpartiet på:  

 

att en extern utvärdering genomförs av konsekvenserna av de senaste årens effektiviseringskrav 

på kommunal verksamhet. Ett särskilt fokus ska ligga på hur effektiviseringskraven påverkat 

kommunens krisberedskap och agerande under Coronapandemin. 

 

 

Tobias Smedberg (v)    
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandessignatur Utdragsbestyrkande

§ 337

Svar på mot ion om at t öka säkerheten för
cyklister från Lisen Burmeister (SD)

KSN-2021-00546

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att kommunen för
dialog med universiteten i Uppsala för att bättre informera om cykelregler i samband
med terminsstart på ett sådant sätt att det når nya studenter.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 26 oktober 2021 § 351
Tjänsteskrivelse daterad 8 oktober 2021
Bilaga 1, Motion om att öka säkerheten för cyklister från Lisen Burmeister (SD)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 28 september
2021

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-10-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 351

Svar på mot ion om at t öka säkerheten för
cyklister från Lisen Burmeister (SD)

KSN-2021-00546

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att kommunen för
dialog med universiteten i Uppsala för att bättre informera om cykelregler i samband
med terminsstart på ett sådant sätt att det når nya studenter.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 8 oktober 2021
Bilaga 1, Motion om att öka säkerheten för cyklister från Lisen Burmeister (SD)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 28 september
2021

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.



Sida 1 (3) 

 

Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om att öka säkerheten för 
cyklister från Lisen Burmeister (SD)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 

Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att kommunen för 
dialog med universiteten i Uppsala för att bättre informera om cykelregler i samband 

med terminsstart på ett sådant sätt att det når nya studenter. 

Beredning 

Ärendet har beretts av stadsbyggnadsförvaltningen och kommunledningskontoret.  

Gatu- och samhällsmiljönämnden har behandlat ärendet 28 september 2021 och 
föreslagit att motionen besvaras med föredragningen i ärendet. 

Föredragning 

Gatu- och samhällsmiljönämnden anser det eftersträvansvärt att olika trafikanter och 
trafikantgrupper visar hänsyn mot varandra och att de också följer olika trafikregler. 

Enligt bestämmelserna i trafiklagstiftningen har den enskilde trafikanten ett stort 

ansvar. Det beskrivs i andra kapitlet i trafikförordningen (SFS 1998:1276). Där sägs 
bland annat att för att undvika trafikolyckor ska en trafikant iaktta den omsorg och 

varsamhet som krävs med hänsyn till omständigheterna. Vidare sägs om fordonsförare 
att denne ska anpassa sin hastighet till vad trafiksäkerheten kräver.  Det kan 

konstateras att den enskilde trafikantens ansvar i trafiken är stort.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-10-08 KSN-2021-00546 

  
Handläggare:  

Christer Åkerlund 
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Kommunen har aktivt bedrivit olika typer av insatser med syfte att höja kunskapsnivån 
hos exempelvis universitetsstudenter. Målsättningen är givetvis att förmedla 
informationen till så många studenter som möjligt, men med tanke på att det 

tillkommer relativt många varje år är det en utmaning att nå ut till alla nya studenter.  

Gatu- och samhällsmiljönämnden har, och har haft, flera olika informationsinsatser 

under årens lopp med syfte att öka kunskapen om trafikregler och trafiksäkerhet på ett 

systematiskt sätt hos alla medborgare, men med fokus på barn, ungdomar, studenter 
och nyanlända. 

Bland annat sker följande insatser: 

• Vintercyklisten. Under år 2017 utvecklades kampanjen vilket resulterade i att 

ett 40-tal studenter på SLU och Uppsala universitet årligen deltar, där varje 
deltagare också får ett ambassadörsuppdrag, utöver kravet på vintercykling. 
De deltagande studenterna ska föregå med gott exempel i trafiken och håller 

också i ett antal trafiksäkerhetsevent mellan december och april varje år. De 

delar också ut cykelbelysning, benreflexer och hjulreflexer. Vid eventen visas 
bland annat hur dåligt en oskyddad trafikant syns utan reflexer och belysning 
på cykeln samt vikten av att använda cykelhjälm. Under normala förhållanden 

genomförs eventen inomhus på platser där många studenter passerar, så som 
Blåsenhus, Ekonomikum, Ångström, BMC, SLU och Carolina Rediviva. Under 
vintern 2020-2021 genomfördes 16 event utomhus, på grund av pandemin.  

• PUTS (Plattform för Uppsalas trafiksäkerhetsarbete). PUTS är en plattform 

som ska verka för att skapa en samsyn gällande trafiksäkerhet utifrån olika 

perspektiv. Medlemmarna i PUTS utgörs av företag, offentliga verksamheter, 

föreningar och universitet. Medlemmar ska få motivation och inspiration att, 
utifrån deras olika verksamheter, arbeta med trafiksäkerhet och bidra med det 

i sina egna organisationer. Arbetet bedrivs med olika typer av arbetsmöten där 

organisationerna förväntas meddela sina åtaganden. Detta arbete har dock 

inte kunnat fortgå i planerad omfattning på grund av pandemin. 
Studentkårerna har inbjudits till att delta i detta arbete för att bidra med sitt 
perspektiv och kunskap samt möjlighet att nå ut till sina medlemmar som är 

aktiva studenter. 

• Broschyrer om trafikregler för cyklister har under många år tagits fram på både 

svenska och engelska och distribuerats till universiteten inför terminsstarter.  

• Nyanlända. Information/utbildning som bedrivs i vuxenskolans regi. 
Föreläsningar hålls på deltagarnas modersmål och med hjälp av tolk. 

Trafiksäkerhetsinformationen är inriktad på perspektiven att vara oskyddad 
trafikant samt att vara passagerare i bil. Under hösten 2020 genomfördes fyra 
föreläsningar och under våren 2021 genomförs sju stycken. Föreläsningarna 

hålls vanligtvis i klassrum under normala förhållanden men under pandemin 
via digitala lösningar. 

Som med allt informations- och påverkansarbete måste det vara långsiktigt och 

ihållande om det ska ha effekt. Gatu- och samhällsmiljönämnden kommer att fortsätta 

arbetet med information om trafiksäkerhet och uppmuntra till cykling. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet 
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Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 8 oktober 2021 

• Bilaga 1, Motion om att öka säkerheten för cyklister från Lisen Burmeister (SD) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 28 september 

2021 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 

Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 
 



 

 

  
  
 

 

Motion om att öka säkerheten för 
cyklister 
 

Uppsala är en riktig cykelstad. Det cyklas åt alla håll, på alla sätt och året om men det finns stora luckor i 

cyklisternas trafikkunskaper.  

Varje höst fylls Uppsala av en ny generation cyklister som kastar sig upp på sin cykel för att smidigt 

komma till universiteten och sitt nya liv. Skrämmande många av dessa verkar ha bristfälliga kunskaper 

om trafikregler, trafikvett och sin egen säkerhet. I full fart cyklar de mot rött, rätt ut vid övergångsställen 

och beter sig allmänt livsfarligt.  

Som motorburen trafikant och även gångtrafikant så är man många gånger livrädd för cyklisterna. 

Man vet att de tyst kommer från ingenstans och stannar inte för något eller någon. En incident 

mellan cyklist och motorfordon ger närapå alltid ett tråkigt utfall för cyklisten då denne är avsevärt 

mer oskyddad och mjukare än en bil. Likväl vill man som bilist absolut inte köra på någon, vilket 

runt terminsstart ger alla bilister en gnagande oro och stress. Gångtrafikanterna åker på många 

smällar medan cyklisten fräser argt och trampar vidare. Givetvis finns förnuftiga cyklister men 

motionen handlar om de övriga.   

Det finns statistik på antal skadade cyklister i trafiken men det visar inte hur otroligt många 

”nästan tillbud” som sker varje dag i Uppsala mellan cyklister och övriga trafikanter.  

 

 

Med anledning av ovanstående yrkar Sverigedemokraterna: 

• Att kommunen för dialog med universiteten i Uppsala för att bättre informera om cykelregler i 

samband med terminsstart på ett sådant sätt att det når nya studenter. 

 

 

 

Uppsala 13 december 2020 

Lisen Burmeister  

Ledamot, SD 
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-09-28

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 98

Svar på mot ion om at t öka säkerheten för
cyklister från Lisen Burmeister (SD)

GSN-2021-02239

Beslut

Gatu-och samhällsmiljönämnden föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvaramotionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att kommunen för
dialog med universiteten i Uppsala för att bättre informera om cykelregler i samband
med terminsstart på ett sådant sätt att det når nya studenter.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 14 juni 2021
Bilaga 1, Motion om att öka säkerheten för cyklister från Lisen Burmeister (SD)
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-09-28

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 338

Svar på mot ion om nämndsamarbete för
möten över generationsgränser från Rigmor
Stenmark (C)

KSN-2021-00551

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Rigmor Stenmark (C) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att kommunstyrelsen
får i uppdrag att genom samarbete mellan berörda nämnder ordna gemensamma
aktiviteter för barn och äldre.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 26 oktober 2021 § 352
Tjänsteskrivelse daterad 7 oktober 2021
Bilaga 1, Motion om nämndsamarbete för möten över generationsgränser från
Rigmor Stenmark (C)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från äldrenämnden 23 september 2021
Bilaga 3, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 27 september 2021

Yrkanden

Jonas Segersam (KD) och Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag om besvarande av motionen mot Jonas
Segersam (KD) med fleras yrkande om bifall till motionen och finner att
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ion

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Med tanke på det enorma kommunledningskontor som kommunstyrelsen har till sitt
förfogande tycker jag att detta är en samordnande projektledarroll som är tydligt
invånarnyttig. Inte minst passar ett liknande uppdrag in i den allt för stora enhet som
arbetar med hållbarhetsfrågor. Våra barn kan lära sig mycket mer genom möten med
våra äldsta och mest levnadserfarna invånare. Våra äldsta och mest levnadserfarna
invånare kan känna mer livslust och mening, och därigenom hålla sig friskare, genom
regelbundna möjligheter att träffa unga Uppsalabor i ett meningsfullt sammanhang.

Särskilda yttranden

Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Mats Gyllander (M) lämnar ett
särskilt yttrande:
Den ofrivilliga ensamheten bland våra seniorer måste brytas och livskvaliteten ska höjas.
Uppsala kommun ska i största möjliga mån bidra till en aktiv och meningsfull ålderdom. I
pandemins efterskede riskerar den psykiska ohälsan att bredas ut ytterligare. Vi delar
motionärens andemening men menar att detta måste ligga under respektive nämnd.

Hanna Victoria Mörck (V) och Karolin Lundström (V) lämnar ett särskilt yttrande:
Rigmor Stenmark har lagt en motion med ett bra innehåll. Förvaltningen har dock i svaret
redovisat vad som görs och det är tillfredställande gentemot motionens att- sats.
Vänsterpartiet tillfrågades om vi borde bifalla motionen eftersom vi gärna vill gå längre.
Problemet är dock att ett bifall inte leder till just det. Att vi kommer längre. Rimligen leder
det till en omedelbart avbockad pinne i styrningen då målet är avklarat redan innan det
är genom röstat. Vänsterpartiet har tidigare lämnat förslag om att äldreboenden och
förskolor borde planeras på samma tomt för att ge möjlighet till ett gott samarbete
mellan de båda verksamheterna. Vi skulle gärna se mer av detta.

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:
Ensamhet är ett utbrett problem bland äldre som samhället behöver göra mer för att
bryta. Studier och erfarenheter från flera olika länder har visat att umgänge mellan barn
och äldre är positivt för såväl de äldres fysiska och psykiska hälsa som för barnens
inlärning. Detta vill Centerpartiet ta fasta på i Uppsala, varför vi ville bifalla motionen.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-10-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 352

Svar på mot ion om nämndsamarbete för
möten över generationsgränser från Rigmor
Stenmark (C)

KSN-2021-00551

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Rigmor Stenmark (C) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att kommunstyrelsen
får i uppdrag att genom samarbete mellan berörda nämnder ordna gemensamma
aktiviteter för barn och äldre.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 7 oktober 2021
Bilaga 1, Motion om nämndsamarbete för möten över generationsgränser från
Rigmor Stenmark (C)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från äldrenämnden 23 september 2021
Bilaga 3, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 27 september 2021

Yrkanden

Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Jonas Petersson (C) med fleras yrkande
om bifall till motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-10-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ioner

Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för
Jonas Petersson (C) med fleras yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om nämndsamarbete för 
möten över generationsgränser från Rigmor 
Stenmark (C)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 

Rigmor Stenmark (C) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att kommunstyrelsen 

får i uppdrag att genom samarbete mellan berörda nämnder ordna gemensamma 

aktiviteter för barn och äldre.  

Beredning 

Ärendet har beretts av utbildningsförvaltningen, vård- och omsorgsförvaltningen och 

kommunledningskontoret. 

Äldrenämnden har behandlat ärendet 23 september 2021 och föreslagit att motionen 

besvaras med föredragningen i ärendet. 

Utbildningsnämnden har behandlat ärendet 27 september 2021 och föreslagit att 

motionen besvaras med föredragningen i ärendet. Ledamöterna för (KD), (M), och (C) 
reserverade sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om bifall till motionen. 
Ledamoten för (V) lämnade ett särskilt yttrande. 

Föredragning 

Ett flertal förskolor och äldreboenden har under många år haft samarbeten med utbyte 

och lärande. Aktiviteter och besök har genomförts flera gånger per år till både barns 
och äldres glädje. Nedan beskrivs ett utökat samarbete med en strukturerad 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-10-07 KSN-2021-00551 

  
Handläggare:  

Jan Aili, Kenny Jansson 
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uppföljning av effekterna. Det kommer att bli ett komplement till de samarbeten som 
tidigare funnits och som också kommer att fortgå. 

I den av äldrenämnden nyligen antagna ”Utvecklingsplan för vård och omsorg” 
poängteras att den kommunala vården och omsorgen behöver ställas om till en högre 
grad av förebyggande och hälsofrämjande där en aktiv och meningsfull tillvaro leder 

till en god folkhälsa för äldre. Detta behöver ske i samverkan med bland annat andra 

kommunala verksamheter.  

I linje med utvecklingsplanen har det TV-program som motionären refererar till, 
Fyraåringarna på äldreboendet, även inspirerat vård- och omsorgsförvaltningen. 
Dokumentärserien skildrar ett experiment där äldre på ett äldreboende under sex 

veckor regelbundet får umgås med barn från den närliggande förskolan och tester som 

utförs av forskare före och efter experimentet visar betydande positiva effekter på de 

äldres såväl fysiska som psykiska hälsa.  

Idag finns därför utarbetade planer för att under hösten 2021, preliminärt slutet av 
augusti – oktober, om smittläget tillåter, genomföra en försöksverksamhet enligt TV-

programmets modell.  

Minst fem äldreboenden och minst fem förskolor planeras ha gemensamma aktiviteter 

en gång i veckan under denna period. Aktiviteterna kan till exempel bestå av lek, 

målning, sång, högläsning, motion och utevistelse. De ekonomiska förutsättningarna 

utreds för närvarande, medverkan i projektet kan komma att ersättas ekonomiskt för 

att täcka vikariekostnader. 

Under våren 2021 har en arbetsgrupp utvecklat konceptet. Gruppen har bestått av 
chefer/rektorer från aktuella förskolor och äldreboenden, aktivitetssamordnare från 
äldreomsorgen, pedagog från förskolan samt en sammankallande projektledare och 

chef över de kommunala förskolorna. Projektets budget ligger inom äldrenämnden. 

Medverkande förskolor och äldreboenden är samtliga i kommunal regi. På varje 

medverkande förskola väljs en avdelning med fyra- femåringar ut att 1 gång per vecka 
under projekttiden besöka ett äldreboende i närheten. Barnens medverkan sker 
naturligtvis med vårdnadshavarnas samtycke. Projektet utgår från förskolans läroplan 
och planeras utifrån det med barnen.  

Inför projektet arbetar förskolan tillsammans med barnen där tankar, funderingar och 

förhoppningar fångas upp. Efter projektet kommer barnen intervjuas om upplevelser 

och händelser kopplat till besöken på äldreboendet för att fånga in det lärande som 
skett.  

Om projektet faller väl ut kommer äldreboenden och förskolor att fortsätta samarbeta. 
Eftersom så goda resultat kunde uppvisas efter projektet i Norrtälje finns ingen 
anledning att tro att det skulle vara annorlunda i Uppsala. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 7 oktober 2021 
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• Bilaga 1, Motion om nämndsamarbete för möten över generationsgränser från 
Rigmor Stenmark (C) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från äldrenämnden 23 september 2021 

• Bilaga 3, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 27 september 2021 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 

 



MOTION  2021-01-19 

 

Motion om nämndsamarbete för möten över 
generationsgränser 
Ensamhet är ett utbrett problem bland äldre, inte minst bland äldre boende på olika 
former av äldreboenden. Äldre på boenden kan lätt känna sig utanför samhället. 
Människan är ett flockdjur och oavsett ålder har människor ett behov av social kontakt, 
av att bli sedda och av att känna sig behövda. 

Under hösten 2020 sändes dokumentärserien Fyraåringarna på äldreboendet i TV4. 
Serien skildrar ett experiment där de äldre på äldreboendet Attendo Maria Winkvist i 
Norrtälje under sex veckor regelbundet får umgås med barn från den närliggande 
förskolan Vildnissarna. Anne Ekdahl, docent och överläkare inom geriatrik, och Ingmar 
Skoog, överläkare och professor i psykiatrisk epidemiologi samt föreståndare för 
Centrum för åldrande och hälsa vid Göteborgs universitet, medverkar i programmet som 
experter och mäter ett flertal hälsoindikatorer hos de äldre före och efter experimentet. 

De medverkande forskarna finner betydande positiva effekter på de äldres såväl fysiska 
som psykiska hälsa. Efter experimentet presterar de avsevärt bättre än före 
experimentet i vedertagna tester som används inom psykiatri och geriatrik. På bara sex 
veckor blev de äldre piggare och starkare, och vissa av de äldre med konstaterad 
demens förbättrade sina resultat i minnes- och kognitionstester så mycket att de inte 
längre kunde klassas som dementa. Skoog uppger i programmet att han hade haft svårt 
att tro på resultaten om han inte själv mätt dem. 

Även för barnen var mötet med de äldre positivt. För dem innebar det nya erfarenheter, 
spännande berättelser och en trygg miljö med fler vuxna. Många barn har inte så många 
äldre i sin närhet. Särskilt inte i en kommun som Uppsala, dit många kommit långväga 
från för att studera, hittat kärleken, bildat familj och blivit kvar. 

Experimentet kvalificerar inte som en vetenskaplig studie eftersom det inte är säkerställt 
att de äldre på boendet är representativa för äldre i allmänhet och experimentet saknar 
kontrollgrupp. Experimentet är emellertid inte det första i sitt slag. Och resultaten av 
möten över generationsgränserna förefaller entydigt positiva, även om man inte på 
vetenskaplig grund kan säga att de kommer gälla för exakt alla eller hur stora de blir för 
olika individer. 

På många håll i världen har man tagit fasta på liknande erfarenheter inom äldreomsorgen 
och förskolan. I Helsingfors besöks äldreboenden exempelvis av förskolebarn var tredje 
vecka för att pyssla, leka och motionera tillsammans. Även i Uppsala borde vi främja 
hälsa och förståelse genom att arrangera möten över generationsgränser. 

Mot bakgrund av ovanstående yrkar jag 

att kommunstyrelsen får i uppdrag att genom samarbete mellan berörda nämnder 
ordna gemensamma aktiviteter för barn och äldre. 

 

 
Rigmor Stenmark (C) 

 

 

 

 



MOTION  2021-01-19 
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Äldrenämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-09-23

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 117

Svar på mot ion om nämndsamarbete för
möten över generationsgränser från
Rigmor Stenmark (C)

ALN-2021-00457

Beslut

Äldrenämnden beslutar

1. att föreslå kommunfullmäktige besvaramotionen med föredragningen i
ärendet.

Sammanfattning

Rigmor Stenmark (C) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att kommunstyrelsen
får i uppdrag att genom samarbete mellan berörda nämnder ordna gemensamma
aktiviteter för barn och äldre.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 31 augusti 2021
Bilaga, Motion om nämndsamarbete för möten över generationsgränser från
Rigmor Stenmark (C)
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-09-27

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 98

Svar på mot ion om nämndsamarbete för
möten över generationsgränser från Rigmor
Stenmark (C)

UBN-2021-05391

Beslut

Utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Reservat ion

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M), Olle Romlin (C) reserverar sig mot
beslutet till förmån för eget yrkande om bifall till motionen.

Särskilt yttrande

Hanna Victoria Mörck (V) anmäler särskilt yttrande:

Rigmor Stenmark har lagt en motion med ett bra innehåll. Förvaltningen har dock i
svaret redovisat vad som görs och det är tillfredställande gentemot motionens att-
sats. Vänsterpartiet tillfrågades om vi borde bifalla motionen efter som vi gärna vill
gå längre. Problemet är dock att ett bifall inte leder till just det. Att vi kommer
längre. Rimligen leder det till en omedelbart avbockad pinne i styrningen då målet
är avklarat redan innan det är genomröstat. Vänsterpartiet har tidigare lämnat
förslag om att äldreboenden och förskolor borde planeras på samma tomt för att ge
möjlighet till ett gott samarbete mellan de båda verksamheterna. Vi skulle gärna se
mer av detta.

Yrkanden

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M), Olle Romlin (C) samt Linnea Alm (SD)
yrkar bifall till motionen.

Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till liggande förslag.
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-09-27

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordföranden ställer det liggande förslaget mot Jonas Segersams (KD) med fleras
yrkande om bifall till motionen och finner att utbildningsnämnden beslutar att besvara
motionen.

Sammanfattning

Rigmor Stenmark (C) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att kommunstyrelsen
får i uppdrag att genom samarbete mellan berörda nämnder ordna gemensamma
aktiviteter för barn och äldre.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 31 augusti 2021
Bilaga, motion om nämndsamarbete för möten över generationsgränser från
Rigmor Stenmark (C)
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 339

Svar på mot ion om at t anställa
ensamkommande från Hanna Victoria Mörck
(V) och Per Olov Forsblom (V)

KSN-2021-00750

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Hanna Victoria Mörck (V) och Per Olof Forsblom (V) föreslår i en motion väckt 1 mars
2021 att Uppsala kommun ska anställa de personer i gruppen papperslösa som har
genomgången utbildning, som gymnasieutbildning, och som riskerar utvisning om inte
en anställning hittas inom sex månader efter avslutad gymnasieutbildning, inom
kommunen i till exempel äldreomsorgen för att ta vara på den utbildning som dessa
personer genomgått.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 16 november 2021 § 379
Tjänsteskrivelse daterad 5 oktober 2021
Bilaga, Motion om att anställa ensamkommande från Hanna Victoria Mörck (V)
och Per Olov Forsblom (V)

Yrkanden

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen.

Simon Alm (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag om avslag till motionen mot Hanna Victoria
Mörcks (V) yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller
arbetsutskottets förslag.

Reservat ion

Hanna Victoria Mörcks (V) och Karolin Lundström (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande.

Särskilt yttrande

Simon Alm (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Styrets förslag i arbetsutskottet är en förnuftig linje i frågan. Kommunen har
likabehandlingsperspektiv och en rad andra aspekter att ta hänsyn till som man inte
bara kan skjuta åt sidan för att försöka underminera Migrationsverkets arbete. Nu är
förvisso motionerande partigrupp socialistiskt varför argument om likabehandling inte
biter –socialister gillar ju att hitta på helt egna fantasikvoter att fylla på olika sätt och vis
mest för att nå sina egna outtalade, men ändå obegripliga, mål.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 379

Svar på mot ion om at t anställa
ensamkommande från Hanna Victoria Mörck
(V) och Per Olov Forsblom (V)

KSN-2021-00750

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Hanna Victoria Mörck (V) och Per Olof Forsblom (V) föreslår i en motion väckt 1 mars
2021 att Uppsala kommun ska anställa de personer i gruppen papperslösa som har
genomgången utbildning, som gymnasieutbildning, och som riskerar utvisning om inte
en anställning hittas inom sex månader efter avslutad gymnasieutbildning, inom
kommunen i till exempel äldreomsorgen för att ta vara på den utbildning som dessa
personer genomgått.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 5 oktober 2021
Bilaga, Motion om att anställa ensamkommande från Hanna Victoria Mörck (V)
och Per Olov Forsblom (V)

Yrkande

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till
motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om att anställa 
ensamkommande från Hanna Victoria Mörck 
(V) och Per Olov Forsblom (V)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 

Hanna Victoria Mörck (V) och Per Olof Forsblom (V) föreslår i en motion väckt 1 mars 

2021 att Uppsala kommun ska anställa de personer i gruppen papperslösa som har 

genomgången utbildning, som gymnasieutbildning, och som riskerar utvisning om inte 

en anställning hittas inom sex månader efter avslutad gymnasieutbildning, inom 
kommunen i till exempel äldreomsorgen för att ta vara på den utbildning som dessa 

personer genomgått. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret. 

Föredragning 

Det finns ett flertal juridiska aspekter som styr hur en offentlig arbetsgivare kan och får 
anställa personer. Uppsala kommun är, liksom alla andra arbetsgivare i landet, vid 
beslut om anställningsavtals ingående, upprätthållande och avslut bunden av ett antal 
lagar. Bland dem finns LAS (lagen om anställningsskydd) och diskrimineringslagen. 

Dessa lagar innehåller begränsningar i förhållande till arbetsgivarens rätt att fritt välja 

vem som anställs och hur anställning ingås.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-10-05 KSN-2021-00750 

  
Handläggare:  

Annika Bengtsson 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Gällande den fria rätten att anställa finns begränsningar i LAS avseende vem man får 
anställa. Här gäller att den som tidigare blivit uppsagd på grund av arbetsbrist eller 
vars tidsbegränsade anställning upphört till följd av arbetsbrist har företräde till 

återanställning hos arbetsgivaren om utrymme finns.  

LAS begränsar också arbetsgivarens rätt att välja hur man anställer. Grunden i LAS är 

att anställningar ska vara tillsvidare. Enligt LAS gäller att avtal om tidsbegränsad 

anställning enbart får ingås i enlighet med bestämmelserna i LAS eller centrala 
kollektivavtal.  

Vidare ger LAS och det centralt tecknade kollektivavtalet Allmänna Bestämmelser, som 
Uppsala kommun omfattas av, en möjlighet till provanställning. Detta verktyg är till för 

att säkerställa att arbetsgivaren i tveksamma fall ges möjlighet att pröva den 

nyanställdes förmåga inför en tillsvidareanställning. Provanställning används i 

kommunen idag när det gäller unga nyutexaminerade arbetstagare men även i många 
andra fall.  

Diskrimineringslagen reglerar gällande anställningsavtalets ingående ett ansvar för 

arbetsgivaren att välja utifrån sakliga grunder som kompetens och förmåga och bortse 
från kön, ålder och etnicitet med mera. Att få företräde till anställning på någon av 

dessa grunder är lika diskriminerande som att uteslutas från anställningen.  

I samband med att Uppsala kommun tidigare införde anställningsgarantin för 

studerande inom vård och omsorg samt barnomsorg kom effekten av de kolliderande 

bestämmelserna om företrädesrätt, diskrimineringsförbud och det politiska initiativet 
att sättas på prov. Det kom att få till följd att en överanställning blev nödvändig om 
anställningsgarantin skulle kunna efterlevas fullt ut. En överanställning innebär alltid 

risk för nya uppsägningar. Även vid anställning utifrån anställningsgarantin är det 
viktigt att Uppsala kommun hanterar alla på samma sätt utifrån gällande rutiner för att 

uppnå en likabehandling och rättssäkerhet. 

Gymnasielagen i sig ger inte någon rätt till särhantering eller förtur vid anställning. De 
regler som finns i lagar och kollektivavtal måste följas för alla. Att positivt särbehandla 

de som omfattas av gymnasielagen riskerar medföra att arbetsgivaren bryter mot 

regler i lag och centrala kollektivavtal samt att en överanställning blir nödvändig, som i 
sin tur innebär en risk för uppsägningar. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 5 oktober 2021 

• Bilaga, Motion om att anställa ensamkommande från Hanna Victoria Mörck (V) 
och Per Olov Forsblom (V) 

 

Kommunledningskontoret 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 

Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 
 



 

                    Vänsterpartiet 

                         uppsala.vansterpartiet.se 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige            2021-03-01 

 

Ta tillvara på kompetensen – 
anställ ensamkommande! 
 

På ett Zoom möte med Uppsalastödet (en ideell grupp) om ensamkommande ungdomar 

under hösten 2020 framkom information som var både upprörande och stötande. Det handlar 

enligt uppgift om en grupp på ca 70 personer som drivs runt mellan olika tillfälliga 

boendelösningar. De har i stort inga insatser från samhällets sida.   

 

De får ingen medicinsk vård, de får inget boende, de får inget arbete trots utbildning, de får 

inget stöd från socialtjänsten eller andra myndigheter som kollektivt kört ner sina huvuden i 

sanden. Det stöd de får är från människor, vanliga Uppsalabor, som jobbar och engagerar 

sig ideellt på humanistisk grund. Kommunen har frånhänt sig allt ansvar och lastar över 

ansvaret på enskilda Uppsalabor som inte kan se dessa människors utsatta situation utan att 

försöka göra något för dem. 

 

Kommunen har ett grundläggande ansvar för alla människor som bor eller vistas i 

kommunen enligt Socialtjänstlagen och utifrån en humanistisk människosyn. 

 

Det är inte rimligt att Uppsala kommun helt överlåter ansvaret för dessa papperslösa 

personer på enskilda uppsalabor.  

 

Ca 50% av gruppen kommer från Afghanistan och övriga 50% från ett tiotal olika länder. Det 

handlar om ungdomar med tillfällig uppehållstillstånd som måste fixa tillsvidareanställning på 

6 månader efter avslutad utbildning. Sverige har släppt in dessa personer och dessutom 

utbildat flera av dem till gymnasiekompetens och nu finns de här i Uppsala. Det börjar bli 

bråttom för många av dem att hitta en anställning för att inte bli utvisad.  

 

Det är här kommunen kan göra en insats genom att anställa människor ur den här gruppen. 

Många har trots allt utbildat sig inom vård och omsorg.  

 

 

Med anledning av ovanstående yrkar Vänsterpartiet på 

 

att anställa de personer i gruppen papperslösa som har genomgången utbildning, som 

gymnasieutbildning, och som riskerar utvisning om inte en anställning hittas inom sex 

månader efter avslutad gymnasieutbildning, inom kommunen i till exempel äldreomsorgen för 

att ta vara på den utbildning som dessa personer genomgått. 

 

 

 

 

 

Hanna Victoria Mörck (v)     Per Olof Forsblom (v)  
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 340

Svar på mot ion om at t göra Fyrishov t ill en
alkoholfri zon från Knut Godskesen (-)

KSN-2021-00753

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Knut Godskesen (-) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021 att göra Fyrishov till en
alkoholfri zon, och att utöka dryckesutbudet på Fyrishov med alkoholfria drycker.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 16 november 2021 § 380
Tjänsteskrivelse daterad 27 september 2021
Bilaga, Motion om att göra Fyrishov till en alkoholfri zon från Knut Godskesen
(-)

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 380

Svar på mot ion om at t göra Fyrishov t ill en
alkoholfri zon från Knut Godskesen (-)

KSN-2021-00753

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Knut Godskesen (-) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021 att göra Fyrishov till en
alkoholfri zon, och att utöka dryckesutbudet på Fyrishov med alkoholfria drycker.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 27 september 2021
Bilaga, Motion om att göra Fyrishov till en alkoholfri zon från Knut Godskesen
(-)

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Postadress: Uppsala kommun, Postadress, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: Email 

www.uppsala.se  

KSN665873 

Svar på motion om att göra Fyrishov till en 
alkoholfri zon från Knut Godskesen (-)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 

Knut Godskesen (-) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021 att göra Fyrishov till en 
alkoholfri zon, och att utöka dryckesutbudet på Fyrishov med alkoholfria drycker.  

Beredning 

Ärendet har beretts av Fyrishov AB och kommunledningskontoret.  

Föredragning 

Fyrishov är en av landets mest välbesökta arenor och verksamheten håller öppet alla 

dagar året runt med en rad aktiviteter som exempelvis bad, idrott, evenemang, 
konferenser, möten, mässor, och festivaler. Arenan riktar sig mot de flesta målgrupper; 
barnfamiljer, ungdomar, vuxna, seniorer, enskilda personer och olika typer av 

grupperingar. Även näringslivet är en viktig målgrupp. Här ingår också att vara en plats 
för rekreation och avkoppling för alla åldersgrupper.  

En viktig del av verksamheten är restauranger och serveringar. Bolaget har sedan 
starten 1991 ett övergripande utskänkningstillstånd för hela anläggningen med ett 

antal angivna försäljningsställen, där till exempel restaurangen, äventyrsserveringen 
och sommarpaviljongen ingår. Serveringen av alkohol (öl och vin) är en begränsad 

kompletterande service till anläggningens besökare men som uppskattas av vissa 

kundgrupper.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-09-27 KSN-2021-00753 

  
Handläggare:  

Helene Lundevall, Claes Enskär 

 

 
 

http://www.uppsala.se/
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Alkohol får endast förtäras på angivna sittytor vid respektive försäljningsställe och inte 
föras därifrån. Bolaget marknadsför inte försäljningen, utan det är en kompletterande 
service på begäran och det huvudsakliga dryckesutbudet, som marknadsförs, är 

alkoholfritt.  

Alkoholserveringen är också en del av Fyrishovs event- och evenemangserbjudande för 

att möjliggöra evenemang, mässor, konferenser, middagar, konserter och festivaler. 

Försäljningen av alkohol sker utifrån tydliga skriftliga rutiner, upprättade efter gällande 
regelverk för hur utskänkning ska bedrivas, och som personalen fortlöpande utbildas i. 
Besökare som bryter mot ordningsreglerna uppmanas först vänligt att följa reglerna 
och om detta inte hörsammas kan det resultera i avvisning från anläggningen. Det är 

inte tillåtet att dricka medhavd alkohol, vilket är angivet i ordningsreglerna som bland 

annat finns publicerade på Fyrishovs hemsida. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 27 september 2021 

• Bilaga, Motion om att göra Fyrishov till en alkoholfri zon från Knut Godskesen  

(-) 

 

 

Kommunledningskontoret  

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 

 



Motion om att göra Fyrishov till en alkoholfri zon. 
 

 
När detta skrivs har det serverats alkohol på Fyrishov i 21 år. Badets huvudmålgrupp är barn, 
unga och barnfamiljer.  Det är inte värdigt en modern, aktiv och i en övrigt barnvänlig kommun 
som Uppsala Kommun, att i 2021 fortsätta att bidra till barn och ungdomars felaktiga intryck 
om att badliv och alkohol hör ihop. 
 
På dessa 21 år har det hänt mycket med samhällets kunskap om hur alkohol påverkar 
människans bedömningsförmåga, och det är dags att göra Fyrishov till en alkoholfri zon. Idag 
vet vi bättre, och även om alkoholkonsumtionen är nedåtgående är statistiken sorglig: 

• 50% av alla som drunknar har alkohol i blodet.  
• 70% av alla som dör i småbåtsolyckor har alkohol i blodet. 

 
Vad har då dessa siffror med Fyrishov att göra?  
Jo, Uppsala Kommun ger ett ansikte utåt till landsdelens barn och unga om att bad och alkohol 
hör ihop. De barn och ungdomar som besöker Fyrishov idag, kan vara de som kan komma att 
ingå i ovanstående statistik i framtiden. Detta kan omöjligt vara Uppsala Kommuns uppdrag.  
 
Under den senaste 10-årsperioden har den totala alkoholkonsumtionen minskat med 9%. Detta 
är en trend Uppsala Kommun måste kopplas på. Låt istället Fyrishov bli känt för ett mycket 
stort och spännande utbud av alkoholfria drycker. 
 
Med anledning av ovanstående yrkar jag för: 
 

• Att göra Fyrishov till en alkoholfri zon. 
• Att utöka dryckesutbudet på Fyrishov med alkoholfria drycker. 

 
På detta sätt bjuder vi in Fyrishov till ett modernt och ansvarstagande 2021. 
 
Uppsala den 2021-01-19 
 
Knut Godskesen 
Ersättare (-) 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 341

Svar på mot ion om flykt ingmottagande i
Uppsala från Therese Rhann (-)

KSN-2021-00758

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionens första och andra att-sats med föredragningen i ärendet,
samt

2. att avslå motionens tredje att-sats.

Sammanfattning

Therese Rhann (-) föreslår i en motion väckt 9 februari 2021 att kommunfullmäktige

uppdrar åt de berörda nämnderna att i) utreda vilka kostnader Uppsala
kommun haft för flyktingmottagandet från 2015 och framåt samt ii) redovisa i
vilken grad dessa kostnader har täckts av de särskilda statsbidragen som
lämnats till Uppsala kommun under den nämnda perioden,
kräver att staten ska ge full täckning för de kostnader som Uppsala kommun
haft för flyktingmottagandet sedan 2015 och kommer att ha för fortsatt
flyktingmottagande framöver, samt
förklarar att Uppsala kommun vägrar att ta emot fler flyktingar om staten inte
ger sådan kostnadstäckning.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 16 november 2021 § 381
Tjänsteskrivelse daterad 12 oktober 2021
Bilaga, Motion om flyktingmottagande i Uppsala från Therese Rhann (-)

Yrkanden

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen.

Simon Alm (-) yrkar:
att motionen bifalls med en justerad tredje att-sats till följande ”att Uppsala kommun
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

kommunicerar en ovilja att ta emot fler flyktingar om staten inte ger sådan
kostnadstäckning”.

Beslutsgång

Ordförande ställer Simon Alms (-) ändringsyrkande mot avslag och finner att
kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot Stefan Hannas (-) yrkande om
bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Reservat ioner

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Motionens intention är helt i linje med vad jag vid flera tillfällen fört fram inom Uppsala
kommun och i kommunstyrelsen. Eftersom det är staten, Sveriges riksdag, som ansvarar
för landets migrationspolitik är det inte rimligt att rikspolitikerna slipper ta långvarigt
ansvar för sin förda politik. Migrationspolitiken som förts minst sedan 2011 har haft stor
negativ påverkan på väldigt många kommuner runt om i Sverige, så även Uppsala
kommun. Vi vet idag att många som inte invandrat som självförsörjande har mycket
längre perioder av bidragsberoende än vad staten finansierar. Den förda
migrationspolitiken har varit, och är fortfarande, oansvarig. Kloka kommuner måste
tydligt markera mot riksdagen att vi inte accepterar liknande destruktiva ordningar. Inte
minst viktigt är det att stå upp för en rimligare migrationspolitik för att värna om en god
ekonomisk hushållning och möjligheten att bygga ett rimligt tryggt samhälle.

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Undertecknad är av uppfattningen att Uppsala kommun sedan länge behöver en
invandringspaus, men i den händelse det ändå förekommer är det önskvärt att få full
kostnadsersättning från staten som beslutar i frågan. Oavsett vore det rimligt om
Uppsala kommun får kostnadsersättning för den stora invandring kommunen redan har
tagit emot.
Det lockar förvisso att även bifalla den tredje att-satsen, men med risk för juridiska
problem med ordvalet ”vägrar” föreslås undertecknad att det tredje förslaget
omformuleras med liknande praktisk innebörd inom lagliga ramar. Som tidigare har
nämnts skulle undertecknad föredra att kommunen inte har något
invandringsmottagande alls vid sidan av den behovsinvandring inom högspecialiserade
yrkesgrupper inom bristsektorer med långa utbildningsledtider.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 381

Svar på mot ion om flykt ingmottagande i
Uppsala från Therese Rhann (-)

KSN-2021-00758

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionens första och andra att-sats med föredragningen i ärendet,
samt

2. att avslå motionens tredje att-sats.

Sammanfattning

Therese Rhann (-) föreslår i en motion väckt 9 februari 2021 att kommunfullmäktige

uppdrar åt de berörda nämnderna att i) utreda vilka kostnader Uppsala
kommun haft för flyktingmottagandet från 2015 och framåt samt ii) redovisa i
vilken grad dessa kostnader har täckts av de särskilda statsbidragen som
lämnats till Uppsala kommun under den nämnda perioden,
kräver att staten ska ge full täckning för de kostnader som Uppsala kommun
haft för flyktingmottagandet sedan 2015 och kommer att ha för fortsatt
flyktingmottagande framöver, samt
förklarar att Uppsala kommun vägrar att ta emot fler flyktingar om staten inte
ger sådan kostnadstäckning.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 12 oktober 2021
Bilaga, Motion om flyktingmottagande i Uppsala från Therese Rhann (-)

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om flyktingmottagande i 
Uppsala från Therese Rhann (-)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionens första och andra att-sats med föredragningen i ärendet, 

samt  
2. att avslå motionens tredje att-sats. 

Ärendet 

Therese Rhann (-) föreslår i en motion väckt 9 februari 2021 att kommunfullmäktige 

• uppdrar åt de berörda nämnderna att i) utreda vilka kostnader Uppsala 
kommun haft för flyktingmottagandet från 2015 och framåt samt ii) redovisa i 

vilken grad dessa kostnader har täckts av de särskilda statsbidragen som 
lämnats till Uppsala kommun under den nämnda perioden, 

• kräver att staten ska ge full täckning för de kostnader som Uppsala kommun 
haft för flyktingmottagandet sedan 2015 och kommer att ha för fortsatt 

flyktingmottagande framöver, samt 

• förklarar att Uppsala kommun vägrar att ta emot fler flyktingar om staten inte 
ger sådan kostnadstäckning. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret. 

Föredragning 

Hösten 2015 kom många asylsökande till Sverige, bland dem ett stort antal 

ensamkommande barn och unga. Regeringen agerade med olika åtgärder så som 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-10-12 KSN-2021-00758 

  
Handläggare:  

Nina Klinge-Nygård 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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införandet av lagen (2016:752) om tillfälliga begränsningar av möjlighet att få 
uppehållstillstånd i Sverige.  

Jämfört med genomsnittet i Sverige och andra liknande kommuner har Uppsala 
kommun inte haft ett exceptionellt högt mottagande av nyanlända (i förhållande till 
folkmängd), men det skedde en ökning mellan 2014 och 2018, vilket framgår av den 

integrationsrapport som kommunstyrelsen behandlade 16 december 2020 § 335 och 

kan nås via följande länk till kommunens hemsida.   

Uppsala kommun får statlig ersättning för sina lagstadgade åtaganden gentemot 
nyanlända. En del av ersättningarna betalas ut i form av schablonersättningar och vissa 
behöver aktivt återsökas från bland annat Migrationsverket.  

Med andra ord kommer de ersättningar kommunen får för sina åtaganden från flera 
källor, bland annat förordningarna om statlig ersättning för asylsökande med flera 

(2017:193) respektive insatser för vissa utlänningar (2010:1122). Ersättningarna är 
tänkta att i någon situation vara för hög och i en annan för låg, men att de i genomsnitt 
ska täcka kommunens kostnader. 

Det är även viktigt med kontinuerlig omvärldsbevakning, framförallt avseende 
förändringar på lagområdet och nationella riktlinjer och regler för ersättning.  

Kommunen har samverkan med civilsamhället i frågor som rör social inkludering, 
integration och stöd till olika målgrupper, med särskilt fokus på etablering på 
arbetsmarknaden. Näringslivet spelar också en viktig roll i etableringen. Kommunen 

verkar för att fler barn till utrikes födda går i förskolan för att skapa större möjlighet för 

föräldrar att studera eller arbeta, vilket i sin tur främjar etablering och underlättar 
barnens språkutveckling och därmed framtida skolgång. 

Det kan även noteras att Mottagandeutredningen i sitt slutbetänkande, Ett ordnat 

mottagande – gemensamt ansvar för snabb etablering eller återvändande (SOU 
2018:22), föreslår större förändringar avseende statliga ersättningar för kommunala 

åtaganden och insatser, där fler ersättningar föreslås betalas ut genom 
schablonersättningar i syfte att minska administration och återsökande av medel 
retroaktivt.  

Uppsala kommun har i sitt remissyttrande om SOU 2018:22 konstaterat att det finns 
behov av bättre samordning och tydligare rollfördelning mellan stat, kommun och 

region för ett rättssäkert och effektivt mottagande. Kommunen delar uppfattningen att 

ett förtydligat och gemensamt ansvarstagande gynnar såväl individen som samhället i 
helhet.  

Uppsala kommun vill se ett tydliggörande av vilken beredskap kommunerna förväntas 
ha för stora tillströmningar av asylsökande och nyanlända. Mot bakgrund av detta ser 
kommunen även behov av en nationell strategi eller plan för hur en situation där 
antalet personer som ankommer snabbt stiger ska hanteras på nationell och lokal nivå 

och anser att ersättningarna från staten i så hög grad som möjligt måste återspegla 
kommunens faktiska kostnader.  

Uppsala kommun lyfter kontinuerligt med staten att den måste ta sitt ekonomiska 
ansvar. Arbetsmarknadsnämnden har i september 2019 framfört ovan till 
arbetsmarknadsdepartementet, socialdepartementet, Sveriges kommuner och 

regioner och Socialstyrelsen.  

Uppsala kommun följer de förordningar om bosättning av nyanlända som finns – varje 

län och kommun har sitt länstal att förhålla sig till. Uppsala kommun 

https://www.uppsala.se/kommun-och-politik/publikationer/integration-i-uppsala-2020--nulage-malsattning-och-plan-for-uppfoljning/
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(arbetsmarknadsnämnden) har också beslutat om att undanta vissa områden från EBO 
(boende för asylsökande som valt att ordnat sitt eget boende), så beslut i den här 
riktningen har fattats. 

De skäl och lagar som ligger till grund för de enskildas vistelse i Sverige och dess 
kommuner styr vilka stöd denne har rätt till. Dessa faktorer har även konsekvenser för 

statliga ersättningar till kommunen för de åtaganden och insatser som genomförs.  

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 12 oktober 2021 

• Bilaga, Motion om flyktingmottagande i Uppsala från Therese Rhann (-) 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 

Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 
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INGET FLYKTINGMOTTAGANDE UTAN STATLIGT ANSVARSTAGANDE! 

MOTION TILL UPPSALA KOMMUNFULLMÄKTIGE DEN 9 FEBRUARI 2021 
Therese Rhann (-) 

UPPSALA SKA TA SIN DEL AV ANSVARET – MEN INTE PÅ BEKOSTNAD AV VÄLFÄRDEN 
I Uppsala ska vi ta vår del av ansvaret för det svenska flyktingmottagandet. Det är en självklarhet. 

Men det ska aldrig ske på bekostnad av Uppsalabornas välfärd. Kvaliteteten inom vården, skolan och 

omsorgen, eller inom annan kommunal verksamhet i Uppsala, ska inte försämras på grund av att 

Uppsala kommun tar emot flyktingar. Staten måste ta ansvar för den migrationspolitik som förs på 

riksnivå. Det ansvaret ska inte vältras över på vare sig Uppsalaborna eller invånarna i någon annan 

kommun i Sverige. 

Detta är grundläggande, och borde kunna tas för givet. Men nu är det dags att säkerställa att det 

också blir så. Kommunfullmäktige i Uppsala behöver ta reda på hur det förhåller sig. 

DAGS ATT SKAFFA SIG KONTROLL ÖVER KOSTNADERNA FÖR FLYKTINGMOTTAGANDET 
Sedan årtionden tillbaka är skola, vård och omsorg hårt pressade på grund av den nedskärningspolitik 

som styrande politiska partier fört i riksdag, landsting och kommuner. Här i Uppsala beslutades i bud-

geten i november om ytterligare nedskärningar i de kommunala verksamheterna om ca 340 miljoner 

kr för innevarande år, 2021. Nedskärningarna sker både i form av s.k. effektiviseringar, nedhyvling av 

anslagen till de olika verksamheterna med ett visst procenttal, och i form av borttagna eller minskade 

demografiska uppräkningar. Det sistnämnda innebär som bekant att de kommunala verksamheterna 

inte kompenseras i budgeten för ökad belastning till följd av förändringar av befolkningens samman-

sättning (ökat antal barn i skolan eller äldre inom äldreomsorgen, till exempel). 

Det ökade flyktingmottagande, särskilt från 2015 och framåt, har ställt de nedskurna kommunala 

verksamheterna inför än svårare utmaningar. Behoven har ökat inom ett flertal områden. Barn i 

nyanlända familjer, som utgör en snabbt växande andel av det totala antalet elever, har ofta ett 

större behov av hjälp och stöd i skolan och förskolan. Även inom till exempel SFI-undervisning, social-

tjänst, kommunala arbetsmarknadsåtgärder och andra verksamheter ställer flyktingmottagandet 

krav på ökade ekonomiska och faktiska resurser. Uppsala kommuns årliga kostnader för försörjnings-

stöd har också ökat med flera hundra miljoner kronor under de senaste åren, vilket Liberalernas 

Mohamad Hassan själv har knutit till Uppsala kommuns relativt stora flyktingmottagande. 

Det är dags att Uppsala kommun skaffar sig kontroll över hur stora kommunens kostnader för 

flyktingmottagandet har varit under de senaste åren. Den kunskapen behöver vi ha för att kunna föra 

en ansvarsfull politik själva i kommunfullmäktige och för att kunna kräva av staten att den tar ansvar 

för sin migrationspolitik. Jag yrkar därför att kommunfullmäktige ska uppdra åt de berörda nämn-

derna att utreda vilka kostnader Uppsala kommun haft för flyktingmottagandet från 2015 och 

framåt.  

DAGS ATT TA REDA PÅ OM STATEN HAR LÄMNAT ERSÄTTNING FÖR KOSTNADERNA FÖR 

FLYKTINGMOTTAGANDET 
Staten lämnar viss ersättning under de första åren efter kommunplacering av nyanlända. Men hur 

långt räcker den ersättningen? Ersätter staten Uppsala kommun för de kostnader som kommunen 
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haft? Det är bara om svaret är ja på den frågan som staten kan sägas ha tagit ansvar för sin 

migrationspolitik. 

Redan på hösten 2019 varnades det om att den statliga ersättningen för flyktingmottagandet skulle 

minska, samtidigt som kostnaderna, bland annat för försörjningsstöd, befarades fortsätta öka. För-

modligen är vi redan idag i ett läge då den statliga ersättningen sinar men en stor del av arbetet med 

att integrera och etablera de människor som kommit hit kvarstår, och därmed och kostnaderna för 

detta. Och invandringen till Sverige fortsätter att vara stor, knappt 90 000 uppehållstillstånd bevil-

jades under 2020, vilket förmodligen kommer att leda till att det fortsätter att placeras ett relativt 

stort antal nyanlända i Uppsala. 

Det är hög tid för Uppsala kommun att skaffa sig kunskap om hur stor del av kostnaderna för flykting-

mottagandet som täcks av statliga bidrag till Uppsala kommun. Jag yrkar därför de berörda nämn-

derna ska redovisa i vilken grad kostnaderna för flyktingmottagandet sedan 2015 har täckts av de 

särskilda statsbidragen som lämnats till Uppsala kommun under den nämnda perioden. 

INGET MER FLYKTINGMOTTAGANDE UTAN STATLIGT ANSVARSTAGANDE  
Om rätt förutsättningar hade getts så hade det inte varit något problem för Uppsala kommun att ta 

emot och integrera flyktingar, inom rimliga gränser. Uppsala kommun har dock, i likhet med alla 

andra kommuner runtom i landet, inte getts de resurser som krävs, vare sig att upprätthålla kvali-

teteten i välfärdstjänsterna eller sköta mottagande och integration av nyanlända invandrare. Lång-

siktig planering från regering och riksdag saknas. Det råder brist på personal inom skola, vård och 

omsorg och stor bostadsbrist i många delar av landet, vilket vi känner v tydligt här i Uppsala. Att i 

detta läge ge kommunerna ansvaret för flyktingmottagandet och på det sättet belasta redan hårt 

trängda verksamheter utan rimlig ekonomisk kompensation, det är ansvarslöst. 

Uppsala kommun ska dock inte agera ansvarslöst. Om statens politik är att vi ska ha ett fortsatt 

flyktingmottagande, då kräver vi ett statligt ansvarstagande. Tillräckliga resurser måste skjutas till 

från statens håll, så att kommunmedborgarnas tillgång till välfärdstjänster tryggas när fler nyanlända 

invandrare ska tas emot. Om man inte kräver detta från kommunens sida så sviker man kommun-

medborgarna – oavsett om de bott här i hela sina liv eller endast några år.  

Det enda ansvarsfulla är därför att Uppsala kommun villkorar fortsatt mottagande av nyanlända 

invandrare med att staten ger full täckning för de kostnader som Uppsala kommun ådras genom det 

mottagandet. Jag yrkar därför att kommunfullmäktige ska förklara för det första att Uppsala kommun 

kräver att staten ska ge full täckning för de kostnader som Uppsala kommun haft för flyktingmot-

tagandet sedan 2015 och kommer att ha för fortsatt flyktingmottagande framöver, samt för det 

andra att Uppsala kommun vägrar att ta emot fler nyanlända invandrare om staten inte ger sådan 

kostnadstäckning. 
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YRKANDEN 
Jag yrkar att Uppsala kommunfullmäktige ska 

1. uppdra åt de berörda nämnderna att i) utreda vilka kostnader Uppsala kommun haft för 

flyktingmottagandet från 2015 och framåt samt ii) redovisa i vilken grad dessa kostnader har täckts 

av de särskilda statsbidragen som lämnats till Uppsala kommun under den nämnda perioden, 

2. kräva att staten ska ge full täckning för de kostnader som Uppsala kommun haft för 

flyktingmottagandet sedan 2015 och kommer att ha för fortsatt flyktingmottagande framöver, och  

3. förklara att Uppsala kommun vägrar att ta emot fler flyktingar om staten inte ger sådan 

kostnadstäckning. 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 342

Svar på mot ion om Jällaskolans
attrakt ionskraft från Therez Almerfors (M),
Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD)

KSN-2021-00759

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Therez Almerfors (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) föreslår i en
motion väckt 1 mars 2021 att öka andelen konventionell odling på Jälla för att
garantera bättre produktion och elevernas attraktionskraft på arbetsmarknaden.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 26 oktober 2021 § 353
Tjänsteskrivelse daterad 7 oktober 2021
Bilaga 1, Motion om Jällaskolans attraktionskraft från Therez Almerfors (M),
Jonas Petersson (C) och JonasSegersam (KD)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 27 september 2021

Yrkanden

Therez Almerfors (M), Mats Gyllander (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas
Segersam (KD), Simon Alm (-) och Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag om avslag till motionen mot Therez
Almerfors (M) med fleras yrkande om bifall till motionen och finner att
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ioner

Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M), Mats Gyllander (M) och Jonas
Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors (M) med
fleras yrkande.

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Helt i linje med vad jag drivit tidigare. Av många skäl, inte minst civilförsvarskäl, ska Jälla
erbjuda en rimlig andel av jordbruksutbildningen kopplat till konventionell odling
parallellt med ekologiskt jordbruk. Att bevara kunskaper om konventionellt jordbruk har
bland annat stor betydelse i händelse av att den lokala produktionsförmågan kraftigt
behöver öka vid en krissituation. Skolan ska också säkerställa att elevernas
attraktionskraft på arbetsmarknaden är så hög som möjligt och då är kunskaper om
båda jordbruksformerna viktiga att ha fått lära sig om.

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Undertecknad har tillsammans med motionerna vid tidigare tillfällen röstat för att
Jällaskolan ska ha en mångsidig utbildning för att eleverna ska få kunskaper av både
ekologisk och konventionell drift av jordbruk.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-10-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 353

Svar på mot ion om Jällaskolans
attrakt ionskraft från Therez Almerfors (M),
Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD)

KSN-2021-00759

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Therez Almerfors (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) föreslår i en
motion väckt 1 mars 2021 att öka andelen konventionell odling på Jälla för att
garantera bättre produktion och elevernas attraktionskraft på arbetsmarknaden.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 7 oktober 2021
Bilaga 1, Motion om Jällaskolans attraktionskraft från Therez Almerfors (M),
Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 27 september 2021

Yrkanden

Therez Almerfors (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till
motionen.

Erik Pelling (S) yrkar bifall till föreliggande förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Therez Almerfors (M) med fleras yrkande
om bifall till motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-10-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ioner

Therez Almerfors (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot
beslutet till förmån för Therez Almerfors (M) med fleras yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om Jällaskolans 
attraktionskraft från Therez Almerfors (M), 
Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 

Therez Almerfors (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) föreslår i en 

motion väckt 1 mars 2021 att öka andelen konventionell odling på Jälla för att 

garantera bättre produktion och elevernas attraktionskraft på arbetsmarknaden. 

Beredning 

Ärendet har beretts av utbildningsförvaltningen och kommunledningskontoret. 

Utbildningsnämnden har behandlat ärendet 27 september 2021 och föreslagit att 

motionen avslås. Ledamöterna för (KD), (M) och (C) reserverade sig mot beslutet. 

Föredragning 

Stiftelsen Jälla egendom driver lantbruket i Jälla i samarbete med Uppsala 
Yrkesgymnasium Jälla (UYG Jälla). Uppsala kommun förvaltar stiftelsen. Rektor för UYG 

Jälla är föredragande tjänsteperson i styrelsen samt stiftelsens förvaltare.  

Stiftelsens lantbruk håller på att ställa om till ekologisk odling och djurhållning. 
Växtodlingen bedrivs idag helt ekologiskt medan ett arbete pågår för att övergå till en 
ekologisk djurhållning. Bland annat behöver en del ombyggnationer göras i vissa delar 

av ladugården och en del nya maskiner behöver inhandlas. Jordbruket har därför ännu 
inte fått någon certifiering för att kunna sälja ekologisk mjölk.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-10-07 KSN-2021-00759 

  
Handläggare:  

Ingrid Holström 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Uppsala Yrkesgymnasium Jälla bedriver lantbruksutbildning genom att erbjuda 
Naturbruksprogrammet med inriktningen lantbruk. Innehållet i utbildningen beslutas 
av Skolverket i samarbete med det nationella programrådet och regleras i kursplaner. I 

det nationella programrådet ingår branschföreträdare. Genom branschens deltagande 
säkerställs att utbildningen motsvarar branschens behov.  

Det är rektor på skolan som ansvarar för att utbildningen på UYG Jälla bedrivs utifrån 

gällande nationella kursplaner för utbildningen. Utifrån kursplanerna får eleverna 
undervisning om alla lantbruksformer, såväl ekologiskt som konventionellt jordbruk. 
Eleverna får undervisning i olika sätt att odla och bedriva lantbruk och därigenom 

förbereder utbildningen eleverna för en bred arbetsmarknad.  

En del av utbildningen är arbetsplatsförlagd (APL) och förläggs både på det egna 

lantbruket och på andra gårdar. De andra gårdarna drivs i de flesta fallen 

konventionellt. Eleverna får alltså både teoretisk och praktisk erfarenhet från såväl 
ekologiskt som konventionellt jordbruk och ges därmed möjlighet att uppnå 
kursmålen.   

Skolan har arbetat aktivt för att öka intresset för utbildningen och antalet sökande som 
söker Naturbruksprogrammets inriktning lantbruk som förstahandsval har ökat något 

inför höstterminsstarten 2021. 

Arbetsmarknaden för ungdomar som lämnat UYG Jälla är mycket god. Om eleverna 

har klarat av utbildningen så får de jobb inom alla delar av lantbruket, både på gårdar 

som bedrivs ekologiskt och på gårdar som bedriver ett konventionellt jordbruk.  Det är 
vanligt att eleverna har jobb inom branschen innan de slutar skolan. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 7 oktober 2021 

• Bilaga 1, Motion om Jällaskolans attraktionskraft från Therez Almerfors (M), 

Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 27 september 2021 

 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 
 



Motion om att värna Jällaskolans attraktionskraft 

Uppsala 2021-02-19 

År 2017 beslutade kommunstyrelsen i Uppsala kommun att ställa om Jällaskolans lantbruk till att helt 
bli ekologiskt till 2020. Då förordade vi i M, C och KD att endast en del av lantbruket skulle ställas om 
till ekologisk produktion och att en basutbildning i konventionellt jordbrukande skulle finnas kvar och 
utvecklas. Nu är vi i år 2021 och kan konstatera att problemen som uppstått är många.  

Den förändring som genomdrevs innebar stora investeringar i maskiner och anläggningar för 
gödsellagring, kostsamma ombyggnader av stallar och även minskad produktion på grund av färre 
djur och minskad avkastning per djurenhet.  

Framför allt innebär beslutet att Jälla inte kan sälja sin mjölk som ekologisk, trots förändringarna med 
dyrare ekologisk odling. Inget mejeri är på grund av bristande efterfrågan beredd att förädla Jällas 
mjölk som ekomjölk. Den säljs därför nu istället som konventionell, trots förändringarna med dyrare 
ekologisk odling. Efterfrågan på ekologiskt finns inte på det sätt som önskades när beslutet togs.  

Jällaelevernas attraktionskraft på marknaden värnas inte heller eftersom de bara får praktisk kunskap 
i ett produktionssätt. Ekologisk jordbruksproduktion växer i Sverige men konventionell produktion är 
och kommer även fortsatt att vara den klart dominerande produktionsformen. Samtidigt finns inte 
heller vattentäta skott mellan ekologisk och konventionell odling och därtill finns flera andra sätt att 
producera livsmedel så som klimatneutralt, naturbeteskött, perenn spannmålsodling m.m. Kunskap 
och erfarenhet delas mellan de olika produktionsinriktningarna för att på bästa sätt förvalta mark 
och lokal livsmedelsproduktion. Vi vill att Jällas elever ska vara attraktiva på arbetsmarknaden och 
lära sig att hantera flera olika produktionssätt. Bättre vore att fortsätta driva skoljordbruket med en 
mix av både konventionella och ekologiska metoder, vilket på sikt skulle kunna öka intresset för 
utbildningen och förbereda eleverna för en bred arbetsmarknad. 

 

Med anledning av ovanstående yrkar vi 

att öka andelen konventionell odling på Jälla för att garantera bättre produktion och 
elevernas attraktionskraft på arbetsmarknaden.  

 

Therez Almerfors (M)  

Jonas Petersson (C) 

Jonas Segersam (KD)  
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-09-27

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 97

Svar på mot ion om Jällaskolans
attrakt ionskraft från Therez Almerfors (M),
Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD)

UBN-2021-05298

Beslut

Utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Reservat ion

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M), Olle Romlin (C) reserverar sig mot
beslutet med följande motivering:

Även om förvaltningen anser att undervisningen svarar upp mot kursplanerna för
såväl ekologiskt som konventionellt lantbruk anser vi inom Uppsala-Alliansen att
det finns starka skäl som talar mot att Jälla egendom ska drivas med 100%
ekologisk drift, vilket framgår av motionen. Det kan gärna finnas ekologiska inslag i
driften, men man bör även bedriva konventionellt lantbruk.

Uppsala-Alliansen yrkade därför bifall till motionen

Yrkanden

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M), Olle Romlin (C) samt Linnea Alm (SD)
yrkar bifall till motionen.

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till liggande förslag.

Beslutsgång

Ordföranden ställer det liggande förslaget mot Jonas Segersams (KD) med fleras
yrkande om bifall till motionen och finner att utbildningsnämnden beslutar att avslå
motionen.
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-09-27

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Sammanfattning

Therez Almerfors (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) föreslår i en
motion väckt 1 mars 2021 att öka andelen konventionell odling på Jälla för att
garantera bättre produktion och elevernas attraktionskraft på arbetsmarknaden.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 31 augusti 2021
Bilaga, Motion om Jällaskolans attraktionskraft från Therez Almerfors (M),
Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD)
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 343

Svar på mot ion om at t återkommunalisera
vuxenutbildningen från Torbjörn Björlund (V)
och Tobias Smedberg (V)

KSN-2021-00924

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Torbjörn Björlund (V) och Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 22 mars 2021
att arbetsmarknadsnämnden ges i uppdrag att snarast möjligt inleda en
återkommunalisering av kommunens vuxenutbildning.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 19 oktober 2021 § 335
Tjänsteskrivelse daterad 6 oktober 2021
Bilaga 1, Motion om att återkommunalisera vuxenutbildningen från Torbjörn
Björlund (V) och Tobias Smedberg (V)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 27 september 2021

Yrkanden

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen.

Stefan Hanna (-) yrkar avslag till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag om avslag till motionen mot Hanna Victoria
Mörcks (V) yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller
arbetsutskottets förslag.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ioner

Hanna Victoria Mörck (V) och Karolin Lundström (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande.

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet med motiveringen:
Kommunen ska i huvudsak säkerställa god förmåga att upphandla efterfrågade tjänster
på marknaden samt säkerställa rimliga vitesupplägg om leverantörerna inte levererar
med överenskommen kvalité. Vänsterpartiets vurm för att alla tjänster ska utföras av
kommunal personal är kostnadsdrivande och ineffektivt. Som sagt, det viktiga är att
säkerställa kvalificerade leverantörer på marknaden och kraftfulla sanktioner om de inte
klarar av att leverera med kvalité.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-10-19

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 335

Svar på mot ion om at t återkommunalisera
vuxenutbildningen från Torbjörn Björlund (V)
och Tobias Smedberg (V)

KSN-2021-00924

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Torbjörn Björlund (V) och Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 22 mars 2021
att arbetsmarknadsnämnden ges i uppdrag att snarast möjligt inleda en
återkommunalisering av kommunens vuxenutbildning.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 6 oktober 2021
Bilaga 1, Motion om att återkommunalisera vuxenutbildningen från Torbjörn
Björlund (V) och Tobias Smedberg (V)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 27 september 2021

Yrkande

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till
motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.



Sida 1 (3) 

 

Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
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Svar på motion om att återkommunalisera 
vuxenutbildningen från Torbjörn Björlund (V) 
och Tobias Smedberg (V)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 

Torbjörn Björlund (V) och Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 22 mars 2021 

att arbetsmarknadsnämnden ges i uppdrag att snarast möjligt inleda en 

återkommunalisering av kommunens vuxenutbildning. 

Beredning 

Ärendet har beretts av arbetsmarknadsförvaltningen och kommunledningskontoret. 

Arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet 27 september 2021 och föreslagit att 

motionen avslås. Ledamoten för (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 

yrkande. 

Föredragning 

Arbetsmarknadsnämnden ansvarar som huvudman för kommunal vuxenutbildning 

som bedrivs i egen och upphandlad form. Det innebär att det är kommunen som 
ansvarar för frågor som exempelvis utbud och antagning. Följande 
utbildningsanordnare är aktiva inom kommunens vuxenutbildning under 2021: 

 

 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-10-06 KSN-2021-00924 

  
Handläggare:  

Eva Hellstrand 
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Egen regi 

• Utbildnings- och jobbcenter (UJC): allmänna ämnen, svenska för invandrare 
(sfi), Lärvux, yrkesämnen, utbildningar inom vård och omsorg, barn- och fritid, 

trädgård, restaurang, operatörsutbildning, maskinförare (i särskilt avtal med 

Maskinentreprenörerna).  

Externt upphandlad regi 

• Hermods: sfi samt grundläggande och gymnasial vuxenutbildning med vissa 
yrkeskurser samt allmänna ämnen. 

• MoA Lärcentrum: utbildningar inom vård och omsorg. 

• Movant: utbildningar inom bygg, el och fastighet. 

• Bergstrands utbildningar: utbildningar inom fordon och godshantering samt 

sfi. 

• Kompetensutvecklingsinstitutet (KUI): utbildningar inom vård och omsorg, 
barn och fritid. Skolan är i en avslutande fas i Uppsala där de sista eleverna 

slutar 2021. 

Under 2020 fanns mellan cirka 60 och 80 procent av de registrerade kursdeltagarna, 

beroende på utbildningsform, inom externt upphandlad vuxenutbildning. Cirka 8 000 
elever studerade på grundläggande eller gymnasial nivå och cirka 5 000 läste sfi.  

En tanke i planering och upphandling av vuxenutbildning är att olika utbildningsformer 
ska erbjudas för att skapa ett så brett utbud som möjligt där utbildningsanordnare ska 
kunna komplettera varandra. Det finns till exempel vissa skillnader för olika kurser när 

det gäller att kunna välja mellan skolor avseende distansstudier eller 

gruppundervisning på plats. När det gäller just gruppundervisning på plats fylls elever 
på i första hand inom den egna regin.  

Upphandling av vuxenutbildning kan i detta sammanhang ses som ett sätt att kunna 

erbjuda ett större och mer flexibelt utbud där kommunen inte alltid har egen kapacitet 
och resurser. Som exempel kan nämnas svårighet att ha resurser för att investera i 
maskiner och annan utrustning för att bedriva yrkesutbildningar. Här kan externa 

utförare ha större möjligheter utifrån att de verkar nationellt och kan flytta utrustning 
när söktrycket ändras eller det sker annan påverkan på utbildningen. Externa utförare 

med gymnasieskola i samma regi ger också möjlighet till ett mer flexibelt 

resursutnyttjande. 

I Uppsala finns en uttalad tanke med att se all vuxenutbildning som en del i ”Ett 
Uppsala” oavsett egen eller externt upphandlad verksamhet. Det innebär bland annat 

att flera satsningar som görs för att utveckla kvaliteten i vuxenutbildningen omfattar 
både egen och extern regi. Ett gemensamt arbete för att stärka kvaliteten har påbörjats 
under året som omfattar alla anordnare med sex fokusområden: validering, sfi-ramtid, 
integrerade språk- och yrkesutbildningar (kombinations-utbildningar), kollegialt 
lärande, digitalisering och avbrott.  

I upphandling av vuxenutbildning regleras verksamheten i avtal. Det är därmed mycket 

viktigt att följa upp att ställda kvalitetskrav upprätthålls. Det är lika viktigt att bevaka 

kvaliteten inom kommunens vuxenutbildning i egen regi. En viktig del av samarbetet 
mellan vuxenutbildningens alla anordnare handlar också om att samordna 

information och marknadsföra utbildningar. Som exempel kan nämnas mässor 
gällande utbudet av skolor och utbildningar som arrangeras av kommunen och där 

både utbildningsanordnare i egen och extern regi presenterar sig.  

Nämnden är enig med det som sägs i motionen att vuxenutbildningen är ett mycket 
viktigt verktyg för att möta behoven av kompetensförsörjning och att motverka 
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arbetslöshet. Ett exempel är nämndens satsning på yrkesutbildningar i kombination 
med språkstudier som har en förväntan att möta efterfrågan hos arbetsgivare och 
bidra till snabbare etablering av nyanlända. Denna utbildningsform erbjuds både i 

egen och extern regi. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 6 oktober 2021 

• Bilaga 1, Motion om att återkommunalisera vuxenutbildningen från Torbjörn 
Björlund (V) och Tobias Smedberg (V) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 27 september 2021 

 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 

 



 

                    Vänsterpartiet 

                         uppsala.vansterpartiet.se 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige            2021-03-17 

 

Återkommunalisera vuxenutbildningen 
 

Vuxenutbildning är nyckeln som öppnar dörrarna till arbetsmarknaden för den som 

idag saknar rätt kompetens eller som vill byta yrkesbana. Den ger förutsättningar för 

ett livslångt lärande och god livskvalitet och utgör en viktig del i omställningen av 

arbetsmarknaden efter pandemin. I synnerhet yrkesinriktade utbildningar har en 

avgörande roll för arbetsmarknadens kompetensförsörjning och ger den enskilde 

mycket bra chans till att få en anställning i Uppsala.  

 

Rätt vuxenutbildning kan hjälpa långtidsarbetslösa eller de som på annat sätt står långt ifrån 

arbetsmarknaden att komma tillbaka till arbetet. Vuxenutbildning kan hjälpa den som har en 

anställning att möta dagens och morgondagens krav på efterfrågad kompetens. Och den kan 

bidra till nyanländas integration och möjligheter på arbetsmarknaden. Från samhällets sida 

ser vi också ett behov av ett utbud av vuxenutbildningar som ska säkra 

kompetensförsörjningen inom bristyrken.  

 

Kommunen har ett behov av en robust och flexibel vuxenutbildning som möter samhällets 

och kommunens egna krav. Idag är dock vuxenutbildningen organiserad på ett sätt som 

äventyrar såväl kvalitet som arbetsmiljö och effektiv resursanvändning.  

 

Idag är vuxenutbildningen sönderhackad med flertalet utförare, såväl i egen som i extern 

regi. Detta har under flera år visat sig innebära en rad problem, bland annat i form av 

ineffektivt nyttjade resurser. På vissa utbildningar har ingen av aktörerna lyckats fylla 

undervisningsplatserna med tillräckligt många elever. Istället för ett fullt klassrum har fler 

aktörer erbjudit samma undervisning men i var sina halvtomma klassrum. Det gör att varken 

lokaler eller personalresurser används på ett bra sätt och i slutändan går sådan ineffektivitet 

ut över elevernas undervisning. Ovanpå detta ska såväl externa aktörer som egenregi 

konkurrera om varandra och marknadsföra sina utbildningar i syfte att fylla sina egna 

klassrum. Skattemedel som ska gå till vuxenutbildning går istället till privata företags 

marknadsavdelningar. Detta är orimligt i en tid när vuxenutbildningen spelar en allt större roll. 

 

Ett annat problem är att en del av de skattemedel avsedda för vuxenutbildning hamnar på 

privata aktiebolags vinstkonton. Skolan, likväl vuxenutbildning som förskola, grundskola eller 

gymnasium, ska vara till för eleverna, inte för aktieägare. Demokratiska beslut – och inte 

marknaden – ska avgöra vilka utbildningar som behövs och under vilka former. För ökad 

kostnadseffektivitet och demokratisk styrning bör vuxenutbildningen återkommunaliseras. 

 

Med anledning av ovanstående yrkar Vänsterpartiet på 

 

att arbetsmarknadsnämnden ges i uppdrag att snarast möjligt inleda en återkommunalisering 

av kommunens vuxenutbildning. 

 

 

 

Torbjörn Björlund (v)  Tobias Smedberg (v)  

 



Uppsala 
kommun 
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Arbetsmarknadsnämnden Datum: 
Protokoll 2021-09-27 

§106 

Svar på motion om att återkommunalisera 
vuxenutbildningen från Torbjörn Björtund (V) 
och Tobias Smedberg (V) 

AM N-2021-00268 

Beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Reservation 

Torbjörn Björlund (V) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

Yrkande 

Torbjörn Björlund (V) yrkar att nämnden ska yrka bifall till motionen. 

Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till liggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Torbjörn Björlunds (V) yrkande mot eget yrkande och finner bifall 

till eget yrkande. 

Sammanfattning 

Torbjörn Björlund (V) och Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 22 mars 2021 

att arbetsmarknadsnämnden ges i uppdrag att snarast möjligt inleda en 

återkommunalisering av kommunens vuxenutbildning. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 24 augusti 2021 

• Bilaga, Motion om att återkommunalisera vuxenutbildningen från Torbjörn 

Björlund (V) och Tobias Smedberg (V) 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 

____ 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 344

Svar på mot ion om at t införa
krångelombudsperson i Uppsala från Jonas
Petersson (C)

KSN-2021-01667

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Jonas Petersson (C) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021

att Uppsala kommun ska införa en krångelombudsperson som har till uppdrag
att identifiera och kartlägga krångel i kommunens verksamheter och ge politik
och förvaltningen konstruktiva inspel kring hur detta kan minskas, samt vara
tillgänglig för invånare och företagare i Uppsala kommun som upplevt onödigt
krångel i sina kontakter med kommunen, samt
att krångelombudspersonen till kommunstyrelsen i en årsrapport redovisar
krångel och förbättringsförslag, likt Uppsala kommuns äldreombudsmans
årsrapport till äldrenämnden.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 16 november 2021 § 382
Tjänsteskrivelse daterad 23 september 2021
Bilaga, Motion om att införa krångelombudsperson i Uppsala från Jonas
Petersson (C)

Yrkanden

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen.

Stefan Hanna (-) yrkar avslag till motionen.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag om avslag till motionen mot Therez
Almerfors (M) yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller
arbetsutskottets förslag.

Reservat ioner

Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M),Mats Gyllander (M)och Jonas
Segersam (KD) reserverar sigmot beslutet till förmån för eget yrkande.

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet med motiveringen:
Vi behöver skära kraftigt i administrationskostnader inom Uppsala kommun och inte öka
dem. Det borde alltid vara en självklar ambition att minska krånglet kopplat till
kommunens uppdrag och tjänster. Det är dock ansvarsfulla politiker som till delar av sitt
förtroendeuppdrag ska vara även ”krångelombudsman”. Särskilt politiker som
företräder oppositionen borde se detta som en viktig del av sitt uppdrag.

Särskilt yttrande

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:
Uppsalas företagsklimat blir allt sämre enligt Svenskt Näringslivs årliga undersökningar.
En av de viktigaste orsakerna till Uppsalas dåliga resultat är att många företag upplever
att kommunorganisationen brister i bemötande och att kommunen är svår och krånglig
att ha att göra med. För att identifiera och kartlägga krånglet vill Centerpartiet införa en
krångelombudsman och bifalla motionen.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 382

Svar på mot ion om at t införa
krångelombudsperson i Uppsala från Jonas
Petersson (C)

KSN-2021-01667

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Jonas Petersson (C) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021

att Uppsala kommun ska införa en krångelombudsperson som har till uppdrag
att identifiera och kartlägga krångel i kommunens verksamheter och ge politik
och förvaltningen konstruktiva inspel kring hur detta kan minskas, samt vara
tillgänglig för invånare och företagare i Uppsala kommun som upplevt onödigt
krångel i sina kontakter med kommunen, samt
att krångelombudspersonen till kommunstyrelsen i en årsrapport redovisar
krångel och förbättringsförslag, likt Uppsala kommuns äldreombudsmans
årsrapport till äldrenämnden.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 23 september 2021
Bilaga, Motion om att införa krångelombudsperson i Uppsala från Jonas
Petersson (C)

Yrkande

Jonas Petersson (C), Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till
motionen.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Jonas Petersson (C) med fleras yrkande
om bifall till motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot
beslutet till förmån för Jonas Petersson (C) med fleras yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om att införa 
krångelombudsperson i Uppsala från Jonas 
Petersson (C)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 

Jonas Petersson (C) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021  

• att Uppsala kommun ska införa en krångelombudsperson som har till uppdrag 
att identifiera och kartlägga krångel i kommunens verksamheter och ge politik 

och förvaltningen konstruktiva inspel kring hur detta kan minskas, samt vara 

tillgänglig för invånare och företagare i Uppsala kommun som upplevt onödigt 

krångel i sina kontakter med kommunen, samt 

• att krångelombudspersonen till kommunstyrelsen i en årsrapport redovisar 

krångel och förbättringsförslag, likt Uppsala kommuns äldreombudsmans 

årsrapport till äldrenämnden. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret. 

Föredragning 

I Uppsala kommun finns det flera möjligheter för medborgare, företag och 
organisationer att lämna synpunkter, anmäla fel och avvikelser.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-09-23 KSN-2021-01667 

  
Handläggare:  

Sara Duvner 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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I december 2017 §274 beslutade kommunstyrelsen om en riktlinje för 
synpunktshantering, felanmälan, avvikelser och servicemätning. I riktlinjen fastslås hur 
nämnder ska arbeta strukturerat med att ta hand om medborgarnas och brukarnas 

synpunkter i syfte att utveckla kommunens verksamheter.  

Medborgare, företag och organisationer kan lämna synpunkter och klagomål på 

kommunens verksamheter exempelvis via kommunens webbplats eller i kommunens 

app för felanmälan. Flera sätt att engagera sig och göra sin röst hörd finns beskrivna på 
kommunens webbsida. 

Kommunens Kontaktcenter startades i slutet av 2019 och hanterar idag flertalet 
enklare frågor från kommuninvånarna genom att ge information, vägledning och 

rådgivning. Exempelvis hjälper Kontaktcenter fysiskt till med ansökan till skolor för de 

personer som behöver extra stöd, tar emot anmälningar gällande felanmälan i offentlig 

miljö och svarar på en mängd olika typer av frågor som kan komma från kommunens 
invånare. De frågor som Kontaktcenter inte kan besvara skickas vidare till berörd 
verksamhet för hantering. 

För att underlätta flödet och kunna följa hanteringen av frågor pågår en utredning 
gällande införande av ett kommungemensamt kundrelationssystem. Ett 

kundrelationssystem innehåller bland annat uppgifter om relationer, ärendehistorik 

och kunskapsdatabas som gör det lättare att följa ett ärende. Införande av ett 
kundrelationssystem förväntas bidra till en enklare och effektivare handläggning till 
kommunens invånare. 

I Uppsala kommun finns även en äldreombudsman och ett brukarombud. 
Äldreombudsmannen arbetar för att medborgare som bor inom Uppsala kommun och 

är 65 år eller äldre ska ha goda levnadsförhållanden samt med att bevaka äldres 
intressen och rättigheter. Brukarombudet arbetar för att stärka inflytande, delaktighet 

och egenmakt för alla medborgare som har en funktionsnedsättning.  

Både äldreombudsmannen och brukarombudet arbetar nära medborgarna och i nära 
samarbete med brukar- och intresseorganisationer. På kommunens webbplats kan 

man läsa mer om äldreombudsmannen och brukarombudet.  

I handlingsplanen till näringslivsprogrammet för perioden 2021–2023 fastslås att 

kommunen ska lägga särskilt fokus på att attityd, bemötande och servicegrad hos 
förtroendevalda och tjänstepersoner ska uppfattas som mycket bra av näringslivet. I 

samma handlingsplan finns följande åtgärd att Uppsala kommun ska ge en 
samordnad, rådgivande, rättssäker och effektiv företagsservice och ett gott 
bemötande i sina kontakter med näringslivet. Åtgärden arbetas in i samtliga berörda 

nämnder och bolagsstyrelsers verksamhetsplaner och följs upp årligen. 

För att identifiera och kartlägga krångel i kommunens verksamheter och ge politik och 
förvaltningen konstruktiva inspel kring hur detta kan minskas infördes en ny indikator i 
kommunfullmäktiges Mål och budget 2021–2023. Indikatorn är under utveckling och 

ska mäta antal synpunkter och felanmälningar för utvalda verksamhetsområden (antal 
hanterade synpunkter/felanmälningar, genomförda förbättringar). Denna indikator 

följs upp årligen i kommunens årsredovisning. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

https://www.uppsala.se/kommun-och-politik/publikationer/riktlinje-for-synpunktshantering-felanmalan-avvikelser-och-servicematning/
https://www.uppsala.se/kommun-och-politik/publikationer/riktlinje-for-synpunktshantering-felanmalan-avvikelser-och-servicematning/
https://www.uppsala.se/lankar-i-sidfoten/synpunkter-och-klagomal/
https://www.uppsala.se/kommun-och-politik/engagera-dig-och-paverka/
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Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 23 september 2021 

• Bilaga, Motion om att införa krångelombudsperson i Uppsala från Jonas 
Petersson (C) 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 

Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 
 



MOTION  2021-05-25 

 

Motion om att införa krångelombudsperson i Uppsala 
Många invånare och företagare i Uppsala kommun upplever att bemötandet från 
kommunen kan förbättras, och att det kan vara krångligt att ha med kommunen att göra. 
Ingen ska behöva uppleva onödigt krångel i sina kontakter med Uppsala kommun. För att 
förbättra den kommunala servicen vill Centerpartiet införa en krångelombudsperson för 
att systematiskt kartlägga onödigt kommunalt krångel och ta fram konstruktiva förslag 
på hur detta kan minskas.  

Krångelombudspersonen skulle ta emot rapporter om sådant som invånare och 
företagare upplever som besvärligt, krångligt eller svårt vad gäller Uppsala kommuns 
verksamhet och myndighetsutövning. Uppdraget skulle bestå av att arbeta för att hitta 
och åtgärda krångel i kommunens alla verksamheter. Allt från krångel med digitala 
plattformar för kommunikation mellan vårdnadshavare och skolan till krångel med 
processen för en äldre att få plats på och flytta till ett vård- och omsorgsboende till 
krångel med att förstå hur en ansöker om bygglov kan exempelvis komma i fråga för 
invånarna att kontakta krångelombudspersonen med. 

Krångelombudspersonen skulle inte ta hand om missnöje med kommunala beslut utan de 
ska fortsatt överklagas i vanlig ordning. Krångelombudspersonen skulle inte heller ta 
emot anmälningar om saker som är fula eller trasiga utan då ska felanmälan fortsatt 
göras. 

Mot bakgrund av detta yrkar Centerpartiet på 

Att Uppsala kommun ska införa en krångelombudsperson som har till uppdrag att 
identifiera och kartlägga krångel i kommunens verksamheter och ge politik och 
förvaltningen konstruktiva inspel kring hur detta kan minskas, samt vara 
tillgänglig för invånare och företagare i Uppsala kommun som upplevt onödigt 
krångel i sina kontakter med kommunen. 

Att krångelombudspersonen till kommunstyrelsen i en årsrapport redovisar krångel 
och förbättringsförslag, likt Uppsala kommuns äldreombudsmans årsrapport till 
äldrenämnden. 

 

Jonas Petersson (C) 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 374

Svar på mot ion om at t förbereda Uppsala
kommuns planarbete för different iering av
strandskyddet från Matt ias Johansson (C)

KSN-2021-00752

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunstyrelsen besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Mattias Johansson (C) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021

att Uppsala kommun skyndsamt inleder en process för att –utifrån
strandskyddsutredningens föreslagna författningsändringar –identifiera
landsbygdsområden där strandskyddet kan upphävas i strandnära områden,
samt
att en redovisning av dessa landsbygdsområden inkluderas i arbetet med ny
översiktsplan för Uppsala kommun.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 23 november 2021 § 392
Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021
Bilaga 1, Motion om att förbereda Uppsala kommuns planarbete för
differentiering av strandskyddet från Mattias Johansson (C)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämnden 28 oktober 2021

Yrkanden

Jonas Segersam (KD) och Fredrik Ahlstedt (M) yrkar bifall till motionen.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Jonas Segersam (KD) med fleras
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas
Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Jonas Segersam (KD) med
fleras yrkande.



rgl Uppsala
�kommun 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Protokollsutdrag 

Datum: 

2021-11-23 

Justerandes signatur 

§392

Svar på motion om att förbereda Uppsala 
kommuns planarbete för differentiering av 
strandskyddet från Mattias Johansson ( C} 

KSN-2021-00752 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen.

Sammanfattning 

Mattias Johansson (C) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021 

• att Uppsala kommun skyndsamt inleder en process för att- utifrån

strandskyddsutredningens föreslagna författningsändringar- identifiera

landsbygdsområden där strandskyddet kan upphävas i strand nära områden,

samt
• att en redovisning av dessa landsbygdsområden inkluderas i arbetet med ny

översiktsplan för Uppsala kommun.

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021
• Bilaga 1, Motion om att förbereda Uppsala kommuns planarbete för

differentiering av strandskyddet från Mattias Johansson (C)
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämnden 28 oktober 2021

Yrkanden 

FredrikAhlstedt (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till 

motionen. 

Utdragsbestyrkande 

Sida 18 (27) 



Uppsala 
kommun 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Protokollsutdrag 

Datum: 

2021-11-23 

Justerandes signatur 

Beslutsgång 

Ordförande ställer föreliggande förslag mot FredrikAhlstedt (M) med fleras yrkande om 

bifall till motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag. 

Reservationer 

FredrikAhlstedt (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för FredrikAhlstedt (M) med fleras yrkande. 

Utdragsbestyrkande 

Sida 19 (27) 
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om att förbereda Uppsala 
kommuns planarbete för differentiering av 
strandskyddet från Mattias Johansson (C)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 

Mattias Johansson (C) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021 

• att Uppsala kommun skyndsamt inleder en process för att – utifrån 
strandskyddsutredningens föreslagna författningsändringar – identifiera 

landsbygdsområden där strandskyddet kan upphävas i strandnära områden, 

samt 

• att en redovisning av dessa landsbygdsområden inkluderas i arbetet med ny 
översiktsplan för Uppsala kommun. 

Beredning 

Ärendet har beretts av stadsbyggnadsförvaltningen och kommunledningskontoret. 

Perspektiven för näringsliv, barn och jämställdhet bedöms inte relevanta med 
föreliggande förslag till beslut. 

Plan- och byggnadsnämnden har behandlat ärendet 28 oktober 2021 och föreslagit att 
motionen avslås. Ledamöterna för (M) och (C) reserverade sig mot beslutet till förmån 
för eget yrkande. 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-11-16 KSN-2021-00752 

  
Handläggare:  

Johanna Andersson 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Föredragning 

I samband med det beslutade arbetet att revidera översiktsplanen planeras en 

utredning för att kartlägga om det är aktuellt med landsbygdsområden där 
strandskydd helt eller delvis kan avskaffas inom Uppsala kommun, och i så fall var 
dessa områden är. 

I arbetet med översiktsplanen görs värderingar av de sammantagna förutsättningarna 

för kommunens mark och vattenanvändning. För att detta strategiska arbete ska vara 
välgrundat och för att rätt bedömningar ska kunna göras krävs klara och tydliga 
förutsättningar.  

Även mindre justeringar av Strandskyddsdelegationens förslag till 

författningsändringar kan påverka vad kommunens utredning om landsbygdsområden 
och strandskydd kommer fram till. Därför behöver författningsändringarna ha trätt i 

kraft och de som kommer att utföra utredningen ska ha tillgång till det fattade beslutet 
innan arbetet inleds. Utredningen planeras därför att startas upp våren 2022. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021 

• Bilaga 1, Motion om att förbereda Uppsala kommuns planarbete för 

differentiering av strandskyddet från Mattias Johansson (C) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämnden 28 oktober 2021 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och 

biträdande stadsdirektör 

 



MOTION TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE 2021-02-06 

Motion om att förbereda Uppsala kommuns planarbete för 
ökad differentiering av strandskyddet 
En av punkterna i Januariavtalet är att genomföra en reform av strandskyddslagstiftningen. 
Därför tillsatte dåvarande miljöministern Isabella Lövin (MP) en utredning sommaren 2019 i 
syfte att föreslå författningsändringar och andra åtgärder som innebär att strandskyddet 
görs om i grunden. Utredningsdirektivet slog fast att detta skulle ske genom en ökad 
differentiering av strandskyddet, som tar hänsyn till att tillgången till sjöar och stränder, 
befolkningstätheten och exploateringstrycket varierar i landet. 
 
Reformen skulle särskilt leda till förbättrade förutsättningar för bostäder och 
näringsverksamhet främst för småföretagare, besöksnäring och gröna näringar, i områden 
med lågt exploateringstryck. 

Utredningen är nu färdig och en proposition läggs hösten 2021 för att nya regler ska kunna 
träda ikraft den 1 januari 2022. Ett av de centrala verktyg som föreslås är att kommunerna 
ska kunna utse så kallade landsbygdsområden. Detta med tanke på direktivet att öka 
differentieringen och därmed ge kommunerna ökade möjligheter att inom ramen för PBL 
själva avgöra var det lämpar sig att bygga nära vattendrag. 
 
Enligt förslaget till författningsändring ska kommuner kunna ansöka om att strandskyddet 
upphävs i strandnära områden och kunna redovisa sådana områden i översiktsplan. I dessa 
ska det vara enklare att få dispens. Det ska vara områden som har god tillgång på 
obebyggd mark, inte har stor efterfrågan på mark för bebyggelse och inte är av särskild 
betydelse för något av strandskyddets syften. 
 
Länsstyrelsen ska sedan häva strandskyddet inom ett landsbygdsområde, om kriterier för 
detta är uppfyllda. Prövningen ska beakta om området behövs för enstaka en- eller 
tvåbostadshus, om det behöver tas i anspråk för att tillgodose ett allmänt intresse att 
utveckla sammanhållen bebyggelse, eller om området behövs för åtgärder som är 
nödvändiga för en verksamhet som har fördel av ett strandnära läge. 
 
Uppsala, såsom varande Sveriges största landsbygdskommun, har allt att vinna på att 
förbereda inför lagändringarna. De nya reglerna kommer att ge större möjligheter till att 
bygga i attraktiva lägen, liksom att fler delar av kommunen – särskilt öster och norr om 
staden – kan utvecklas. Det gynnar hushåll som vill bo utanför tätorter, det ger större 
möjligheter till lant- och skogsbrukare som vill göra insatser för ökad biologisk mångfald och 
det förenklar för företagare och besöksnäringen att utveckla sina verksamheter.  
 
Med anledning av ovanstående yrkar jag därför 

att  Uppsala kommun skyndsamt inleder en process för att – utifrån 
strandskyddsutredningens föreslagna författningsändringar – identifiera 
landsbygdsområden där strandskyddet kan upphävas i strandnära områden  

att  en redovisning av dessa landsbygdsområden inkluderas i arbetet med ny 
översiktsplan för Uppsala kommun 
 

Mattias Johansson (C) 
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Plan-och byggnadsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-10-28

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 244

Svar på mot ion om at t förbereda Uppsala
kommuns planarbete för different iering av
strandskyddet från Matt ias Johansson (C)

PBN-2021-00057

Beslut

Plan-och byggnadsnämnden beslutar

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Mattias Johansson (C) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021

att Uppsala kommun skyndsamt inleder en process för att –utifrån
strandskyddsutredningens föreslagna författningsändringar –identifiera
landsbygdsområden där strandskyddet kan upphävas i strandnära områden, samt

att en redovisning av dessa landsbygdsområden inkluderas i arbetet med ny
översiktsplan för Uppsala kommun.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 31 augusti 2021
Bilaga, Motion om att förbereda Uppsala kommuns planarbete för
differentiering av strandskyddet från Mattias Johansson (C)

Arbetsutskottet har överlämnat ärendet till nämnden utan eget ställningstagande.

Yrkanden

Therez Almerfors m.fl. (M) och Viktor Zhao-Jansson (C) yrkar bifall till motionen.

Ylva Stadell (S), Magne Björklund m.fl. (V) och Anders A Aronsson (L) yrkar bifall till
förvaltningens förslag att avslå motionen.
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Plan-och byggnadsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-10-28

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut, dels avslå motionen, dels
att bifalla motionen.

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden beslutar att avslå
motionen enligt förvaltningens förslag.

Reservat ion

Therez Almerfors m.fl. (M) och Viktor Zhao-Jansson (C) reserverar sig mot beslutet till
förmån för eget yrkande.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 375

Svar på mot ion om at t införa en
trygghetskarta från David Perez (SD)

KSN-2021-00754

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

David Perez (SD) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021 att kommunen inför en
trygghetskarta på sin hemsida.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 30 november 2021 § 405
Tjänsteskrivelse daterad 12 november 2021
Bilaga, Motion om att införa en trygghetskarta från David Perez (SD)

Yrkanden

Simon Alm (-) yrkar bifall till motionen.

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Simon Alms (-) yrkande om bifall till
motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Reservat ion

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Motionären eftersöker bättre förutsättningar för att kunna komma till rätta med
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

otryggheten i Uppsala. Det borde bifallas eller besvaras med bättre motförslag på
konkreta lösningar som tar frågan framåt.

Särskilt yttrande

Linnea Alm (SD) lämnar ett särskilt yttrande:
De åtgärder som Kommunstyrelsen nämner är nog bra, men de är bara tillämpliga när
en faktisk hotfull situation föreligger. Till skillnad från en trygghetskarta kan de inte ge
någon förhandsinformation om vilka områden eller platser som sedan tidigare har en
historia av incidenter.
Det är naturligtvis en avvägning mellan risken att ytterligare “peka ut” ett område med
redan tvivelaktigt rykte, och att enskilda medborgare ska kunna skaffa sig information
om hur verkligheten faktiskt ser ut och därefter agera som de finner lämpligt. Men som
situationen i samhällen utvecklat sig under de år Socialdemokraterna innehaft
regeringsmakten så kan man inte blunda för människors behov av att få veta hur läget
faktiskt är.
Det är inte rimligt att de som är satta att styra ett samhälle av rädsla för att stöta sig med
den ena eller andra gruppen, istället underlåter att göra vad man kan för att se till att
medborgare inte utsätts för brott.

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Det är viktigt att ta trygghetsarbetet på största allvar. Att ta trygghetsarbetet på största
allvar innebär att arbeta både förebyggande och att genom en Noll-tolerans säkerställa
att överträdelser alltid får tydliga och kännbara konsekvenser. Under skolåren kan det
med fördel vara samtal med socialtjänst och polis där föräldrar ska delta. Jag tycker att
Uppsala kommun på många sätt arbetar bra med dessa frågor. Att generellt flagga upp
på en karta var vi har mest bekymmer anser jag inte vara klokt.
Jag anser att kommunen skyndsamt måste förbereda för de möjligheter som den lag
som nu handläggs om ordningsvakter, SOU 2021:38, medger. Jag anser fortsatt att
staten, som har ansvaret för lag och ordning, ska stå för dessa kostnader. Tills det blir
självklart är det viktigt att ändå utnyttja de mer flexibla och ökade möjligheterna som
ordningsvakter ska få utföra. Det är fortsatt Polisen som har ansvaret att upprätthålla
den allmänna ordningen och säkerheten. Ordningshållningen ska alltid förväntas vara
effektiv och rättssäker och måstedärför ske under ledning av Polismyndigheten. Jag
anser att det bland annat av detta skäl är viktigt att Uppsalas lokala ordningsföreskrifter
skapar tydliga riktlinjer både för ordningsvakter och deras ledning, Polisen. Det
inkluderar självklart elsparkcyklar och cyklar som allt för ofta framförs på trottoarer och
gångområden. Jag anser att kommunen mycket bättre ska påverka lagutredningen om
ordningsvakter och driva på för att de precis som parkeringsvakter ska få dela ut böter
för till exempel nedskräpning eller farligt framförande av elsparkcykel eller cykel på
trottoarer eller andra gångområden. Om ordningsföreskrifter, och böteslagar kopplade
till det offentliga rummet, ska tas på allvar måste det också finnas resurser som kan
försöka säkerställa lagaroch ordningsföreskrifters efterlevnad.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-30

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 405

Svar på mot ion om at t införa en
trygghetskarta från David Perez (SD)

KSN-2021-00754

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

David Perez (SD) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021 att kommunen inför en
trygghetskarta på sin hemsida.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 12 november 2021
Bilaga, Motion om att införa en trygghetskarta från David Perez (SD)

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om att införa en 
trygghetskarta från David Perez (SD)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 

David Perez (SD) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021 att kommunen inför en 
trygghetskarta på sin hemsida.  

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret. 

Föredragning 

Uppsala kommun har flera olika sätt att undersöka tryggheten på olika platser i det 

offentliga rummet.  

Infracontrol är en del av det felanmälanssystem som finns tillgängligt både på 

uppsala.se och via en app. Där anmäler medborgare direkt via appen eller via 
formuläret på uppsala.se, alternativt via email, eller så ringer de direkt till 

Kontaktcenter.  

När ett fel anmäls via app eller formulär styrs det till olika mottagare, beroende på 

felets art. Vissa går direkt till utförande enhet (gata, trafik, park et cetera), medan andra 
kategorier styrs till kommunvägledarna i Kontaktcenter som sedan ser till att de 
kommer till rätt enhet. Trygghetsrelaterade frågor vidarebefordras via email direkt till 
enheten för trygghet, brottsförebyggande och säkerhet. 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-11-12 KSN-2021-00754 

  
Handläggare:  

Anders Fridborg, Sofia Westring 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Det är tekniskt möjligt att skapa ytterligare rubriker i felanmälanssystemet så att även 
otrygghet kan anmälas, men det finns en rad utmaningar med ett sådant förfarande. 

Det finns till exempel begränsningar i hur inkomna synpunkter på otrygga platser från 
medborgarna ska hanteras. Kvaliteten i underlagen kommer att vara svåra att verifiera, 
och erfarenheter från till exempel sociala medier visar att de kommentarer som lämnas 

där inte nödvändigtvis är representativa för allmänhetens uppfattning.  

Vid kontakter med Helsingborgs kommun har framkommit att de upplever svårigheter 
med just detta, då det som inkommer via deras trygghetsapp med tillhörande GIS-
karta inte naturligt fallit in i det övergripande trygghetsarbete som kommunen arbetar 
med och som baseras på andra dialoger, mätningar och undersökningar.  

I stället för en särskild app kopplad till en karta använder Uppsala kommun andra 
metoder. En är trygghetsundersökningen som vart tredje år ger en bra bild av 

trygghetens utveckling i tätorten Uppsala. I den finns också ett fritextfält som vid 
undersökningen som genomfördes 2020/21 gav 1 723 svar där vilka platser som 
upplevs otrygga pekades ut i detalj med förklarande texter av ett statistiskt tvärsnitt av 

befolkningen.  

Medborgardialoger har använts vid platser som upplevs särskilt otrygga, till exempel 

vid Resecentrum, och olika former av trygghetsvandringar genomförs regelbundet. Ett 

arbete pågår också med att utveckla digitala trygghetsvandringar. Dessa ska nå fler 

medborgare i dialog för att ta del av behov av trygghetsskapande förändringar i fysisk 

miljö.  

Under hösten börjar kommunen och polisen arbeta tillsammans utifrån metoden 
Effektivare Samverkan för Trygghet, EST. Metoden stöds av datasystemet Embrace. I 
Embrace får kommunen in rapporterade otrygga platser och händelser som registreras 

av utbildade rapportörer från olika aktörer runt om i Uppsala. Det är alltså inte 
tillgängligt för alla utan för att erhålla en hög och jämn kvalitet i materialet är det 

endast utbildade rapportörer som ska nyttja det.  

Samtidigt eftersträvas alltså en representativ bredd bland rapportörer från olika 
verksamheter. Detta datasystem är ett arbetsverktyg i samverkansprocessen för att 
kartlägga otrygga platser. Arbete pågår för att också information från 

felanmälansappen ska föras in i den karta som finns i Embrace.  

Kopplat till arbetet med Embrace finns också ett utvecklingsarbete rörande 

informationsflöde för att aktivt kommunicera ut brottsförebyggande åtgärder till 
medborgare. Här finns det stor utvecklingspotential i att använda interaktiva kartor 
inom trygghetsarbetet, vilket undersöks.  

Sammanfattningsvis finns det både för- och nackdelar med en trygghetsapp. Just nu 
undersöks andra metoder för att få kvalitativt högre indata, men också för utvecklad 
kommunikation och återkoppling där interaktiva kartor kan bli ett verktyg. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 12 november 2021 

• Bilaga, Motion om att införa en trygghetskarta från David Perez (SD) 
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Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och 

biträdande stadsdirektör 
 



 
 

 

 

 

 

 

Motion om att införa en trygghetskarta 

 
 
 
En av våra främsta uppgifter är att verka för en tryggare kommun och att uppsalaborna ska kunna känna 
sig trygga när de vistas ute.  
 
Flera kommuner runt om i Sverige använder sig av en digital trygghetskarta dit medborgare kan lämna 
synpunkter om olika platser runt om i kommunen eller staden. Några kommuner som använder sig av 
detta verktyg är Helsingborg och Avesta.   
 
Detta digitala hjälpmedel gör det enklare för allmänheten att inkomma med synpunkter såsom bristande 
belysning, skadegörelse eller att en plats upplevs som otrygg. Kommunen och medborgare kan se vilken 
gata eller plats som åsyftas, då anmälan markeras ut på en karta. Tillräckligt många anmälningar inom ett 
geografiskt område kan tyda på att kommunen behöver fokusera mer på trygghetsskapande åtgärder och 
arbeta i förebyggande syfte.     
 
Kommunen använder sig idag av ett liknande hjälpmedel för att göra en felanmälan eller lämna 
synpunkter på trafik- och utemiljö.  Detta hjälpmedel är emellertid svårt att hitta på hemsidan och bör 
göras mer lättillgängligt. Det finns möjlighet att göra en anmälan om ”övrigt” men det är oklart vad som 
innefattas under detta begrepp då det inte specificeras. En felanmälan som markerats ut på kartan med 
denna benämning förses även med ett ärendenummer och beskrivningen ”Övrigt: Övrigt”. Det finns 
såvida goda förutsättningar för kommunen att vidareutveckla detta hjälpmedel.   
 

 
 
 
 
Mot bakgrund av ovanstående yrkar Sverigedemokraterna 

 

• att kommunen inför en trygghetskarta på sin hemsida. 
  

Uppsala den 2 februari 2021 
 
David Perez 

 
Ledamot (SD)  
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 376

Svar på mot ion om at t utveckla Skyttorp från
Tobias Smedberg (V) med flera

KSN-2021-00755

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med hänvisning till föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Tobias Smedberg (V), Magne Björklund (V) och Ingela Ekrelius (V) föreslår i en motion
väckt 1 mars 2021 att kommunen påbörjar ett planarbete för att utveckla Skyttorp (i
samråd med nuvarande markägare).

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 23 november 2021 § 393
Tjänsteskrivelse daterad 1 november 2021
Bilaga 1, Kartbild över Skyttorp och aktuella lägen
Bilaga 2, Motion om att utveckla Skyttorp från Tobias Smedberg (V) med flera

Yrkanden

Stefan Hanna (-), Jonas Segersam (KD) och Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till
motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Stefan Hanna (-) med fleras yrkande
om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets
förslag.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ioner

Tobias Smedberg(V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Stefan Hanna (-) med fleras yrkande med motiveringen:
Beslutet som nyligen tagits i mark-och exploateringsutskottet om att i viss mån bygga i
Skyttorp är jättebra men Vänsterpartiet anser att det finns anledning att pröva om
kommunen kan ta ett större grepp över hela Skyttorpområdet på ett sätt som inte
tidigare har gjorts. Det skulle till exempel kunna göra det möjligt att få igång ett
centrumområde i tätorten. Det är möjligt att saneringskostnaderna skulle förhindra en
utbyggnad i stationsnära läge men det förhindrar inte att pröva möjligheterna för att se
på utvecklingen av Skyttorp som helhet och inte bara styckvis, någonting som ger bättre
möjligheter för att öka Skyttorps potential och attraktivitet.

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Stefan Hanna (-) med
fleras yrkande med motiveringen:
Vänsterpartiet har ett utmärkt förslag att utveckla Skyttorp, helt i linje med den motion
som KD har lagt om att utveckla planer för Uppsalas kringorter. Svaret på motionen talar
om att det finns förorenad mark, men det är ju något man får identifiera i en sådan plan –
hela Skyttorp är ju inte förorenat. Nu är det positivt att kommunen äntligen tar fram
tomter för bebyggelse på sin mark i Skyttorp, men det är ett initiativ från kommunen som
markägare. Kommunen som planläggare behöver fortfarande ta ett ansvar för Skyttorps
utveckling. Vi yrkade därför bifall till motionen.

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
En ambitiös utbyggnad av några av våra kransorter, längs befintliga kollektivtrafikstråk,
är en bättre väg att gå än att satsa på Uppsalapaketets kraftiga exploatering av Uppsala
södra stad. Jag anser att kommunen ska ta fram en ny fördjupad översiktsplan för
sydöstra Uppsala stad och addera fler kransorter till listan av orter som får en fördjupad
översiktsplan. Förutom befintliga planer för Storvreta, Gunsta med flera kransorter
behöver kommunen genom fördjupade översiktsplaner för Vattholma, Skyttorp, Järlåsa,
Vänge, Björklinge och Bälinge ge vägledning till utvecklingen av dessa orter. Genom att
utveckla hela Uppsala kommun klokt finns under lång tid framöver inget behov av den
planerade spårvägslösningen eller den extrema bebyggelsen i Sydöstra staden.
Skyttorp är en av våra mest intressanta utvecklingsbara kransorter. Kransorten ligger
mycket strategiskt vid Ostkustbanan och har mycket god befintlig spårinfrastruktur som
medger snabb kommunikation till Uppsala, Arlanda och Stockholm. Istället för en
extremt dyr, omodern och miljöpåverkande spårvägslösning är det under de kommande
30 åren betydligt klokare att investera i att förstärka liknande kransorter för att senare,
om behovet finns, investera i modern och mer kostnadseffektiv kapacitetsstark
kollektivtrafik i delar av Uppsala stad.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-23

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 393

Svar på mot ion om at t utveckla Skyttorp från
Tobias Smedberg (V) med flera

KSN-2021-00755

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med hänvisning till föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Tobias Smedberg (V), Magne Björklund (V) och Ingela Ekrelius (V) föreslår i en motion
väckt 1 mars 2021 att kommunen påbörjar ett planarbete för att utveckla Skyttorp (i
samråd med nuvarande markägare).

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 1 november 2021
Bilaga 1, Kartbild över Skyttorp och aktuella lägen
Bilaga 2, Motion om att utveckla Skyttorp från Tobias Smedberg (V) med flera

Yrkande

Tobias Smedberg (V) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) med fleras yrkande
om bifall till motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Reservat ioner

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stationsgatan 12 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om att utveckla Skyttorp från 
Tobias Smedberg (V) med flera 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med hänvisning till föredragningen i ärendet. 

Ärendet 
Tobias Smedberg (V), Magne Björklund (V) och Ingela Ekrelius (V) föreslår i en motion 
väckt 1 mars 2021 att kommunen påbörjar ett planarbete för att utveckla Skyttorp (i 
samråd med nuvarande markägare).  

Beredning 

Ärendet har beretts av stadsbyggnadsförvaltningen och kommunledningskontoret. 
Perspektiven för näringsliv, barn och jämställdhet bedöms inte relevanta med 
föreliggande förslag till beslut. 

Föredragning 

I motionen framhålls att Uppsala kommun har som mål att hela kommunen ska leva 
och att Skyttorps goda järnvägsförbindelser gör att den ter sig som en mycket bra ort 
att satsa på. Mycket av utvecklingen har skett en bit bort från stationen som på ena 
sidan järnvägen omges av äldre industrimark, huvudsakligen i privat ägo.  

Motionsförfattarna menar att det stationsnära läget bör utnyttjas för 
bostadsutveckling och att ett första steg kan vara att initiera kontakt med de aktuella 
markägarna för en diskussion om utvecklingsmöjligheterna. 

Stadsbyggnadsförvaltningen  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-11-01 KSN-2021-00755 
  
Handläggare:  
Göran Carlén 

 
 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
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Det finns en påtaglig svårighet för bostadsutveckling på den äldre industrimarken vid 
tågstationen: markföroreningar. Saneringskostnaderna för dessa har bedömts ligga på 
alltför höga nivåer för att kunna bäras av en bostadsutveckling.   

Stadsbyggnadsförvaltningen har som ett led i uppdraget med bostadssatsning på 
landsbygden gjort en översyn av potentialerna för bostadsbyggande på orten och fört 
samtal om plangenomförande av ett redan planlagt område på delvis kommunal 
mark. Kommunen har nyligen också förvärvat välbelägen mark norr om den påtalade 
industrimarken, i direkt anslutning till tågstationen. I ärendets bilaga 1 finns en 
kartbild som beskriver förhållandena. 

I planeringen av Skyttorp är det den egna marken vid tågstationen som i första hand 
bör prövas för ny bostadsbebyggelse. Kommunstyrelsens mark- och 
exploateringsutskott väntas i december 2021 ansöka hos plan- och byggnadsnämnden 
om planbesked för området.  

Därefter finns sannolikt inte kapacitet i vatten- och avloppssystemet för ytterligare 
bostäder utan kapacitetshöjande investeringar. Ytterligare översyn av ortens 
möjligheter kommer att göras i arbetet med revidering av kommunens översiktsplan. 

Ekonomiska konsekvenser 

Beslutet innebär inga ekonomiska konsekvenser. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 1 november 2021 
• Bilaga 1, Kartbild över Skyttorp och aktuella lägen 
• Bilaga 2, Motion om att utveckla Skyttorp från Tobias Smedberg (V) med flera 

 

Stadsbyggnadsförvaltningen 

 

 

Joachim Danielsson Christian Blomberg 
Stadsdirektör Stadsbyggnadsdirektör 
 



Bilaga 1 till KSN-2021-00755 

 

 

 

Skyttorp med omgivningar. Aktuellt planläge med mera samt potentialer på kommunal mark invid 

järnvägsstationen (J) 

 



 

                    Vänsterpartiet 

                         uppsala.vansterpartiet.se 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige           2021-03-01 

 

Ta vara på Skyttorp! 
 

Uppsala kommun har som mål att hela kommunen ska leva. Landsbygden och 

tätorterna ska inte glömmas bort eller bortprioriteras. Vidare har kommunen ett 

intresse av att styra utvecklingen mot de områden som har goda förbindelser med 

befintlig kollektivtrafik, framförallt tågsträckan.  

 

Mot denna bakgrund ter sig Skyttorp som en nästan ideal ort för kommunen att satsa på. 

Men idag riskerar många att uppleva Skyttorp som bortglömd. Stationsområdet 

kännetecknas av nedlagda industrifastigheter. Intrycket är nedgånget.  Mycket av 

utvecklingen på orten har trots tågstationen skett en bra bit bort från stationsområdet och 

tillfället har inte tagits i bruk för att utnyttja det stationsnära läget till fullo. En del av marken 

runt stationen är i privat ägo men kommunen äger själv en del mark söder om 

stationsområdet, någonting som i sig kan motivera en satsning på området.  

 

Mindre bostäder, hyresrätter och seniorbostäder på landsbygden efterfrågas av många 

kommunmedborgare. Fler boende kan även utgöra ett underlag för den lokala handeln och 

annan service, vilket skapar arbetstillfällen och höjer livskvaliteten i området. För att 

tillfredsställa behovet av nya bostäder och för att möjliggöra hållbara transporter i linje med 

våra högt uppsatta mål för hållbar utveckling bör inte kommunen vara sena med att utnyttja 

sina stationsnära lägen. Ett första steg vore att initiera kontakt med dagens markägare och 

inleda en diskussion om utvecklingsmöjligheterna i Skyttorp. Att låta denna bygd fortsätta 

stagnera vore ett rejält slöseri med resurser.  

 

 

Med anledning av ovanstående yrkar Vänsterpartiet 

 

att kommunen påbörjar ett planarbete för att utveckla Skyttorp (i samråd med nuvarande 

markägare) 

 

 

 

 

 

Tobias Smedberg (v)    Magne Björklund (v)    Ingela Ekrelius (v) 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 377

Svar på mot ion om en plan mot hemlöshet i
Uppsala kommun från Hanna Victoria Mörck
(V) och Per Olof Forsblom (V)

KSN-2021-01293

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att motionen besvaras med föredragning i ärendet.

Sammanfattning

Hanna Victoria Mörck (v) och Per Olof Forsblom (v) föreslår i en motion väckt den 21
april 2021 att kommunen inleder ett arbete med en ny samlad plan mot hemlöshet.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 23 november 2021 § 394
Tjänsteskrivelse daterad 3 september 2021
Bilaga, motion om en plan mot hemlöshet i Uppsala kommun från Hanna
Victoria Mörck (V) och Per Olof Forsblom (V)

Yrkande

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande om
bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Reservat ioner

Tobias Smedberg(V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-23

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 394

Svar på mot ion om en plan mot hemlöshet i
Uppsala kommun från Hanna Victoria Mörck
(V) Per Olof Forsblom (V)

KSN-2021-01293

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att motionen besvaras med föredragning i ärendet.

Sammanfattning

Hanna Victoria Mörck (v) och Per Olof Forsblom (v) föreslår i en motion väckt den 21
april 2021 att kommunen inleder ett arbete med en ny samlad plan mot hemlöshet.

Motionen återges som bilaga.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 3 september 2021
Bilaga, motion om en plan mot hemlöshet i Uppsala kommun från Hanna
Victoria Mörck (v) och Per Olof Forsblom (v)

Yrkande

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till
motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Reservat ioner

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-23

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stationsgatan 12 
Telefon: 018-727 00 00 (växel) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om en plan mot hemlöshet i 
Uppsala kommun från Hanna Victoria Mörck 
(v) och Per Olof Forsblom (v) 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att motionen besvaras med föredragning i ärendet. 

Ärendet 
Hanna Victoria Mörck (v) och Per Olof Forsblom (v) föreslår i en motion väckt den 21 
april 2021 att kommunen inleder ett arbete med en ny samlad plan mot hemlöshet.  

Motionen återges som bilaga.  

Beredning 

Ärendet har beretts av stadsbyggnadsförvaltningen tillsammans med 
socialförvaltningen, kommunledningskontoret, arbetsmarknadsförvaltningen och 
vård- och omsorgsförvaltningen. Inom kommunens arbete med att motverka 
hemlöshet finns åtgärder som specifikt riktar sig till kvinnor liksom åtgärder som 
gynnar barn och syftar till att förbättra barns uppväxtvillkor. Näringslivsperspektivet 
beaktas så till vida att tillgången på bostäder är avgörande för att minska hemlösheten 
och god samverkan med fastighetsägare och civilsamhälle är därför högt prioriterad 
om lösningar ska kunna nås. 

Föredragning 

Sammantaget sker idag flertalet insatser för att motverka hemlöshet och utestängning 
från bostadsmarknaden inom och mellan olika förvaltningar och bolag och i samarbete 
med civilsamhället. Hemlöshet kan orsakas av strukturella eller individuella faktorer. 

Stadsbyggnadsförvaltningen  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till Kommunstyrelsen 2021-09-03 KSN-2021-01293 
  
Handläggare:  
Elin Blume 

 
 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Uppdrag och åtgärder om att arbeta med frågan hanteras därför i olika förvaltningar 
och återfinns i flertalet befintliga styrdokument.   

Definitionen av vem som anses vara hemlös varierar mellan kommuner. 
Socialstyrelsen genomför nationella kartläggningar av personer som står utanför 
bostadsmarknaden och som saknar ett eget ordnat långsiktigt boende. Socialstyrelsen 
beskriver fyra situationer av hemlöshet; akut hemlösa, boende på institution, boende i 
socialt kontrakt och eget ordnat kortsiktigt boende. I den senaste kartläggningen från 
2017 befann sig en majoritet av de hemlösa i Uppsala i hemlöshetssituation tre, vilket 
innebär att de har ett bostadssocialt hyreskontrakt med kommunen. 

Oavsett hemlöshetens orsaker är tillgången på bostäder och hur personer ges tillträde 
till dem avgörande. De senaste åren har bostadsbyggandet ökat väsentligt i Uppsala 
men det råder fortsatt brist på bostäder för personer med lägre inkomster, otillräckligt 
eget kapital eller få ködagar. På nationell nivå har Socialstyrelsen också konstaterat att 
den strukturella hemlösheten har ökat. Mål och åtgärder som syftar till att förbättra 
bostadsmarknaden i Uppsala och minska den strukturella hemlösheten finns inom 
Uppsala kommuns arbete med bostadsförsörjningen, Bostad för alla. Människors 
svårigheter att hitta en lämplig bostad påverkas också till stor del av strukturer på 
bostadsmarknaden som är utanför kommunens rådighet, som boendekostnader, 
hyresvärdars tillträdeskrav, kreditinstitutens lånevillkor eller bostadsbidragens villkor. 
Att möta den strukturella hemlösheten handlar också om att människor behöver 
komma i arbete och utbildning för att ha råd med sitt boende.  

För att möta individer som drabbas av hemlöshet orsakad av individuella problem eller 
familjerelationer som till exempel missbruksproblematik, skulder eller våld i nära 
relation har socialförvaltningen en aktiv roll, men även vård- och omsorgsförvaltningen 
liksom kommunstyrelsens fastighetsstab. För hushåll med svag ekonomi kan 
arbetsmarknadsförvaltningen möta upp genom att delar av det ekonomiska bistånd 
som kommunen beviljar täcker hushållens boendekostnader.  

Svårigheten att komma in på bostadsmarknaden påverkar också socialtjänstens 
stödinsatser för personer som har svårt att finna ett lämpligt boende på egen hand. 
Även personer som normalt inte är i behov av stöd från socialtjänsten söker hjälp i 
större utsträckning. För socialtjänsten har det skapat ett behov av att bli tydligare med 
vilka personer som insatser med bostadssociala kontrakt riktas till. Inom kommunens 
strategiska bostads- och lokalförsörjningsarbete görs årligen behovsbedömningar för 
att kunna möta upp med bostadssociala kontakt utifrån bedömt antal bifall.  

Socialförvaltningen möter också personer utsatta för våld i hemmet som kan få hjälp 
med skyddat boende. Ytterligare insatser med boende genom socialtjänsten bedöms 
individuellt men utgår från att det är den enskildes eget ansvar att ordna en bostad. 
Kommunen arbetar också aktivt med att ge stöd och hjälp till personer i akut 
hemlöshet. Det handlar om personer som på grund av missbruk eller psykisk ohälsa är 
utestängda från bostadsmarknaden. Bostad först har tidigare prövats i kommunen 
som ett sätt att hjälpa personer ur gruppen akut hemlösa till ett boende. Beslut i 
socialnämnden finns att utreda förutsättningar för en förnyad satsning på modellen 
Bostad först. Oavsett kortvariga eller längre stödinsatser för individen förutsätter det 
att det sedan också går att finna en lämplig bostad på marknaden. Det är också viktigt 
att förebygga hemlöshet och utestängning från bostadsmarknaden genom 
kommunens vräkningsförebyggande arbete och genom arbetsmarknadsåtgärder.  



Sida 3 (3) 

Ekonomiska konsekvenser 

Beslutet innebär inga ekonomiska konsekvenser.  

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 3 september 2021 

• Bilaga, motion om en plan mot hemlöshet i Uppsala kommun från Hanna 
Victoria Mörck (v) och Per Olof Forsblom (v) 

 

 

Stadsbyggnadsförvaltningen  

 

 

Joachim Danielsson  Christian Blomberg 
Stadsdirektör   Stadsbyggnadsdirektör 



 

                    Vänsterpartiet 

                         uppsala.vansterpartiet.se 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige           2021-04-21 

 

En plan mot hemlöshet i Uppsala kommun 
 

Vänsterpartiet anser att Uppsala kommun bör utarbeta en plan mot hemlöshet för att 

kunna samordna kommunens insatser.  

 

Idag finns en rad insatser för att motverka hemlösheten som boendematchning, 

bostadssociala lägenheter och en omstart av “bostad först” m.fl. Men det som behövs är en 

samlad plan för att insatserna ska samverka i riktningen mot att motverka hemlöshet. 

 

Planen bör ta sin utgångspunkt i perspektivet att bostaden ses som en förutsättning för att 

hantera övriga problem, som exempelvis psykiska problem och missbruk. Planen fokuserar 

särskilt på att förebygga hemlöshet och på att säkra tillgången av bostäder för hemlösa 

personer. 

 

Hemlöshetsplanen ska bidra till jämställdhet och likvärdiga förhållanden. Olika grupper av 

hemlösa kvinnor och män kan ha olika förutsättningar utifrån ålder, sexualitet, etnicitet, 

funktionsnedsättning och socioekonomi. I det fortsatta arbetet med planen är det en 

prioriterad fråga att hemlösa kvinnor möts av insatser som bygger på kunskap och förståelse 

om hur kvinnor drabbas av hemlöshet. Mäns våld mot kvinnor, våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtryck behöver fortsatt uppmärksammas, både generellt och med 

fokus på särskilt utsatta grupper. Många gånger innebär våldet att kvinnor eller män och barn 

måste flytta till ett skyddat boende, vilket även kan innebära problem för barnets möjligheter 

till förskoleplats eller skolgång. 

 

I arbetet med hemlösa familjer ska planen ha ett tydligt barnperspektiv. I hemlöshetsarbetet 

ska hänsyn tas till att konventionen för barns rättigheter blivit svensk lag den 1 januari 2020. 

Regeringen har uttalat en ambition om att förhindra vräkning av barnfamiljer. 

Utgångspunkten är att ett barn alltid behöver ett stadigvarande hem. Inom ramen för arbetet 

med jämlik kommun ska målet vara att inga barn ska leva i akut hemlöshet. 

 

 

Med hänvisning till ovanstående yrkar Vänsterpartiet  

 

att kommunen inleder ett arbete med en ny samlad plan mot hemlöshet. 

 

 

 

 

 

 

Hanna Victoria Mörck (v)    Per Olof Forsblom (v)   
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 378

Svar på mot ion om Kyrkbyar och
landsbygdsutveckling från Jonas Segersam
(KD)

KSN-2021-01299

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionens första och andra att-sats, samt
2. att bifalla motionens tredje att-sats.

Sammanfattning

Jonas Segersam (KD) föreslår i en motion väckt 26 april 2021:

1. att uppdra till kommunstyrelsen att genomföra en utredning som innehåller
en inventering med status för Uppsala kommuns 36 socknar, och hur
respektive sockencentrum skulle kunna utvecklas som egna orter,

2. att i de fall det finns underlag och efterfrågan för en utveckling gå vidare med
att ge plan-och byggnadsnämnden planuppdrag att ta fram konkreta
detaljplaner eller i förekommande fall besluta om fördjupade översiktsplaner,
samt

3. att på större orter på landsbygden uppdatera fördjupade översiktsplaner eller
planprogram för en utveckling av dessa orter. Det gäller särskilt orter som likt
Storvreta, Järlåsa och Vattholma har goda kommunikationsmöjligheter (i de
fall inte sådana planer redan finns som för Storvretas del).

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 23 november 2021 § 395
Tjänsteskrivelse daterad 29oktober 2021
Bilaga 1, motion om kyrkbyar och landsbygdsutveckling

Yrkanden

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar att motionens första och andra att-satser ska anses
besvarade.

Beslutsgång

Ordförande ställer först arbetsutskottets förslag om avslag till motionens första att-
sats (1) mot Fredrik Ahlstedts (M) yrkande om besvarande av densamma och mot
Jonas Segersams (KD) yrkande om bifall till densamma och finner att
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag om avslag till motionens andra att-
sats (2) mot Fredrik Ahlstedts (M) yrkande om besvarande av densamma och mot
Jonas Segersams (KD) yrkande om bifall till densamma och finner att
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag om avslag till motionens tredje att-
sats (3) mot Jonas Segersams (KD) yrkande om bifall till densamma och finner att
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Reservat ion

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-23

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 395

Svar på mot ion om Kyrkbyar och
landsbygdsutveckling från Jonas Segersam
(KD)

KSN-2021-01299

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionens första och andra att-sats, samt
2. att bifalla motionens tredje att-sats.

Sammanfattning

Jonas Segersam (KD) föreslår i en motion väckt 26 april 2021:

1. att uppdra till kommunstyrelsen att genomföra en utredning som innehåller
en inventering med status för Uppsala kommuns 36 socknar, och hur
respektive sockencentrum skulle kunna utvecklas som egna orter,

2. att i de fall det finns underlag och efterfrågan för en utveckling gå vidare med
att ge plan-och byggnadsnämnden planuppdrag att ta fram konkreta
detaljplaner eller i förekommande fall besluta om fördjupade översiktsplaner,
samt

3. att på större orter på landsbygden uppdatera fördjupade översiktsplaner eller
planprogram för en utveckling av dessa orter. Det gäller särskilt orter som likt
Storvreta, Järlåsa och Vattholma har goda kommunikationsmöjligheter (i de
fall inte sådana planer redan finns som för Storvretas del).

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 29oktober 2021
Bilaga 1, motion om kyrkbyar och landsbygdsutveckling

Yrkanden

Jonas Segersam (KD) och Jonas Petersson (C) yrkar bifall till motionen.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-23

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar, med instämmande från Erik Pelling (S), bifall till motionens
tredje att-sats.

Beslutsgång

Ordförande ställer först motionensförsta att-sats mot avslag och finner att
arbetsutskottet avslår densamma.

Ordförande ställer därefter motionens andra att-sats mot avslag och finner att
arbetsutskottet avslår densamma.

Ordförande ställer därefter motionens tredje att-sats mot avslag och finner att
arbetsutskottet bifaller densamma.

Reservat ion

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Särskilt yttrande

Jonas Petersson lämnar ett särskilt yttrande:
Centerpartiet ställer sig positivt till motionens intention att utreda
utvecklingsmöjligheterna i hela kommunen. Olika samhällen, socknar har sina
förutsättningar varför Centerpartiet vill ställa sig bakom motionen.
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Svar på motion om Kyrkbyar och lands-
bygdsutveckling från Jonas Segersam (KD)  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  

1. att avslå motionen. 

Ärendet 
Jonas Segersam (KD) föreslår i en motion väckt 26 april 2021: 

1. att uppdra till kommunstyrelsen att genomföra en utredning som innehåller 
en inventering med status för Uppsala kommuns 36 socknar, och hur 
respektive sockencentrum skulle kunna utvecklas som egna orter, 

2. att i de fall det finns underlag och efterfrågan för en utveckling gå vidare med 
att ge plan- och byggnadsnämnden planuppdrag att ta fram konkreta 
detaljplaner eller i förekommande fall besluta om fördjupade översiktsplaner, 
samt 

3. att på större orter på landsbygden uppdatera fördjupade översiktsplaner eller 
planprogram för en utveckling av dessa orter. Det gäller särskilt orter som likt 
Storvreta, Järlåsa och Vattholma har goda kommunikationsmöjligheter (i de 
fall inte sådana planer redan finns som för Storvretas del).  

Beredning 

Ärendet har beretts av stadsbyggnadsförvaltningen och kommunledningskontoret. 
Perspektiven för näringsliv, barn och jämställdhet bedöms inte vara relevanta med 
föreliggande förslag till beslut. 

Stadsbyggnadsförvaltningen  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-10-29 KSN-2021-01299 
  
Handläggare:  
Göran Carlén 

 
 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
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Föredragning 

I motionen framhålls att kyrkbyarnas roll som sockencentrum går långt tillbaka i tiden 
och kan vara något att bygga vidare på för att utveckla nya orter i redan naturliga 
centrala lägen i respektive socken. Motionären anser det vara hög tid att kommunen 
planerar för levande och växande mindre orter på landsbygden och inte låter 
bebyggelseexpansion ske enbart utifrån efterfrågan på så kallat styckebyggande.  

I tidigare översiktsplanearbeten har kyrkbyar och sockenscentrum åtminstone delvis 
studerats. De flesta kyrkor har såväl en central som synlig placering i sina gamla 
bygder. Det innebär att de ligger väl synliga i kulturlandskapet och därmed i lägen som 
har svaga förutsättningar att hysa mer än en begränsad mängd ny bebyggelse på 
grund av omgivande jordbruksmark och ibland även för risken att förvanska en 
kulturhistoriskt värdefull miljö.  

I kommunen finns trettiotre äldre kyrkomiljöer, domkyrkoområdet oräknat. Ett 
följduppdrag till översiktsplan 2006, vars fokus låg på kommunens landsbygder, var att 
pröva områdesbestämmelser för en rad kyrkomiljöer för att tydliggöra spelreglerna för 
bebyggelsetillskott. Plan- och byggnadsnämnden arbetade med frågan och det 
resulterade i att åtta sådana miljöer fick områdesbestämmelser. För de övriga finns 
varierande typer av vägledning. Fem kyrkomiljöer har förordnanden enligt tidigare 
byggnadslag och/eller tidigare naturvårdslag för att skydda miljön. Fem andra har 
regleringar eller vägledning enligt detaljplan eller fördjupad översiktsplan. Nio 
ytterligare ligger inom riksintresseområde för kulturmiljövården. Sex kyrkomiljöer är 
klassificerade som kommunala kulturmiljökärnor och har riktlinjer i översiktsplanen.  

Av kommunens prioriterade tätorter enligt översiktsplan 2016 ligger Vänge, Bälinge, 
Björklinge, Gåvsta, Almunge och Knutby helt eller delvis i anslutning till den gamla 
kyrkbyn. Därutöver är Ramsta, Jumkil, Stavby och Tuna utpekade som servicenoder, 
med möjlighet till ytterligare bostadsbebyggelse om förutsättningar i övrigt finns. 

Kommunstyrelsen fattade beslut om direktiv för revidering av översiktsplanen 16 juni 
2021 (§ 173). I arbetet ses förutsättningarna för ny bebyggelse på landsbygden över. De 
kulturhistoriska sammanhangen är där en naturlig parameter, men inte den enda. 
Kommunikationer, bebyggelsetryck, teknisk försörjning, kommunalekonomi och 
skilda hänsyns- och hållbarhetsaspekter behöver vägas in. Att inventera allt detta med 
utgångspunkt från sockenindelningen bedöms inte vara ändamålsenligt för att bidra 
till en god utveckling i kommunen som helhet. 

Vad gäller motionens tredje att-sats, framgår av direktivet till revidering av 
översiktsplanen (beslutat efter att motionen lades fram) att strategier och 
markanvändningskartor för de prioriterade tätorterna ska fördjupas.  

Ekonomiska konsekvenser 

Förslaget till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 29 oktober 2021 
• Bilaga 1, motion om kyrkbyar och landsbygdsutveckling 
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Stadsbyggnadsförvaltningen 

 

 

Joachim Danielsson Christian Blomberg 
Stadsdirektör Stadsbyggnadsdirektör 
 



 

Motion om Kyrkbyar och landsbygdsutveckling 
 
I Uppsala kommun finns det en mängd landsbygdskyrkor. Platserna de ligger på är gamla 
centralplatser med ursprung långt tillbaka i vikingatid / järnålder, och när Uppland kristnades 
uppfördes det kyrkor på dessa platser. Därmed grundades socknarna som är föregångarna till 
dagens kommuner. I och med kommunsammanslagningarna på 50- och 70-talen kom Uppsala 
kommun att bestå av sammanlagt 42 socknar – efter att Knivsta kommun lämnat 2002 är det 
36 kvar. 
 
Lyckligtvis har gränserna till dessa socknar sparats för eftervärlden, bland annat efter idogt 
arbete och motionerande av Mikael Oscarsson (KD) och Lennart Hedquist (M) med flera, vilket 
nu utmynnat i att sedan 2016 så folkbokförs alla landets invånare i ”distrikt”. Distrikten 
motsvarar de gamla församlingarna / socknarna som de såg ut innan Svenska kyrkan började 
sin omfattande församlingssammanslagning på 00-talet. 
 
Jag tror att Uppsala kommun skulle vinna på att använda dessa gamla bygdecentra, och på 
så vis kunna samla bebyggelsen i redan naturliga centralplatser. Flera av dessa ”kyrkbyar” har 
redan service, i form av skola, äldreboenden och liknande. Några få har blivit större orter, men 
de allra flesta sockenkyrkor ligger nästan helt för sig själva ute på den uppländska 
landsbygden. Varför skapa nya bebyggelsecentra långt inne i skogen, bara för att man har 
markägare som är intresserade av att exploatera mark, när man kan använda gamla centra 
för en expansion av bebyggelsen på landsbygden? Och även om man expanderar 
bebyggelsen på andra håll, så kan man fortfarande använda de gamla centraplatsernas namn 
och belägenhet i planeringen. 
 
Några goda exempel är Danmark, där det vid kyrkan finns både skola och bygdegård. När nu 
bebyggelse växer till en bit bort hade orten varit betjänt av att samla ny bebyggelse på ett mer 
strukturerat sätt. Ett annat, lite större, exempel är Rasbo, med orten Gåvsta. Där har kyrkbyn 
hamnat strax norr om orten som har skola och äldreboende. Även där behöver man bättre 
samla, och även välja namn så att det blir en rationell utveckling. På många av de här mindre 
orterna finns det efterfrågan på någon form av mindre lägenheter, och då vore det rimligt att 
placera dessa just vid det gamla sockencentrat.  
 
Ett exempel på just namnets betydelse är Vänge, som fick tillbaka sitt ”riktiga” namn efter att 
stationsnamnet ”Brunna” använts under ett sekel.  
 
Tillkommande bebyggelse kräver samordning med lokala markägare, och ett aktivt arbete från 
kommunens sida. Det är hög tid att Uppsala kommun nu planerar för levande och växande 
mindre orter på landsbygden, och inte låter expansionen ske enbart utifrån efterfrågan på så 
kallat ”styckebyggande”. Tyvärr förekommer det alltför ofta att Uppsala kommun i en expansion 
ritar ut planer på bebyggelse på privat mark (bostadsrättsföreningar och enskilda 
fastighetsägare) utan att ens fråga berörda markägare. Dialogen kan alltså bli betydligt bättre, 
och är också avgörande för en positiv utveckling av olika områden. 
 
I utvecklingen av ”Marielund”, ett planprogram som egentligen bara marginellt rör själva orten 
Marielund och i stället innebär tillskott av hus närmare Funbo kyrka (Hallkved, Källtorp, etc) 
skulle man vinna på att använda och kanske bygga ut skola, och kanske förskola, vid kyrkan, 
i stället för att bygga en ny förortsmiljö i Marielund, och Gunsta för den delen. 



 

I utvecklingen av kommunens orter bör man ta hänsyn till historien, och använda de naturliga 
samband, kommunikationsstråk och funktioner som finns sedan lång tid i bygderna. Tyvärr 
utnyttjas dessutom dåligt de orter som redan finns och som har en god infrastruktur utbyggd. 
Hade Vattholma / Skyttorp varit en egen kommun, som Knivsta, så hade dessa 
stationssamhällen redan genomgått en omfattande utbyggnad. Men just för att de ligger i 
Uppsala kommun har orter som dessa kommit i bakvattnet. På samma sätt med Järlåsa och 
Vänge – hade de varit en egen kommun så hade självklart vattentillgången till ny bebyggelse, 
och utbyggnad av hållplatser för järnvägen, prioriterats på ett helt annat sätt än vad som skett 
när de nu tillhör Uppsala kommun. 
 
 
 
 
Jag föreslår därför kommunfullmäktige besluta  
 

• Att uppdra till kommunstyrelsen att genomföra en utredning som innehåller en 

inventering med status för Uppsala kommuns 36 socknar, och hur respektive 

sockencentrum skulle kunna utvecklas som egna orter. 

• Att i de fall det finns underlag och efterfrågan för en utveckling gå vidare med att ge 

Plan- och Byggnadsnämnden planuppdrag att ta fram konkreta detaljplaner eller i 

förekommande fall besluta om fördjupade översiktsplaner.  

• Att på större orter på landsbygden uppdatera fördjupade översiktsplaner eller 

planprogram för en utveckling av dessa orter. Det gäller särskilt orter som likt 

Storvreta, Järlåsa och Vattholma har goda kommunikationsmöjligheter (i de fall inte 

sådana planer redan finns som för Storvretas del).  
 

Uppsala den 26 april 2021 

 

 

 
Jonas Segersam, Kommunalråd (KD) 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 379

Svar på mot ion om kulturbank från Artemis
Lumarker (V)

KSN-2021-01835

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Artemis Lumarker (V) föreslår i en motion väckt 14 juni 2021

att Uppsala kommun i enlighet med motionens intentioner startar en
kulturbank som ett pilotprojekt i två år för att därefter utvärdera kulturbanken
och överlåta beslut till kulturnämnden om verksamheten ska fortgå inom
ordinarie verksamhet, samt
att beslutet arbetas in i kommunfullmäktiges budget för nästkommande år.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 23 november 2021 § 395
Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021
Bilaga 1, Motion om kulturbank från Artemis Lumarker (V)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 28 oktober 2021

Yrkanden

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen.

Simon Alm (-) yrkar avslag till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslagom besvarande av motionen mot Hanna
Victoria Mörcks (V) yrkande om bifall till motionen och mot Simon Alms (-) yrkande om
avslag till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ioner

Tobias Smedberg(V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande.

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
I vissa partiers värld finns ingen gräns för vad kommunens skattemedel ska användas till.
Kommunallagen ger dock som tur är vissa begränsningar och med sunt förnuft inser man
därtill att kommunen ska försöka fokusera på sina kärnuppdrag, och bli så duktig den
kan på just dessa. Ju fler små sidoprojekt desto sämre fokus på de stora viktiga frågorna
som kommunen ensamt har huvudansvaret för.
Därtill är det en fråga om jämlikhet. Det här förslaget skulle bli mycket dyrt om det skulle
lanseras på ett tillfredsställande jämlikt sätt vad gäller geografisk närhet/tillgång. Om
man väljer att istället göra förslaget billigt med endast en adress återkommer den eviga
frågan om varför alltid landsbygden ska behöva beskattas för att stadsborna ska få mer
service som landsbygdsborna stegvis får allt svårare att besöka med sina bilar?
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-23

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 396

Svar på mot ion om kulturbank från Artemis
Lumarker (V)

KSN-2021-01835

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Artemis Lumarker (V) föreslår i en motion väckt 14 juni 2021

att Uppsala kommun i enlighet med motionens intentioner startar en
kulturbank som ett pilotprojekt i två år för att därefter utvärdera kulturbanken
och överlåta beslut till kulturnämnden om verksamheten ska fortgå inom
ordinarie verksamhet, samt
att beslutet arbetas in i kommunfullmäktiges budget för nästkommande år.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021
Bilaga 1, Motion om kulturbank från Artemis Lumarker (V)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 28 oktober 2021

Yrkande

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till
motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-23

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ioner

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Svar på motion om kulturbank från Artemis 
Lumarker (V)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 

Artemis Lumarker (V) föreslår i en motion väckt 14 juni 2021 

• att Uppsala kommun i enlighet med motionens intentioner startar en 

kulturbank som ett pilotprojekt i två år för att därefter utvärdera kulturbanken 
och överlåta beslut till kulturnämnden om verksamheten ska fortgå inom 
ordinarie verksamhet, samt 

• att beslutet arbetas in i kommunfullmäktiges budget för nästkommande år. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kulturförvaltningen och kommunledningskontoret. 

4 mars 2021 §18 beslutade kulturnämnden att besvara ett initiativ gällande en 

kulturbank i Uppsala kommun. Föredragningen i ärendet är densamma som i 
kulturnämndens ärende i mars. 

Kulturnämnden har behandlat ärendet 28 oktober 2021 och föreslagit att motionen 
besvaras med föredragningen i ärendet. Ledamoten för (M) reserverade sig mot 

beslutet. 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-11-16 KSN-2021-01835 

  
Handläggare:  

Karin Sundequist 
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Föredragning 

En kulturbank invigdes i Västerås under 2020, finansierad med externa bidrag. I 

Uppsala kommun finns en struktur kallad Fritidsbanken, där kommuninvånare kan 
låna fritidsutrustning av olika slag utan kostnad i 14 dagar. Det finns två Fritidsbanker 
belägna i Föreningshuset Kontakten i Gottsunda och i UTK-hallen i Gränby. Företeelsen 

är ett nationellt koncept som finns i nästan hundra kommuner i landet. Fritidsbanken i 

Uppsala är ett samarbete mellan Region Uppsala, RF/SISU Uppland och Uppsala 
kommun, samordnat av stadsbyggnadsförvaltningen. 

I nuläget ligger Fritidsbankers fokus på att låna ut material för idrotts- och 
friluftsverksamhet. I flera andra kommuner undersöks dock förutsättningar för att 

införa även utrustning och material för kulturaktiviteter i Fritidsbanken, eftersom 

kultur är en naturlig del av den fria tiden på samma sätt som idrott och friluftsliv. 

Stadsbyggnadsförvaltningen bevakar frågan och för en dialog med kulturförvaltningen 
om utvecklingen. Kulturförvaltningen återkommer till kulturnämnden med 
information om en möjlig utveckling i Uppsala kommun. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021 

• Bilaga 1, Motion om kulturbank från Artemis Lumarker (V) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 28 oktober 2021 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och 

biträdande stadsdirektör 
 



                    Vänsterpartiet 

                         www.uppsalavanstern.se 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige                 2021-05-26 

 

Kulturbank till Uppsala 
 

Ta nästa steg för hållbar fritid 

I kommunen finns redan två populära och uppskattade Fritidsbanker där medborgare 

kostnadsfritt kan låna sport- och aktivitetsprylar. Kulturbanks-konceptet bygger på återbruk, i 

likhet med fritidsbankerna, och att kommuninvånare skänker kulturprylar till verksamheten 

som därefter finns tillgängliga att kostnadsfritt låna. Det kan vara musikinstrument, notställ, 

maskeraddräkter, spel, knyppeldynor, stafflin och penslar. Med fördel kan kulturbanken vara 

en utveckling av fritidsbanken eller integreras och drivas gemensamt med fritidsbankerna.  

 

Alla ska med! 

Målet med en kulturbank är att det ska vara lätt att delta, inspireras och engagera sig i 

konstnärliga och kulturella aktiviteter. Det ska vara enkelt att få testa nya grejer och att hitta 

saker att göra på fritiden genom ett lån på kulturbanken. Verksamheten ska vara öppen för 

alla, och ger då en möjlighet för mer meningsfull fritid i Uppsala.  

 

Uppsala ska leda hållbarhetsarbetet 

Uppsala kommun verkar för ett kulturliv för alla och att vara ledande inom klimat och 

miljöarbete. Ett steg i arbetet är att driva en Kulturbank. En kulturbank bidrar precis som 

fritidsbanken till social, ekonomisk och ekologisk hållbarhet. Den hjälper oss även att uppfylla 

FN:s globala mål nr. 12 om hållbar konsumtion och produktion, och det ger mer kultur till fler, 

oavsett ekonomiska förutsättningar. 

 

Landets första Kulturbank slog upp portarna i Västerås vintern 2020.1  

Det behövs en Kulturbank i Uppsala! 

 

 

Med anledning av ovanstående yrkar Vänsterpartiet: 

 

Att Uppsala kommun i enlighet med motionens intentioner startar en kulturbank som en ett 

pilotprojekt i två år för att därefter utvärdera kulturbanken och överlåta beslut till 

kulturnämnden om verksamheten ska fortgå inom ordinarie verksamhet. 

 

Att beslutet arbetas in i kommunfullmäktiges budget för nästkommande år. 

 

 

Artemis Lumarker (V) 

 

 

 
1 https://www.vasteras.se/upplevaochgora/kultur/kulturbanken.html  

https://www.vasteras.se/upplevaochgora/kultur/kulturbanken.html
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Kulturnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-10-28

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 112

Svar på mot ion om kulturbank från Artemis
Lumarker (V)

KTN-2021-00723

Beslut

Kulturnämnden beslutar

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Reservat ion

Ylva Larsdotter (V) reserverar sig mot beslutet med följande motivering:
Vänsterpartiet menar att Uppsala ska ha en kulturbank som möjliggör kultur för alla. Ett
besvarande av motionen som minoritetsstyret försöker driva är inte tillräckligt eftersom
det inte finns någon verksamhet som kan jämställas med en kulturbank i linje med
motionens förslag. Fritidsbankernas verksamhet är fantastiskt och att utvidga detta med
en kulturbank skulle göra Uppsala än mer till en kulturkommun som prioriterar återbruk
och allas rätt till kultur. Utifrån detta borde motionen bifallas och dess förslag
förverkligas eftersom det möjliggör kultur för alla Uppsalas invånare!

Yrkande

Ylva Larsdotter (V) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot bifall av
motionen och finner att nämnden beslutar att besvara motionen.

Sammanfattning

Artemis Lumarker (V) föreslår i en motion väckt 14 juni 2021

att Uppsala kommun i enlighet med motionens intentioner startar en
kulturbank som ett pilotprojekt i två år för att därefter utvärdera kulturbanken
och överlåta beslut till kulturnämnden om verksamheten ska fortgå inom
ordinarie verksamhet, samt
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Kulturnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-10-28

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

att beslutet arbetas in i kommunfullmäktiges budget för nästkommande år.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 12 augusti 2021

Bilaga, Motion om kulturbank från Artemis Lumarker (V)

Arbetsutskottet har tillstyrkt förslaget.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 380

Svar på mot ion om sommarbuss från Hanna
Victoria Mörck (V)

KSN-2021-01836

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Hanna Victoria Mörck (V) föreslår i en motion väckt 14 juni 2021 att Uppsala kommun
på egen hand eller tillsammans med andra arbetar fram en busslinje under sommartid
som ska trafikera utflyktsmål utanför staden.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 23 november 2021 § 396
Tjänsteskrivelse daterad 1 november 2021
Bilaga, Motion om sommarbuss från Hanna Victoria Mörck (V)

Yrkanden

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen.

Simon Alm (-) yrkar avslag till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag om besvarande av motionen mot Hanna
Victoria Mörcks (V) yrkande om bifall till motionen och mot Simon Alms (-) yrkande om
avslag till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Reservat ioner

Tobias Smedberg(V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Kollektivtrafiken bedrivs av Region Uppsala och så kan fallet fortsätta vara.
Vänsterpartiet är mycket flitiga på att lägga fram förslag på det ena och det andra som
kommunen ska bredda sin verksamhet med, trots att andra redan tillhandahåller helt
eller delvis service på det område man motioner om. Sådant leder till lägre grad av
specialisering och högre kostnader. Det är dålig politik.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-23

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 397

Svar på mot ion om sommarbuss från Hanna
Victoria Mörck (V)

KSN-2021-01836

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Hanna Victoria Mörck (V) föreslår i en motion väckt 14 juni 2021 att Uppsala kommun
på egen hand eller tillsammans med andra arbetar fram en busslinje under sommartid
som ska trafikera utflyktsmål utanför staden.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 1 november 2021
Bilaga, Motion om sommarbuss från Hanna Victoria Mörck (V)

Yrkande

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till
motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Reservat ioner

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stationsgatan 12 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om sommarbuss från Hanna 
Victoria Mörck (V)  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 
Hanna Victoria Mörck (V) föreslår i en motion väckt 14 juni 2021 att Uppsala kommun 
på egen hand eller tillsammans med andra arbetar fram en busslinje under sommartid 
som ska trafikera utflyktsmål utanför staden.  

Beredning 

Ärendet har beretts av Destination Uppsala AB och kommunledningskontoret. 

Föredragning 

I Uppsala finns det i dag ett antal sommarbussar. Mellan 17 juni och 18 augusti 2021 
körde UL enligt sommartidtabell, vilket innebär bland annat fler turer till Öregrund och 
fyra turer om dagen från resecentrum till Fjällnora friluftsområde.  

Museiförening Stockholm-Roslagens Järnvägar driver mellan mitten av juni till mitten 
av september tågtrafik mellan Uppsala Östra och Faringe. Uppsala kommun ger bidrag 
till föreningen för att anordna veteranbusstrafik mellan Selknä hållplats och Fjällnora 
friluftsområde under sommarmånaderna för tillgänglighet för uppsalabor och 
besökare. 

Generellt bedöms tillgängligheten med kollektivtrafik till de viktigaste besöksmålen i 
Uppsala som god. Det finns besöksmål, framförallt utanför centrala Uppsala, där det 
kan finnas ett behov av en ökad frekvens och/eller ytterligare omdragning av linjer som 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-11-01 KSN-2021-01836 
  
Handläggare:  
Charlotte Skott 
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till exempel Ulva Kvarn, Hammarskog och Linnés Hammarby. Där det finns konkreta 
möjligheter planeras redan nu för att öka tillgängligheten med kollektivtrafik, 
exempelvis inom ramarna för utvecklingen av Hammarskog. 

I storstadsområden såsom Stockholm eller London är Hop-on / Hop-off bussar med en 
daglig turlista ett vanligt inslag. De drivs av det privata näringslivet och med en stor 
volym besökare som ger en förutsägbarhet för turlistan samt säkrar ekonomin genom 
att betala marknadsmässiga biljettpriser när det möjligt. I Sverige finns endast ett fåtal 
exempel på specifika sommarbussar för besökare till utflyktsmål utanför städer och de 
har visat sig vara relativt kostsamma lösningar. Ett sådant exempel som motionären 
nämner finns i Kungsbacka.  

I Kungsbacka kommun fanns det för andra året i rad 2021 en ”hemesterbuss”, en buss 
som tar besökare till tre besöksmål i kommunen under sommarveckorna 29 till 32. 
Bussen körs torsdag till söndag, tre turer per dag. Till skillnad från ordinarie 
kollektivtrafik erbjuder hemesterbussen en turistguide som berättar om de olika 
besöksmålen.  

Kostnaden för hemesterbussen de fyra sommarveckorna beräknas till cirka 380 000 
kronor. Projektet har finansierats med EU-medel – Leader och Europeiska Regionala 
Utvecklingsfonden (ERUF). Biljettpriset ligger på 60 kronor för vuxna, 30 kronor för 
ungdomar, studenter och pensionärer, och är gratis för barn under 12 år. Eventuellt 
inträde till utflyktsmålen ingår inte i biljettpriset. År 2020 hade hemesterbussen knappt 
90 resande. Antalet ökade till drygt 200 resande år 2021. Det innebär att kostnaden per 
resenär ligger uppemot 1 900 kronor. 

Utifrån flera perspektiv, såsom till exempel hållbart resande för uppsalabor och 
besökare, bör Uppsala kommun fortsätta att arbeta med frågan kring kollektivtrafik 
och tillgänglighet, i stad och på landsbygd. För att gemensam prioritering ska kunna 
ske bör dialog föras inom ordinarie ramar inom Regionalt trafikförsörjningsprogram för 
Uppsala län (TSN), för att se möjligheter till gemensamma prioriteringar och 
möjligheter till finansieringslösningar, offentligt och om möjligt privat.  

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 1 november 2021 
• Bilaga, Motion om sommarbuss från Hanna Victoria Mörck (V) 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 
 



 

                    Vänsterpartiet 

                         uppsala.vansterpartiet.se 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige           2021-06-14 

 

Sommarbuss till Uppsalas utflyktsmål 
 

Coronakrisen har för många Uppsalabor öppnat ögonen för alla de upplevelser och 

sevärdheter som finns att besöka i vår egen kommun.  

 

Ordet ”hemester” har blivit ett slagkraftigt sätt att beskriva trenden mot turism i närområdet, 

men det är också ett ord som utgår från en tydlig medelklassnorm. Många Uppsalabor hade 

inte möjlighet att resa långa sträckor ens innan den globala pandemin slog till. För deras 

skull och för att stimulera besöksnäringen i vår egen kommun föreslår vi att en 

sommargående busslinje med utgångspunkt i centrala Uppsala ska trafikera ett antal 

besöksmål utanför staden.  

 

Idén är inspirerad av Kungsbacka kommun där ”hemesterbussen” går via ett kulturreservat, 

ett Naturum och ett slott. Med en semesterbuss i Uppsala skapar vi fler besök till 

naturområden och kulturhistoriska platser, samtidigt som vi tillgängliggör stadens rika 

omgivningar för fler Uppsalabor. Semesterbussen skulle skapa en roligare och enklare 

sommartillvaro, både för den som inte har möjligheten att äga en bil och för den som har valt 

bort det. 

 

Förslaget kan genomföras av kommunen, tillsammans med regionen eller genom att utverka 

att regionen inför busslinjen på egen hand.  

 

 

Med anledning av ovanstående yrkar Vänsterpartiet på: 

 

 

att kommunen på egen hand eller tillsammans med andra arbetar fram en busslinje under 

sommartid som ska trafikera utflyktsmål utanför staden. 

 

 

 

 

 

 

Hanna Victoria Mörck (v)   
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 28

Svar på mot ion om hyggesfrit t skogsbruk från
Magne Björklund (V)

KSN-2021-00549

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Magne Björklund (V) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att
Uppsala kommun utreder möjliga former för stöd till intresserade skogsägare som vill
bruka sin skog hyggesfritt.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 januari 2022 § 8
Tjänsteskrivelse daterad 1 juni 2021
Bilaga, Motion om hyggesfritt skogsbruk från Magne Björklund (V)

Yrkanden

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen.

Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar avslag till motion

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Tobias Smedbergs (V) med fleras
yrkande om bifall till motionen och mot Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande om
avslag till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets.

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Tobias Smedberg (V) med fleras yrkande.
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Kommunstyrelsensarbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 8

Svar på mot ion om hyggesfrit t skogsbruk från
Magne Björklund (V)

KSN-2021-00549

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Magne Björklund (V) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att
Uppsala kommun utreder möjliga former för stöd till intresserade skogsägare som vill
bruka sin skog hyggesfritt.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 1 juni 2021
Bilaga, Motion om hyggesfritt skogsbruk från Magne Björklund (V)

Yrkanden

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.

Jonas Segersam (KD) och Fredrik Ahlstedt (M) yrkar avslag till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till
motionen och mot Jonas Segersam (KD) med fleras yrkande om avslag till motionen
och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för
Jonas Segersam (KD) med fleras yrkande.
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Kommunstyrelsensarbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om hyggesfritt skogsbruk från 
Magne Björklund (V)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 

Magne Björklund (V) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att Uppsala kommun 
utreder möjliga former för stöd till intresserade skogsägare som vill bruka sin skog 

hyggesfritt. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret och stadsbyggnadsförvaltningen.  

Gatu- och samhällsmiljönämnden har behandlat ärendet 25 november 2021 och 
föreslagit att motionen besvaras med föredragningen i ärendet. 

Föredragning 

Gatu- och samhällsmiljönämnden och kommunstyrelsen ansvarar för skötseln och 
förvaltningen av den skogsmark som kommunen äger. Skogarna förvaltas genom ett 

hyggesfritt skogsbruk där det långsiktiga syftet är att bland annat stärka den biologiska 

mångfalden och ge ökade upplevelsevärden.  

Skogsstyrelsen ansvarar för råd och stöd till markägare i frågor som rör bland annat 
skogsskötsel. Skogsstyrelsen har till exempel en projektgrupp för hyggesfritt skogsbruk 
där de bland annat ska: 

Kommunledningskontoret Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-12-13  KSN-2021-00549 

  
Handläggare:  

Erik Andersson, Åsa Hedin 
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• öka medvetenhet och kunskap om, samt påverka attityderna till, hyggesfritt 
skogsbruk, internt och externt,  

• förmedla aktuell kunskap om hyggesfritt skogsbruk, dess möjligheter och 
begränsningar, samt 

• verka för att försök och demonstrationsytor kommer till stånd och att de visas 
för intresserade målgrupper.  

Inom befintliga ansvarsområden för gatu- och samhällsmiljönämnden och 
kommunstyrelsen inryms inte stöd till privata skogsägare i skogsfrågor. LONA-
projektet som motionen hänvisar till initierades och drevs av stiftelsen Norrtälje 

Naturcentrum, med bland annat hjälp av konsulter inom hyggesfritt skogsbruk. 

Norrtälje Naturcentrum är en fristående stiftelse som inte finansieras av kommunen. 

Norrtälje kommun var med som sökande i detta specifika projekt, vilket är ett krav för 
att få LONA-medel beviljat, utan någon aktiv roll i genomförandet. Projektet 
finansierades även med medel från Skogsstyrelsen. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 29 september 2021 

• Bilaga 1, Motion om hyggesfritt skogsbruk från Magne Björklund (V) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 25 november 
2021 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och biträdande 

stadsdirektör 

 



 

                    Vänsterpartiet 

                         uppsala.vansterpartiet.se 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige           2021-01-25 

 

Ett skogsbruk för framtiden 
 

Under de närmaste decennierna står vi inför en enorm utmaning i att omdana 
samhället - till ett på sikt hållbart samhälle. I Sverige, där skogsmark utgör en majoritet 
av landets yta, är utvecklingen av ett hållbart skogsbruk en central del i att nå våra 
hållbarhetsmål. Då det privata skogsbruket utgör den största delen av Uppsala 
kommuns skogliga yta, bör det vara centralt för kommunens hållbarhetsarbete att 
stödja dessa skogsägare till framtidens skogsbruk.  

Idag är trakthyggesbruket den vanligaste formen av skogsbruk i Sverige och innebär att en 
större sammanhållen yta skog planteras, gallras och avverkas samtidigt. Resultatet är en 
rationell skogsekonomi, i den meningen att större ytor lättare kan övervakas och arbeten 
lättare kan planeras. Nackdelen med hyggesbruket är dock att skogens naturvärden minskar, 
i och med att skogsytor som behandlas på ett homogent vis hämmar tillväxt av annan 
växtlighet och svamp. Trakthyggesbrukad skog har även mindre sociala värden, då den 
upplevs som mindre tilltalande för rekreation.  

I Norrtälje har den kommunala stiftelse Norrtälje naturcentrum sedan 2018 arbetat med 
frivilligt stöd till skogsägare i kommunen. De har sett ett stort intresse från skogsägare som 
ser risken att förlora stora arealer trakthyggesbrukad skog i stormar eller angrepp från 
granbarkborre. I sitt projekt har de stött intresserade med kurser och rådgivning i vad de 
kallar ”mervärdesskogsbruk” samt erbjudit uppmärkning av skog till en del av deltagarna. 
Målet är hållbara skogsbruk som inte äventyrar skogsägarens avkastning, att se 
skogsägares intressen som en resurs. 

Med ett kommunalt stöd till skogsägare, tror vi att den utvecklingen till ett hyggesfritt 
skogsbruk kan ta fart i Uppsala. I kommunen har vi en av de bästa universiteten i världen, 
SLU, gällande skogsekonomi och -bruk och vi har ett redan prisbelönt hållbarhetsarbete att 
bygga vidare på. Genom att samverka med universitet och medborgare kan vi skapa ett 
hållbart samhälle!   

 

 

Mot bakgrund av ovanstående yrkar Vänsterpartiet:  

 

att Uppsala kommun utreder möjliga former för stöd till intresserade skogsägare som vill 
bruka sin skog hyggesfritt. 

 

 

 

 

 

Magne Björklund (v)   
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-11-25

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 122

Svar på mot ion om hyggesfrit t skogsbruk från
Magne Björklund (V)

GSN-2021-02687

Beslut

Gatu-och samhällsmiljönämnden föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Magne Björklund (V) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att Uppsala kommun
utreder möjliga former för stöd till intresserade skogsägare som vill bruka sin skog
hyggesfritt.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 11 november 2021
Bilaga, Motion om hyggesfritt skogsbruk från Magne Björklund (V)

Yrkanden

Erik Wiklund (V) yrkar bifall till motionen.

Rickard Malmström (MP) yrkar bifall till liggande förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer det liggande förslaget mot Erik Wiklunds (V) yrkande om bifall till
motionen och finner att gatu- och samhällsmiljönämnden bifaller det liggande
förslaget.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 29

Svar på mot ion om Söderby Trädgårdsstad
från Jonas Segersam (KD)

KSN-2021-00763

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Jonas Segerstam (kd) föreslår i en motion väckt 24 februari 2021

1. att uppdra till kommunstyrelsen att inkorporera idén om Söderby
trädgårdsstad i programarbetet för Sydöstra stadsdelarna.

2. att uppdra till kommunstyrelsen att ta fram ett förslag för egnahemsområde i
Uppsala –ett område med egna hem uppförda på mindre tomter som ägs av
kommunen och / eller andra markägare och upplåts med tomträtt.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 januari 2022 § 9
Tjänsteskrivelse daterad 23 november 2021
Bilaga 1, Motion om Söderby Trädgårdsstad från Jonas Segerstam (KD)
Bilaga 2, Kartunderlag

Yrkande

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Jonas Segersams (KD) yrkande om
bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ion

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Särskilt yttrande

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt
yttrande:
Moderaterna och Centerpartiet delar motionärens uppfattning att utvecklingen av
Uppsalas sydöstra stadsdelar i större utsträckning bör präglas av småhusbebyggelse,
liksom att det är positivt med ökade inslag av eget ägande vilket främjar lokalt
engagemang och ansvarstagande. Vi är emellertid skeptiska till tomträtt som verktyg för
småhusbebyggelse. Dels för att det är en förhållandevis okänd upplåtelseform som
riskerar att uppfattas som oattraktiv av såväl byggherrar som potentiella boende. Dels
för att tomträtt är en upplåtelseform med klara nackdelar gentemot alternativen
äganderätt och hyresrätt. Det är svårt för en tomträttsinnehavare att förutse de
privatekonomiska konsekvenserna av en investering i en tomträtt eftersom det inte finns
några tak eller spärrar för hur mycket tomträttsavgälden kan höjas på samma sätt som
det finns för exempelvis en hyresrätt. Det förekommer att människor tvingas flytta från
tomträtter på grund av att avgälden höjs kraftigt. Av detta skäl menar bland andra
Villaägarnas Riksförbund, en konsument-och intresseorganisation för småhusboende, att
tomträtt är ”en otrygg upplåtelseform”. Våra partier anser att Uppsala ska ha en
variation av upplåtelseformer, men kommunen bör inte aktivt uppmuntra otrygga
upplåtelseformer.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 9

Svar på mot ion om Söderby Trädgårdsstad
från Jonas Segersam (KD)

KSN-2021-00763

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Jonas Segerstam (kd) föreslår i en motion väckt 24 februari 2021

1. att uppdra till kommunstyrelsen att inkorporera idén om Söderby
trädgårdsstad i programarbetet för Sydöstra stadsdelarna.

2. att uppdra till kommunstyrelsen att ta fram ett förslag för egnahemsområde i
Uppsala –ett område med egna hem uppförda på mindre tomter som ägs av
kommunen och / eller andra markägare och upplåts med tomträtt.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 23 november 2021
Bilaga 1, Motion om Söderby Trädgårdsstad från Jonas Segerstam (KD)
Bilaga 2, Kartunderlag

Yrkanden

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen.

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar bifall till föreliggande förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot JonasSegersams (KD) yrkande om bifall till
motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ion

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Särskilt yttrande

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors(M) och Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt
yttrande:
Moderaterna och Centerpartiet delar motionärens uppfattning att utvecklingen av
Uppsalas sydöstra stadsdelar i större utsträckning bör präglas av småhusbebyggelse,
liksom att det är positivt med ökade inslag av eget ägande vilket främjar lokalt
engagemang och ansvarstagande. Vi är emellertid skeptiska till tomträtt som verktyg för
småhusbebyggelse. Dels för att det är en förhållandevis okänd upplåtelseform som
riskerar att uppfattas som oattraktiv av såväl byggherrar som potentiella boende. Dels
för att tomträtt är en upplåtelseform med klara nackdelar gentemot alternativen
äganderätt och hyresrätt. Det är svårt för en tomträttsinnehavare att förutse de
privatekonomiska konsekvenserna av en investering i en tomträtt eftersom det inte finns
några tak eller spärrar för hur mycket tomträttsavgälden kan höjas på samma sätt som
det finns för exempelvis en hyresrätt. Det förekommer att människor tvingas flytta från
tomträtter på grund av att avgälden höjs kraftigt. Av detta skäl menar bland andra
Villaägarnas Riksförbund, en konsument-och intresseorganisation för småhusboende,
att tomträtt är ”en otrygg upplåtelseform”. Våra partier anser att Uppsala ska ha en
variation av upplåtelseformer, men kommunen bör inte aktivt uppmuntra otrygga
upplåtelseformer.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stationsgatan 12 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om Söderby Trädgårdsstad 
från Jonas Segersam (KD)  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  

1. att avslå motionen. 

Ärendet 
Jonas Segerstam (kd) föreslår i en motion väckt 24 februari 2021 

1. att uppdra till kommunstyrelsen att inkorporera idén om Söderby 
trädgårdsstad i programarbetet för Sydöstra stadsdelarna.  

2. att uppdra till kommunstyrelsen att ta fram ett förslag för egnahemsområde i 
Uppsala – ett område med egna hem uppförda på mindre tomter som ägs av 
kommunen och / eller andra markägare och upplåts med tomträtt. 

Motionen återges som Bilaga 1. 

Beredning 

Ärendet har beretts av stadsbyggnadsförvaltningen och kommunledningskontoret. 
Perspektiven för näringsliv, barn och jämställdhet bedöms inte relevanta med 
föreliggande förslag till beslut. 

Föredragning 

För att möta dagens behov av bostäder och kommande befolkningsökning behöver 
det tillskapas ett varierat utbud av bostäder. Hushåll med olika socioekonomi, ålder, 
sammansättning och i olika skeden i livet ska ges möjlighet att bo i sydöstra 
stadsdelarna (Översiktsplan 2016, Uppsala kommun). 

Stadsbyggnadsförvaltningen  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-11-23 KSN-2021-00763 
  
Handläggare:  
Marie Nenzén 

 
 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Den fördjupade översiktsplanen för de sydöstra stadsdelarna ska vägleda kommande 
planerings- och utbyggnadsprocess för en varierad, attraktiv, grönskande och hållbar 
stadsmiljö. Utbyggnaden kommer att ske under lång tid. I kommande detaljplanering 
utreds och fastställs förutsättningarna för markanvändning och utformning mer i 
detalj. Eftersom den fördjupade översiktsplanen föreslår att bebyggelsen ska innehålla 
en variation av småhus och flerbostadshus kan karaktär av trädgårdsstad komma att 
rymmas inom planområdet.  

I motionen föreslås att det byggs en trädgårdsstad längs skogsbrynet mellan järnvägen 
och E4. Området berörs av riksintresset Långhundraleden (kulturmiljövård), Bilaga 2. 
Riksintressets värden ligger i huvudsakligen landskapets form, struktur och historiska 
innehåll, det vill säga det by- och slättlandskap som möter skogsbrynet och 
höjdryggen. Bebyggelse på den i motionen föreslagna platsen för Söderby 
trädgårdsstad riskerar att påverka de kulturhistoriska värdena i riksintresset på ett 
negativt sätt. Därför har området inte föreslagits för bebyggelse i den fördjupade 
översiktsplanen (FÖP) för de sydöstra stadsdelarna. 

En del av motionen handlar om att uppdra till kommunstyrelsen att ta fram ett förslag 
för egnahemsområde i Uppsala – ett område med egna hem uppförda på mindre 
tomter som ägs av kommunen och / eller andra markägare samt upplåts med tomträtt. 
Kommunen arbetar som huvudregel inte idag med att aktivt inrätta nya tomträtter. Det 
skulle bland annat kräva en ny och utökad organisation inom kommunen och även 
kraftigt förändra den finansieringsmodell som gäller vid förvärv, planering och 
utbyggnad. Per definition kan en tomträtt endast upplåtas av kommunen eller staten, 
andra markägare har inte den möjligheten.  

Kommunen arbetar däremot för att få fram fler tomter för självbyggeri. I arbetet med 
bostadssatsning på landsbygden (kommunstyrelsen 12 maj 2021 § 109) kommer 
planläggning att ske i de prioriterade tätorterna med inriktning att uppfylla 
landsbygdsprogrammets mål, bland annat att tillskapa tomter för direkt försäljning till 
hushåll.  

Det finns även åtgärder i handlingsplanen Bostad för alla (kommunstyrelsen 26 maj 
2021 § 155) som delvis svarar på motionen gällande förslag till egnahemsområden. Det 
handlar om åtgärderna att initiera piloter för klimatsmarta småhusmiljöer som en del i 
Uppsalas stads- och tätortsutveckling samt att analysera konsekvenserna av att 
tillämpa tomträtt för att tillskapa bostäder med relativt lägre boendekostnad. 

Därutöver arbetar kommunen också för att möjliggöra för fler småhus, radhus och 
marknära boenden i staden för att nå målet om att dessa bostadstyper ska utgöra 20 
till 30 procent av det som byggs i kommunen. Arbetet ska resultera i förslag på hur 
kommunen kan skapa förutsättningar för ytterligare 800 småhus, radhus och marknära 
boenden i hela kommunen fram till 2030. 

Ekonomiska konsekvenser 

Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 23 november 2021 
• Bilaga 1, Motion om Söderby Trädgårdsstad från Jonas Segerstam (KD) 
• Bilaga 2, Kartunderlag 
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Stadsbyggnadsförvaltningen 

 

 

Joachim Danielsson Christian Blomberg 
Stadsdirektör Stadsbyggnadsdirektör 
 



 

Motion om Söderby Trädgårdsstad 
 
FÖP sydöstra stadsdelarna är ett felriktat förslag där man föreslår en mängd höghus på 5-6 
och i vissa fall 8 våningar. Husen ska stå tätt och skugga varandra, och delvis byggas nära 
inpå befintlig bebyggelse i Nåntuna och Sävja.  
 
Allt är utifrån en utpressningssituation som kommunen försatt sig i, med miljöpartister (och 
socialdemokrater) i styret på alla nivåer, där kommunen tvingas genomföra det här 
miljonprogramsexperimentet i lunsenskogen för 35.000 nya invånare, bara för att få fyra 
järnvägsspår och en ny järnvägsstation i Bergsbrunna. En investering som staten borde göra 
i vilket fall, eftersom den här järnvägslinjen (Stockholm-Uppsala) är en av de få i Sverige som 
faktiskt är lönsam. 
 
I förslaget till FÖP har det område öster om järnvägen som kommunen äger i Danmarks 
Söderby destinerats till en kommunal ridanläggning. Även om det finns en del inslag av 
småhus i FÖP:en (numera 5000, varav en del är ”marklägenheter”), så är kristdemokraternas 
prioritering att vi bör satsa på småhus i stället för höghus. Därför föreslår vi att det byggs en 
trädgårdsstad längs skogsbrynet mellan järnvägen och E4. 
 
Detta skulle kunna ingå i Uppsalapaketet om vi får igenom en omförhandling om avtalet med 
Staten, något som KD krävt. 
 
I stället för en massa skokartonger i nyfunkisstil i Lunsen skulle vi då kunna bevara både fälten 
runt Danmarks Söderby och i stället bygga bostäder i skogsområdet mellan E4 och järnvägen.  
 
Söderby trädgårdsstad skulle kunna innehålla 800-1000 bostäder på en yta av 30-40 ha. Detta 
var något vi föreslog för Stabby, fälten mellan Rickomberga och Berthåga, i syfte att bevara 
de centrala delarna av Stabbyfälten som jordbruksmark. Enda skillnaden mellan de två 
förslagen var att i Stabby äger kommunen hela markområdet, medan i Söderby är en stor del 
av det område vi föreslår för trädgårdsstad privatägt. Men vi är övertygade om att markägarna 
är mer intresserade av småhusbebyggelse än att riskera höghus även här, eller ett trist 
industriområde. 
 
I början av förra seklet var egnahemsrörelsen stark i Sverige och fick uppbackning genom 
lagstiftning och kommunal planering. I nästan varje svensk stad finns det exempel på 
egnahemsområden, som idag är attraktiva och väl fungerande bostadsområden. Enskede är 
ett större område i Stockholm och i Uppsala är det kanske tydligaste exemplet Kungsgärdet, 
där det fortfarande finns egnahemsföreningar kvar, med såväl en- som flerfamiljshus i en 
sammanhållen och väl avvägd bebyggelse. I anslutning till detta område finns för övrigt 
Uppsalahems första hyresbostadsområde, Lasseby gärde. 
 
Eftersom det även är privata markägare inblandade behöver man hitta en modell, där antingen 
kommunen köper loss marken för planeringen, eller att man genomför det tillsammans.  
 
En möjlighet är att använda tomträttsinstrumentet som ofta användes i början av 1900-talet. 
Det skulle ha många fördelar. Genom att behålla ägandet av marken slipper de som köper / 
bygger bostad i området att vid tomtköpet betala för spekulation i framtida värdeökning på 
tomterna. Dessutom hålls kostnaderna nere, vilket innebär att för en vanlig småbarnsfamilj 



 

skulle man kunna bygga ett eget hus med en egeninsats på enbart 200.000 kr, något som är 
överkomligt för de flesta arbetande familjer. Genom en sammanhållen planering med ett fåtal 
hustyper kan man hålla nere byggkostnaderna, och familjerna och tomträttsinnehavarna kan 
dessutom genom egna insatser, till exempel inredning av andra våningen, ytterligare spara 
pengar. På detta sätt blir det faktiskt billigare för en Uppsalafamilj att betala för boendet i eget 
hus, inklusive amortering på lån, än att betala hyra i en nyproducerad lägenhet! 
 
Vår tanke är att i första hand bygga enfamiljshus på mindre tomter, ca 400 m2, men man kan 
och bör även ha inslag av flerbostadshus och även förskola och andra publika lokaler. Särskilt 
ut mot järnvägen / E4, och påfarten till E4 kan med fördel längor i 2-3 våningar användas, som 
barriärer för buller, och som en naturlig inramning av trädgårdar och grönska i området. 
 
Andra fördelar är att markägaren (delvis kommmunen) får en långsiktig säker intäkt från 
området (ca 50 miljoner kronor per år), får del av värdeökningen samt får ett område med höga 
sociala och ekologiska värden. Dessutom tillvaratas på detta sätt den lediga kapacitet som 
finns inom småhusindustrin. Det blir också en möjlighet att visa att Uppsala faktiskt kan möta 
efterfrågan på nya egnahem nära en järnvägsstation, och inte bara i stadens omland som i 
Lindbacken och Gunsta.  
 
Vi föreslår därför kommunfullmäktige besluta  
 

• Att uppdra till kommunstyrelsen att inkorporera idén om Söderby trädgårdsstad i 

programarbetet för Sydöstra stadsdelarna. 

• Att uppdra till kommunstyrelsen att ta fram ett förslag för egnahemsområde i Uppsala 

– ett område med egna hem uppförda på mindre tomter som ägs av kommunen och / 

eller andra markägare och upplåts med tomträtt 

 

Uppsala den 24 februari 2021 

 

 

 
Jonas Segersam, Kommunalråd (KD) 



Bilaga 2 Kartunderlag 
 

 



Sida 72(90)

Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 30

Svar på mot ion om estetelever och offent lig
konst från Artemis Lumarker (V)

KSN-2021-01294

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Artemis Lumarker (V) föreslår i en motion väckt 26 april 2021

att utifrån motionen uppdra kultur- och utbildningsnämnden att utreda hur ett
tvåårigt pilotprojekt i vilket gymnasieelever får skapa offentlig konst i Uppsala
kommun kan utformas,
att utredningen ska se på olika möjliga storlekar på projektet, tillhörande
kostnadsramar och externa finansieringsmöjligheter samt lämpligt sätt att
utforma pilotprojektets riktlinjer som säkerställer konstnärlig frihet,
beaktandet av demokratiska värderingar och kvalité, samt
att utredningens resultat sammanställs i en rapport som presenteras för
kultur- och utbildningsnämnden.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 18 januari 2022 § 27
Tjänsteskrivelse daterad 11 januari 2022
Bilaga 1, Motion om estetelever och offentlig konst från Artemis Lumarker (V)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 8 december 2021
Bilaga 3, Protokollsutdrag från kulturnämnden 16 december 2021

Yrkande

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Tobias Smedberg (V) med fleras
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller
arbetsutskottets förslag.

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Tobias Smedberg (V) med fleras yrkande.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-18

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 27

Svar på mot ion om estetelever och offent lig
konst från Artemis Lumarker (V)

KSN-2021-01294

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Artemis Lumarker (V) föreslår i en motion väckt 26 april 2021

att utifrån motionen uppdra kultur- och utbildningsnämnden att utreda hur ett
tvåårigt pilotprojekt i vilket gymnasieelever får skapa offentlig konst i Uppsala
kommun kan utformas,
att utredningen ska se på olika möjliga storlekar på projektet, tillhörande
kostnadsramar och externa finansieringsmöjligheter samt lämpligt sätt att
utforma pilotprojektets riktlinjer som säkerställer konstnärlig frihet,
beaktandet av demokratiska värderingar och kvalité, samt
att utredningens resultat sammanställs i en rapport som presenteras för
kultur- och utbildningsnämnden.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 11 januari 2022
Bilaga 1, Motion om estetelever och offentlig konst från Artemis Lumarker (V)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 8 december 2021
Bilaga 3, Protokollsutdrag från kulturnämnden 16 december 2021

Yrkande

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-18

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till
motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, Postadress, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: Email 

www.uppsala.se  

KSN735482 

Svar på motion om estetelever och offentlig 
konst från Artemis Lumarker (V)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 

Artemis Lumarker (V) föreslår i en motion väckt 26 april 2021  

• att utifrån motionen uppdra kultur- och utbildningsnämnden att utreda hur ett 

tvåårigt pilotprojekt i vilket gymnasieelever får skapa offentlig konst i Uppsala 
kommun kan utformas, 

• att utredningen ska se på olika möjliga storlekar på projektet, tillhörande 

kostnadsramar och externa finansieringsmöjligheter samt lämpligt sätt att 

utforma pilotprojektets riktlinjer som säkerställer konstnärlig frihet, 

beaktandet av demokratiska värderingar och kvalité, samt 

• att utredningens resultat sammanställs i en rapport som presenteras för 

kultur- och utbildningsnämnden. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kulturförvaltningen, utbildningsförvaltningen och 
kommunledningskontoret. 

Utbildningsnämnden har behandlat ärendet 8 december 2021 och föreslagit att 

motionen avslås. Ledamöterna för (V) reserverade sig mot beslutet. 

Kulturnämnden har behandlat ärendet 16 december och föreslagit att motionen 

avslås. I nämnden lämnade ledamoten för (V) ett särskilt yttrande. 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2022-01-11 KSN-2021-01294 

  
Handläggare:  

Anna Ehn, Ingrid Holström 

 

 
 

http://www.uppsala.se/
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Föredragning 

Uppsala kommuns arbete med offentlig konst utgår från kulturnämnden och följer 

riktlinjen för arbetet med offentlig konst. Konstnärer som erbjuds uppdrag är 
professionella konstnärer.  

Förslaget att låta estet-elever färglägga kommunen går inte ihop med rådande 

riktlinjer. Uppdraget med att utföra konstnärliga gestaltningar i det offentliga rummet 

följer lagen om offentlig upphandling (LOU). Metoden som kulturnämnden använder 
utgår från ett upprättat konstprogram för den aktuella platsen, ett brett urval av 
konstnärer samt en sakkunniggrupp som tar fram beslut om vem eller vilka konstnärer 
som ska tillfrågas om uppdraget. I uppdragen kan ingå att involvera elever, vilket man 

ofta också gör. Det är dock konstnären som ska utföra konstverket och stå som 

upphovsperson.  

Kulturnämnden har i uppdrag att förvalta de konstverk som ingår i samlingen av 
offentlig konst. Kulturnämnden ser svårigheter med motionärens förslag även när det 
gäller ansvar för förvaltning av väggmålningar utförda av andra än professionella 

konstnärer. I konstnärernas avtal ingår även garanti för konstverkets hållbarhet i upp 
till 5 år. 

Kulturförvaltningen har dock sedan länge samarbetat med barn och unga för att på 

olika sätt involvera och inspirera elever till konstnärligt skapande. De konstnärliga 

gestaltningsprojekten involverar även elever i dialogarbeten genom att upprätta 

konstkommittéer som tar tillvara synpunkter och tankar från eleverna vilka sedan 
omhändertas i dels konstprogrammen, dels av konstnären själv som tilldelats 
uppdrag.  

Exempel på samarbeten är:  

• dans skapad och framförd av elever vid Celsiusskolan inför invigningen av 
konstverket ”> (större än)” av Anna Nyberg, 

• dans och koreografi av elever vid Estetiska gymnasiet som kommer att 

framföras i samband med invigningen av Gunilla Sambergs konstverk ”An-

slag” vid stadshuset med temat demokrati, 

• pedagogiskt projekt för Fyrisskolans särgymnasium tillsammans med 

konstnären Marie-Louise Sundqvist i samband med det för skolan skapade 

verket ”Alla tillsammans”, 

• pedagogiskt arbete med anledning av vandringsutställningen ”Arv och 

identitet” för gymnasieskolor som resulterat i bland annat dansföreställning 
och utställningar med elevernas målningar, 

• ett omfattande pedagogiskt workshoparbete inom konstprojektet för IFU-
arena med konstnären Saadia Hussein,  

• konstnären Sara-Vide Ericsons förstudie för Ulleråkerområdet tillsammans 

med Uppsala folkhögskolas elever som presenterats i utställning och genom 
en kommande skrift. Arbetet är ett underlag till efterföljande konstprojekt i 

Ulleråker,  

• elevers skapande som utgjorde grund för konstnären Anton Alvarez konstverk 
för Tiundaskolans klättervägg,  

• konstnären Geijs Weijers samarbete med ungdomar på Allaktivitetshuset Allis i 
sitt arbete med konstverket för platsen, samt 

• samarbete under Rosendalsgymnasiets projektdagar ”Staden” där 

gymnasieelever utgått från kulturförvaltningens konstprogram för Rosendal 
och arbetat fram konstnärliga skissförslag för området utifrån platsens 
historia. 
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Utbildningsnämnden är positiv till samarbetet mellan enheten för offentlig konst och 
barn och elever i förskola och skola och hoppas att samarbetet kan fortsätta och 
utvecklas. Det är mycket positivt om elever som studerar på det estetiska programmet 

får en möjlighet att delta i sådana samarbeten även i framtiden. Att det kan ingå i 
uppdraget för en konstnär att involvera barn och elever är positivt och kan bidra till att 
barn och elever på så sätt får ”färglägga kommunen”.  

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 januari 2022 

• Bilaga 1, Motion om estetelever och offentlig konst från Artemis Lumarker (V) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 8 december 2021 

• Bilaga 3, Protokollsutdrag från kulturnämnden 16 december 2021 

 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och 

biträdande stadsdirektör 
 



                    Vänsterpartiet 

                         www.uppsalavanstern.se 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige                     2021-03-17 

 

Låt estet-elever färglägga kommunen 
 

Uppsala kommun satsar helhjärtat på vår offentliga konst för att göra kommunen tryggare, trevligare 

och berika invånarnas liv vilket är fantastiskt. En annan sak som är fantastiskt är alla som utbildar sig 

för att bli framtidens kulturskapare. Ännu bättre kan det bli om vi slår ihop dessa två fantastiska ting 

genom att låta gymnasieelever få vara med och skapa den offentliga konsten. 

 

Ett sätt att utnyttja de kunskaper och personella resurser vi har inom utbildningssektorn och offentlig 

konst samtidigt vore att gymnasieelever är med i skapandet av offentlig konst. Med elever, 

uppsalabor, direkt deltagande i processen ökar deras och andras samhörighet med Uppsala. Fler får 

vara med och fler kan identifiera sig med det som sker och syns i kommunen. Därför lyfter vi denna 

idé, att låta konstnärer inspirera studerande unga till aktivt deltagande i kulturlivet, mer exakt 

konstskapande. 

 

Idén kan exemplifieras såhär: utefter antagna riktlinjer får gymnasieklasser inom det estetiska 

programmet, under ledning av verksamma konstnärer och med stöd av ordinarie lärare, vara med från 

början till slutet av ett konstprojekt. Ett projekt bör följa en liknande modell som redan finns för 

framtagande av offentlig konst. Elever kan exempelvis kunna vara med att skapa muralmålningar i 

Flogsta låghus (Hamberg) där det finns gott om platta tegelväggar som kan komma till liv. Genom 

aktivt deltagande i hela processen och med professionell ledning skapar då eleverna konst som 

berikar Uppsala. Dessutom blir det kompetensutvecklande arbetsmöjligheter för konstnärer som får 

vägleda framtida kreatörer. Detta skulle lämpligen kunna drivas i form av ett samarbete mellan 

kulturnämnden, utbildningsnämnden, Uppsala hem och andra relevanta aktörer. 

 

Innan något projekt kan påbörjas krävs utredning av dels storleken för ett lämpligt pilotprojekt och dels 

vad för kostnader olika storlekar innefattar. Det borde också ses över hur riktlinjerna för projektet kan 

utformas för att tillåta kreativitet, konstnärlig frihet och bevara armlängds avstånd från politiken 

samtidigt som kvalité och demokratiska värderingar beaktas. 

 

Med mer konst skapad av invånare ökar invånares samhörighet med Uppsala. Dessutom, och 

framförallt, skulle deltagande elever få insikter om olika moment i konstprojekt, hur konstnärers arbete 

ter sig och berika Uppsala med sin kreativitet. Det skulle lägga grunden för framtida 

konstnärsambitioner och kratta manegen för etablerandet av en estetisk utbildning på högskolenivå i 

Uppsala. Vi skulle få en vackrare stad som låter alla vara med i skapandet av den offentliga konsten! 

 

Med anledning av ovanstående yrkar Vänsterpartiet: 

 

att utifrån motionen uppdra kultur- och utbildningsnämnden att utreda hur ett tvåårigt pilotprojekt i 

vilket gymnasieelever får skapa offentlig konst i Uppsala kommun kan utformas, 

 

att utredningen ska se på olika möjliga storlekar på projektet, tillhörande kostnadsramar och externa 

finansieringsmöjligheter samt lämpligt sätt att utforma pilotprojektets riktlinjer som säkerställer 

konstnärlig frihet, beaktandet av demokratiska värderingar och kvalité, 

 

att utredningens resultat sammanställs i en rapport som presenteras för kultur- och 

utbildningsnämnden. 

 

Artemis Lumarker (V) 
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 142

Svar på mot ion om estetelever och offent lig
konst från Artemis Lumarker (V)

UBN-2021-07438

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Artemis Lumarker (V) föreslår i en motion väckt 26 april 2021

att utifrån motionen uppdra kultur- och utbildningsnämnden att utreda hur ett
tvåårigt pilotprojekt i vilket gymnasieelever får skapa offentlig konst i Uppsala
kommun kan utformas,
att utredningen ska se på olika möjliga storlekar på projektet, tillhörande
kostnadsramar och externa finansieringsmöjligheter samt lämpligt sätt att
utforma pilotprojektets riktlinjer som säkerställer konstnärlig frihet,
beaktandet av demokratiska värderingar och kvalité, samt
att utredningens resultat sammanställs i en rapport som presenteras för
kultur- och utbildningsnämnden.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 5 november 2021
Bilaga, Motion om estetelever och offentlig konst från Artemis Lumarker (V)

Yrkande

Hanna Victoria Mörck (V) och Daniel Rogozinski (V) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordföranden ställer det liggande förslaget mot Hanna Victoria Mörcks (V) med fleras
yrkande och finner att utbildningsnämnden avslår motionen.
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ion

Hanna Victoria Mörck (V) och Daniel Rogozinski (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för eget yrkande.
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Kulturnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 150

Svar på mot ion om estetelever och offent lig
konst från Artemis Lumarker (V)

KTN-2021-00798

Beslut

Kulturnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Artemis Lumarker (V) föreslår i en motion väckt 26 april 2021

att utifrån motionen uppdra kultur- och utbildningsnämnden att utreda
hur ett tvåårigt pilotprojekt i vilket gymnasieelever får skapa offentlig
konst i Uppsala kommun kan utformas,
att utredningen ska se på olika möjliga storlekar på projektet,
tillhörande kostnadsramar och externa finansieringsmöjligheter samt
lämpligt sätt att utforma pilotprojektets riktlinjer som säkerställer
konstnärlig frihet, beaktandet av demokratiska värderingar och kvalité,
samt
att utredningens resultat sammanställs i en rapport som presenteras för
kultur- och utbildningsnämnden.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 5 november 2021

Bilaga, Motion om estetelever och offentlig konst från ArtemisLumarker (V)

Yrkande

Ylva Larsdotter (V) yrkar bifall till motionen.
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Kulturnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag att avslå motionen mot Ylva
Larsdotters (V) yrkande om bifall till motionen och finner att nämnden beslutar
att avslå motionen.

Reservation

Ylva Larsdotter (V) lämnar följande särskilt yttrande:

Bifall motionen för bättre utbildning och mer konst. Vänsterpartiet anser att
mo t io n en ”Låt est et-elever fä rglä gga k o mmu n en” ska bi fal la s. M ot ion en vil l
att ett pilotprojekt ska utredas för att kunna sättas i verket och för att skapa
ett Uppsala för alla med mer offentlig konst i synergi med utbildningen av
unga. Det skulle innebära ett lyft i utbildningen av kommunens estet-elever
och kunna leda till etablerandet av fler konstnärer i Uppsala eller vars
konstnärliga bana började i Uppsala kommun.

Arbetsutskottet har tillstyrkt förslaget.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 31

Svar på mot ion om föreningsfunktion från
Tobias Smedberg (V) med flera

KSN-2021-01298

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V) och Karolin Lundström (V) föreslår i en
motion väckt 26 april 2021

att uppdra till kommunstyrelsen att utreda hur en särskild funktion i
kommunen för civilsamhället, i linje med vad som föreslås i rapporten, kan
utformas.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 januari 2022 § 10
Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2021
Bilaga, Motion om föreningsfunktion från Tobias Smedberg (V) med flera

Yrkanden

Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V) och Stefan Hanna (-) yrkar bifall till
motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Tobias Smedberg (V) med fleras
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller
arbetsutskottets förslag.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Tobias Smedberg (V) med fleras yrkande.

Särskilt yttrande

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Det är positivt att kommunen äntligen gör en överenskommelse med
Civilförsvarsförbundet Uppsala om en uppstart av frivillig resursgrupp. Kommunen
behöver dock ännu bättre stärka sin förmåga, inom sitt ansvarsområde, att säkerställa
ett väl fungerande civilförsvar samt en god krishanteringsförmåga. Eftersom kommunen
byggt upp en stabsverksamhet som arbetar med liknande frågor anser jag att
kommunen mycket bättre än hittills ska kunna visa att man tillsammansmed
föreningsliv, näringsliv och andra offentliga verksamheter har ett system som vid
krissituationer rimligt snabbt kan aktiveras. Självklart ska inte kommunen utföra
dubbelarbete i förhållande till den roll som Länsstyrelsen har kopplat till dessa frågor
utan ska i kommunens system tydligt samordna sina delar av systemet.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 10

Svar på mot ion om föreningsfunktion från
Tobias Smedberg (V) med flera

KSN-2021-01298

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V) och Karolin Lundström (V) föreslår i en
motion väckt 26 april 2021

att uppdra till kommunstyrelsen att utreda hur en särskild funktion i
kommunen för civilsamhället, i linje med vad som föreslås i rapporten, kan
utformas.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2021
Bilaga, Motion om föreningsfunktion från Tobias Smedberg (V) med flera

Yrkanden

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till föreliggande förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till
motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stationsgatan 12 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om föreningsfunktion från 
Tobias Smedberg (V) med flera  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 
Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V) och Karolin Lundström (V) föreslår i en 
motion väckt 26 april 2021  
 

• att uppdra till kommunstyrelsen att utreda hur en särskild funktion i 
kommunen för civilsamhället, i linje med vad som föreslås i rapporten, kan 
utformas. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret. 

Föredragning 

Hösten 2020 gav Uppsala kommun i uppdrag till en oberoende konsultfirma att utföra 
en utvärdering av kommunens krissamverkan med näringslivet, civilsamhället och 
kommunens kriskommunikation. Slutrapporten, Utvärdering av Uppsala kommuns 
hantering av Corona-pandemin gällande kriskommunikation och samverkan med 
civilsamhälle och näringsliv, pekade på några utvecklingsområden, bland annat i 
kommunens samverkan med civilsamhälle, och lämnade förslag på åtgärder. 

Med utgångspunkt i slutrapporten, gav kommunstyrelsen 3 mars 2021 §53 
kommunledningskontoret i uppdrag att genomföra föreslagna åtgärder utifrån 
rekommendationer i slutrapporten.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-11-30 KSN-2021-01298 
  
Handläggare:  
Kristina Eriksson 

 
 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Uppdraget omfattar sex åtgärder:  

• Skapa förutsättningar för ett förbättrat samarbete med civilsamhället genom 
att till exempel skapa en organisation i kommunen för civilsamhällesfrågor, 
bjuda in till dialog om hur samverkan mellan kommunen och civilsamhället 
kan utvecklas och hur realistiska förväntningar kan tydliggöras mellan 
parterna och utveckla överenskommelsen med föreningslivet samt vid behov 
skapa andra samverkansformer där föreningar kan ha en samlad kontakt 
gentemot kommunen.  

• Utveckla samverkansgruppen utifrån civilsamhällets och kommunens behov. 
Utifrån de olika behoven, bygg en struktur, tydliggör syfte och förväntningar på 
gruppen. 

• Arbeta tillsammans för att höja krisberedskapen och involvera civilsamhället i 
planeringen innan krisen samt tydliggör generiska förväntningar och 
förutsättningar. 

• Etablera en frivillig resursgrupp (FRG) som kan organisera frivilliga och 
frivilligorganisationer eftersom strukturen för att ingå i en FRG passar inte alla 
delar av civilsamhället eftersom det handlar om avtal mellan kommunen och 
enskilda frivilliga med en ersättning. 

• I samverkan med civilsamhället lägg ett ökat fokus på lägesbilder (exempelvis 
läget i kommunen och i staden, vad som görs och vad som kommer att göras 
av kommunens olika förvaltningar, verksamheter och bolag). Detta bör 
kompletteras med en portal eller liknande där olika aktörer kärnfullt (enligt ett 
standardformat) beskriver vad de gör och kommer att göra. Om kommunen 
skulle få till detta så skulle civilsamhället kunna bli mycket mer proaktiva och 
avlasta kommunen. 

• Erbjud civilsamhället annat stöd än bara ekonomiskt stöd. Kommunen kan 
erbjuda sina interna policydokument till civilsamhället för att underlätta så 
som till exempel riktlinjer för hemarbete. Sådant genomarbetas av kommunen 
ur flera perspektiv men för en förening eller mindre organisation finns inte 
samma möjligheter. Att erbjuda civilsamhället den typen av stöd skulle 
underlätta och kommunen skulle kunna uppfattas som en stark partner. 
 

Kommunledningskontoret genomför för närvarande insatser som svarar mot 
uppdragets åtgärder, såväl som mot motionärernas förslag. 

• Det finns en etablerad samverkanstruktur mellan Uppsala kommun och 
föreningslivet genom Överenskommelsen mellan kommun och föreningsliv. 
Processledaren för överenskommelsen ingår i samverkansgruppen covid –19 
och har under hösten tillsammans med kommunledningskontoret påbörjat ett 
utvecklingsarbete för att levandegöra överenskommelsen, dess principer och 
åtaganden och utveckla samverkan mellan kommun och föreningsliv. 
Utvecklingsarbetet innefattar även hur kommunen kan stödja civilsamhället 
med annat än ekonomiskt stöd, exempelvis framtagna underlag, policyer med 
mera. 

• Samverkansgruppen covid -19 är fortsatt verksam, även efter att 
överenskommelse med Röda Korset formellt upphört. Gruppens parter ser 
utifrån sina erfarenheter från krissamverkan ett stort värde av att förvalta och 
utveckla den organisering och samverkan som etablerats under pandemin, 
bland annat i syfte att skapa framförhållning inför och stärka förutsättningarna 
för god och effektiv samverkan vid kommande särskilda händelser.  
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• Arbetet med att starta upp en Frivillig resursgrupp (FRG) pågår. FRG kommer 
att bestå av utbildade frivilliga som på sikt ska kunna avropas, mot ersättning, 
om ordinarie resurser i kommunen behöver förstärkas i händelse av en 
samhällsstörning. FRG ämnas kunna bistå kommunen vid till exempel 
hantering av nödvatten, informationsspridning eller stödja Brandförsvaret 
med diverse handräckning.  

• En utveckling av interna arbetsformer inom kommunledningskontoret har 
påbörjats för att skapa synergier mellan samverkansgrupp covid- 19 och 
kommunens kommande Frivilliga Resursgrupp (FRG). 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt med föreliggande förslag till beslut. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2021 
• Bilaga, Motion om föreningsfunktion från Tobias Smedberg (V) med flera 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och 

biträdande stadsdirektör 
 



 

                    Vänsterpartiet 

                         uppsala.vansterpartiet.se 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige           2021-04-21 

 

Utveckla samarbetet med civilsamhället innan 

krisen kommer 
 

Civilsamhället har visat sig ha en viktig roll att spela i kommunens krishantering 

genom sitt engagemang och betydande kontaktnät. Med ca 3000 aktiva föreningar i 

Uppsala kommun är både potentialen och viljan att hjälpa till i tider av kris stor. Men 

för att det ska lyckas krävs en tidigare upparbetad struktur – som ska finnas på plats 

innan krisen kommer.  

 

På uppdrag av Uppsala kommun har konsultföretaget Ramboll genomfört en utvärdering av 

kommunens hantering av Coronapandemin avseende den externa kriskommunikationen 

samt samverkan med civilsamhället och näringslivet.  

 

Utredningsrapporten visar på att Uppsala kommun inte fullt ut tog tillvara på civilsamhällets 

kunskap och möjligheter att nå olika målgrupper och pekar ut behovet av att utveckla 

kommunens samverkan med civilsamhället. Det är en av rapportens främsta 

rekommendationer.  Man menar att kommunens möjligheter att fullt ut ta tillvara på 

civilsamhällets resurser och kompetenser förhindrades av att strukturer, former och 

förväntningar för samverkan inte fanns på plats innan krisen kom.  

 

Civilsamhället vittnar i intervjuerna som utfördes av revisorerna om en önskan om att vara 

mer delaktig i krissituationer, genom att vara mer aktiva i planeringen innan en krissituation 

uppstår och genom mer dialog under pågående kris. Hur formerna för en sådan utvecklad 

organisation ska se ut och hur förväntningarna från både kommunens och civilsamhällets 

sida kan hanteras måste utvecklas.  

 

Poängen med Rambollrapporten är att hjälpa kommunen att bli bättre förberedd inför 

kommande kriser. Men då måste vi ta vara på och aktivt jobba med utredningens slutsatser.  

Det är synd att lämna rapporten utan att titta närmare på hur en särskild funktion i 

kommunen för civilsamhället skulle kunna se ut och vad den skulle innebära. 

 

Med anledning av ovanstående yrkar Vänsterpartiet  

 

att uppdra till kommunstyrelsen att utreda hur en särskild funktion i kommunen för 

civilsamhället, i linje med vad som föreslås i rapporten, kan utformas. 

 

 

 

 

 

Tobias Smedberg (v)   Hanna Victoria Mörck (v)  Karolin Lundström (v)  
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 32

Svar på mot ion om nollvision om mäns dödliga
våld mot kvinnor från Lovisa Johansson (FI)
med flera

KSN-2021-01301

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Charlie Strängberg (FI) och Josef Safady Åslund (FI) föreslår i en
motion väckt 26 april 2021

att kommunfullmäktige antar en nollvision mot mäns dödliga våld mot
kvinnor, samt
att en handlingsplan upprättas för att nå nollvisionen.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 18 januari 2022 § 28
Tjänsteskrivelse daterad 11 januari 2022
Bilaga 1, Motion om nollvision om mäns dödliga våld mot kvinnor från Lovisa
Johansson (FI) med flera
Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 21 december 2021

Yrkande

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottet förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Särskilt yttrande

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Uppsala kommun ska ha en nollvision mot allt kriminellt. Idag lider kommunen av allt för
mycket kriminalitet, inte minst i våra skolor som idag representerar en av de sämsta
arbetsmiljöerna i kommunen. Genom att fatta ett beslut om en generell noll vision mot
kriminalitet signalerar kommunen tydligt att alla delar av kommunen aktivt ska bidra i
brottsbekämpande insatser och att alla brottsliga aktiviteter ska anmälas och tydligt
motverkas. Mäns våld mot kvinnor är en kriminell handling och inkluderas i ett sådant
generellt övergripande och tydligt ställningstagande. Det är staten som har ansvar för
lagar och brottsbekämpning. Genom en generell noll vision mot kriminalitet kan
kommunen bättre stötta staten att förebygga och bekämpa oacceptabel brottslighet.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-18

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 28

Svar på mot ion om nollvision om mäns dödliga
våld mot kvinnor från Lovisa Johansson (FI)
med flera

KSN-2021-01301

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Charlie Strängberg (FI) och Josef Safady Åslund (FI) föreslår i en
motion väckt 26 april 2021

att kommunfullmäktige antar en nollvision mot mäns dödliga våld mot
kvinnor, samt
att en handlingsplan upprättas för att nå nollvisionen.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 11 januari 2022
Bilaga 1, Motion om nollvision om mäns dödliga våld mot kvinnor från Lovisa
Johansson (FI) med flera
Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 21 december 2021

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om nollvision om mäns dödliga 
våld mot kvinnor från Lovisa Johansson (FI) 
med flera  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 

Lovisa Johansson (FI), Charlie Strängberg (FI) och Josef Safady Åslund (FI) föreslår i en 

motion väckt 26 april 2021 

• att kommunfullmäktige antar en nollvision mot mäns dödliga våld mot 

kvinnor, samt 

• att en handlingsplan upprättas för att nå nollvisionen. 

Beredning 

Ärendet har beretts av socialförvaltningen, vård- och omsorgsförvaltningen och 

kommunledningskontoret. 

Socialnämnden har behandlat ärendet 21 december 2021 och föreslagit att motionen 

besvaras med föredragningen i ärendet. Ledamoten för (SD) anmälde ett särskilt 
yttrande. 

Föredragning 

Arbetet mot våld i nära relationer har sin utgångspunkt i de mänskliga rättigheterna. 

Ingen människa har rätt att kontrollera, hota, slå eller trakassera någon annan 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2022-01-11 KSN-2021-01301 

  
Handläggare:  

 Sofia Venemalm, Claire Grahn- Eriksson 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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människa, inom eller utom familjen. Våld i nära relationer är ett stort samhällsproblem 
och inbegriper både rättsliga, sociala och hälso- och sjukvårdsaspekter.   

Kommunen har legat i framkant under lång tid för att hjälpa personer som utsätts för 
våld av en närstående. En nollvision mot våld i nära relation kan bidra till att öka 
kännedomen om problemen och öppna upp det offentliga samtalet. En nollvision 

skickar en tydlig signal, både till den egna kommunorganisationen och till alla andra, 

och blir ett viktigt styrmedel för kommunens arbete.  

Kommunens nollvision uttrycks som att ”I Uppsala blir ingen utsatt för våld i nära 
relationer, och alla får själva bestämma över sitt liv och sin kropp.” Nollvisionen antas 
formellt av kommunstyrelsen 24 november 2021 och sammanfaller med att Uppsala 

kommun uppmärksammar Internationella dagen för avskaffandet av våld mot kvinnor 

den 25 november.  

Som vägledning för kommunens samlade arbete finns sedan 2017 Program mot 
kvinnofridskränkningar och våld i nära relationer. Programmet har fem målområden 
som beskriver   styrning och organisering av kommunens arbete, kompetens- och 

metodutveckling, det våldsförebyggande arbete, skydd och stöd för de som utsätts och 
slutligen stöd och behandling för våldsutövare. 

Sedan kommunfullmäktige beslutat om programmet har det bland annat tillkommit 

ekonomiska riktade medel för arbetet mot våld i nära relation och hedersrelaterat våld 

och förtryck. Medel som bland annat gått till att stärka civilsamhällets roll som aktör på 

våldsområdet bland annat genom stöd till arbetet med våldsutövare MVU 
(mottagningen mot våld), till Uppsala tjej- och transjour för arbetet med att stärka 
ungdomar samt TRIS (tjejers rätt i samhället), för sitt arbete mot hedersrelaterat våld 

och förtryck, för att nämna några.  

Socialnämnden har även ingått idéburet offentligt partnerskap med såväl TRIS som 
Uppsala stadsmission. Genom det utökade partnerskapet med TRIS har ett 

metodmaterial tagits fram för skolor, med syftet att hjälpa lärare att upptäcka och 
hjälpa utsatta elever. Vidare har ett utökat samarbete med socialtjänstens 

myndighetssida utmynnat i att kommunen i avsevärt högre utsträckning upptäcker 

barn, ungdomar och vuxna som utsätts eller riskerar att utsättas för hedersrelaterat 
våld och förtryck.  

Därutöver har nämnden inrättat ett hedersresursteam på myndighetssidan i syfte att 

snabbt kunna omhänderta alla ärenden och orosanmälningar som inrapporteras. 
Funktionen är ett specialiserat utredningsteam.  

I enlighet med programmets intentioner och i linje med Socialstyrelsens allmänna råd 
som förespråkar samsyn och gemensamma rutiner samt en samordnad 

ärendehandläggning i ärenden som rör våld i nära relationer genomfördes det under 
2019 en samordnad utbildningsinsats inom socialförvaltningen, omsorgsförvaltningen, 
äldreförvaltningen och arbetsmarknadsförvaltningen. Syftet var att öka samsyn och 

samordning mellan olika kommunala enheter. Drygt 90 ombud utbildades för att 
säkerställa att det finns tillräckligt med kunskap för att förebygga, identifiera och agera 

vid förekomst av våld i nära relation inom varje förvaltning. 

I socialförvaltningens grundutbildning för nyanställda ingår det att medarbetarna ska 
genomföra Nationellt Centrum för Kvinnofrids (NCK) och länsstyrelsens 
webbutbildning om våld i nära relation samt motsvarande avseende hedersrelaterat 
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våld och förtryck. Under våren 2021 har en uppdragsutbildning genomförts på initiativ 
av socialförvaltningen, riktad till utvalda medarbetare inom äldreomsorgen.  

Socialförvaltningen har därutöver i samverkan med länsstyrelsen i Uppsala län nyligen 
bildat ett strategiskt hedersresursteam för fortbildning och erfarenhetsutbyte.  

Bedömningen är att Uppsala kommun genom socialnämndens samordning är väl 

rustad att möta invånarnas behov med stöd av det program som tagits fram på 

området. Programmets aktualitet bedöms årligen och revideras vid behov. 
Målsättningen för Uppsala kommuns arbete är att säkerställa att alla som söker stöd 
och hjälp i sin våldsutsatthet ska bemötas, bli tagna på allvar, omhändertas och 
tryggas. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 januari 2022 

• Bilaga 1, Motion om nollvision om mäns dödliga våld mot kvinnor från Lovisa 
Johansson (FI) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 21 december 2021 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och 

biträdande stadsdirektör 

 



 

Motion: Nollvision om mäns dödliga våld mot kvinnor 

Under 2020 mördades 13 kvinnor i Sverige av en närstående man. 2019 var siffran 14 kvinnor och 2018 
var det ofattbara 22 kvinnor som mördades av en man. Samtidigt polisanmälde nästan 9000 kvinnor våld i 
nära relation under coronapandemiåret 2020. FN kallar mäns våld mot kvinnor en skuggpandemi, och 
behöver hanteras därefter.  

Mord är den absoluta konsekvensen av våldet. Varje dag blir barn och kvinnor utsatta av män för fysiskt, 
psykiskt, sexuellt och ekonomiskt våld. Med en nollvision och handlingsplan kan vi förhindra att mord 
begås och att våldet upptäcks på ett tidigt stadie, samt förebyggas. Därför vill vi att Uppsala 
kommunfullmäktige antar en nollvision mot mäns dödliga våld mot kvinnor.  

Nollvision kräver handling och resurser 

Med en nollvision kommer förpliktigande att säkra handling och tillhandahålla resurser. I samband med 
att nollvisionen antas ska en handlingsplan tas fram. Programmet behöver kompletteras med en konkret 
handlingsplan och i en sådan ska såväl förebyggande åtgärder som akuta och långsiktiga insatser ingå. 
Frågor om bostad, arbetslöshet, ekonomiskt bistånd, barns skolgång, med mera, behöver inkluderas i 
handlingsplanen. Även kommunens samverkan med Region Uppsala och Polisen ska vara en del av 
handlingsplanen. Könsmaktsperspektivet måste vara utgångspunkten för att handlingsplanen ska vara 
verkningsfull.  

 

Med anledning av detta yrkar vi:  

- Att kommunfullmäktige antar en nollvision mot mäns dödliga våld mot kvinnor  

- Att en handlingsplan upprättas för att nå nollvisionen  

 

Lovisa Johansson  (F!)  

Charlie Strängberg (F!)  

Josef Safady Åslund (F!)  



Uppsala 
kommun 
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Socialnämnden Datum: 

Protokoll 2021-12-21 

§213 

Svar på motion om nollvision om mäns dödliga 
våld mot kvinnor från Lovisa Johansson (Fl) 
med flera 

SCN-2021-00603 

Beslut 

Socialnämnden beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (Fl), Charlie Strängberg (Fl) och Josef Safady Åslund (Fl) föreslår i en 

motion väckt 26 april 2021 

• att kommunfullmäktige antar en nollvision mot mäns dödliga våld mot 

kvinnor, samt 

• att en handlingsplan upprättas för att nå nollvisionen. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 november 2021 

• Bilaga, Motion om nollvision om mäns dödliga våld mot kvinnor från Lovisa 

Johansson (Fl) med flera 

Särskilt yttrande 

Lisen Burmeister (SD) anmäler särskilt yttrande enligt: 

Vi ställer oss bakom beslutet att besvara motionen och finner det 

mycket bra att förvaltningen i sin föredragning tar upp 

helhetsperspektivet "våld i nära relationer" i sitt svar och inte låser sig 

fast i enbart mäns våld mot kvinnor. Detta är precis vad vii SD lyft i vår 

motion från början av 2020 med diarienummer SCN-2020-00656 och 

trots att motionen avslogs är vi tacksamma att förvaltningen tagit till sig 

av motionens intention. 

Justerandes signatur 

   

Utdragsbestyrkande 

 

LYA- 

 

4 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 33

Svar på mot ion om at t inrät ta KAST-
verksamhet från Lovisa Johansson (FI) och
Josef Safady Åslund (FI)

KSN-2021-01303

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI) och Josef Safady Åslund (FI) föreslår i en motion väckt 26 april
2021 att en KAST-mottagning upprättas inom ramarna för den plan kommunstyrelsen
redan åtagit sig att skapa angående prostitution och människohandel i
verksamhetsplanen 2020–2022.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 januari 2022 § 11
Tjänsteskrivelse daterad 13 december 2021
Bilaga, Motion om att inrätta KAST-verksamhet från Lovisa Johansson (FI)och
Josef Safady Åslund (FI)

Yrkande

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottet förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Särskilt yttrande

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Sociala insatser för att hjälpa människor som behöver stöd för att klara hopplösa
situationer, och för att få en bättre möjlighet att välja klokare livsvägar framåt, är en
kommunal kärnverksamhet. Motionens intentionär viktig och tyvärr har även Uppsala
växande problem med prostitution och människor som är utnyttjade kopplat till
människohandel.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 11

Svar på mot ion om at t inrät ta KAST-
verksamhet från Lovisa Johansson (FI) och
Josef Safady Åslund (FI)

KSN-2021-01303

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI) och Josef Safady Åslund (FI) föreslår i en motion väckt 26 april
2021 att en KAST-mottagning upprättas inom ramarna för den plan kommunstyrelsen
redan åtagit sig att skapa angående prostitution och människohandel i
verksamhetsplanen 2020–2022.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 13 december 2021
Bilaga, Motion om att inrätta KAST-verksamhet från Lovisa Johansson (FI) och
Josef Safady Åslund (FI)

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om att inrätta KAST-
verksamhet från Lovisa Johansson (FI) och 
Josef Safady Åslund (FI)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 

Lovisa Johansson (FI) och Josef Safady Åslund (FI) föreslår i en motion väckt 26 april 

2021 att en KAST-mottagning upprättas inom ramarna för den plan kommunstyrelsen 

redan åtagit sig att skapa angående prostitution och människohandel i 

verksamhetsplanen 2020–2022. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret i samråd med socialförvaltningen 

samt regionkoordinatorerna för Uppsala län inom det Nationella metodstödet mot 
prostitution och människohandel.  

Barn- och jämställdhetsperspektiven har varit en genomgående utgångspunkt i 
beredningen av ärendet. Näringslivsperspektivet bedöms inte vara relevant med 

föreliggande förslag till beslut.  

Föredragning 

KAST står för köp av sexuell tjänst och det finns många mottagningar runt om i landet 

som erbjuder hjälp och rådgivning för att sluta köpa sex eller förändra sexuellt 

beteende och vanor (porrsurfande, sexmissbruk et cetera).  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-12-13 KSN-2021-01303 

  
Handläggare:  

Maria Norberg 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/


Sida 2 (3) 

Socialnämnden beslutade den 25 november 2021 §188 att bevilja verksamhetsbidrag 
till Ebbamottagningen som kommer att erbjuda ett spektrum av kvalificerade insatser 
till: 

• personer som fått ersättning för sexuella tjänster och prostitution, som skadar 
sig med sex eller utsatts för människohandel för sexuella ändamål,  

• personer som köper sexuella tjänster eller har andra former av tvångsmässigt 
sexuellt beteende, samt  

• anhöriga som berörs av sexhandeln.  

Mottagningen kommer att vara öppen för alla oavsett ålder, kön och sexuell identitet. 
Uppföljning av Ebbamottagningens arbete och resultat kommer att ske inom ramen 

för socialnämndens ordinarie uppföljning av verksamhetsbidrag.  

Ungefär 10 procent av alla män har någon gång gett ersättning för sexuella tjänster 
(Folkhälsomyndigheten 2017). Sexköparen är ett tvärsnitt av den manliga 

befolkningen, det vill säga, de finns i alla ålderskategorier oberoende av exempelvis 
utbildningsnivå, inkomst, yrke och civilstatus. De som självmant söker stöd eller 
behandling vid landets KAST-mottagningar är dock främst heterosexuella män över 25 
år med erfarenhet av att köpa sex av kvinnor.  

Samtidigt uppfattar polis och rättsväsendet under senare år en viss ökning av yngre 
män som köper sexuella tjänster. 65 procent av eleverna i gymnasiets årskurs tre som 

sålt sex uppgav att köparen var under 25 år (Jämställdhetsmyndigheten, 2021).  

Det finns två regionkoordinatorer för Uppsala län som arbetar utifrån 

Jämställdhetsmyndighetens nationella uppdrag kring prostitution och 
människohandel för alla ändamål. En med placering i Uppsala och arbetsplats på 
Nexus, socialnämndens stödverksamhet för våldsutsatta.  

I regionkoordinatorernas uppdrag ingår, utöver huvuduppgiften att arbeta för att fler 
personer som är utsatta för prostitution och sexuell exploatering ska våga och vilja 

söka stöd, att delta vid de tillslag polisen gör mot platser där misstänkta sexköp pågår.  

Mörkertalet för sexköp är stort men polisen i Uppsala län hade fram till 2 december 

2021 hanterat 86 ärenden med brottskod 4024 (köp av sexuell tjänst) varav 68 i 

länspolisområde (LPO) Uppsala/Knivsta. 2020 var siffran 23 varav 16 i LPO 
Uppsala/Knivsta. 2019 var antalet ärenden 48 varav 39 i LPO Uppsala/Knivsta. 

Siffrorna behöver inte betyda att personen har dömts för brottet, men ger en 
fingervisning om hur många som misstänkts för brott och hur många sexköpare som 
polisen har hanterat. Siffrorna visar en mångdubbling av ärenden när år 2021 går mot 

sitt slut. Det är dock oklart om det har skett en faktisk ökning av sexköpare under 
perioden 2019–2021. Sannolikt beror ökningen på att polisen haft fler riktade insatser 

mot sexköp. 

Tidigare har regionkoordinatorerna i Uppsala län kunnat hänvisa sexköpare till KAST-
enheten i Stockholm stad. På grund av ändrade riktlinjer tar enheten nu endast emot 

personer som är folkbordförda i Stockholm.  

Att socialnämnden fattar beslut om verksamhetsbidrag till en mottagning förlagd i 

Uppsala som även vänder sig till personer som köper sex är en viktig förändring för 
förutsättningarna i arbetet med att minska sexköpen i Uppsala. 

I Jämställdhetsmyndighetens rapport kring prostitutionens omfattning, som 
publicerades under 2021, föreslås en rad åtgärder som Uppsala kommun kan utgå ifrån 
i det fortsatta arbetet med att stärka insatser för att motverka sexköp. 
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Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 13 december 2021 

• Bilaga, Motion om att inrätta KAST-verksamhet från Lovisa Johansson (FI) och 
Josef Safady Åslund (FI) 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 

Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och 

biträdande stadsdirektör 

 



 

Motion: Inrätta KAST-verksamhet i Uppsala 
Från flera källor framkommer att prostitutionen i Uppsala ökat de senaste åren, inte minst nu under 
pandemin. I prostitution, precis som i all handel med tjänster, finns minst en säljare (oftast kvinnor 
och flickor) och en köpare (oftast män). Inte sällan finns det också andra parter som skor sig på 
transaktionen. 

Att rikta stödinsatser till de som vill lämna prostitutionen bakom sig är självklart av godo. Men det är 
också viktigt att möta problemet från den andra sidan - männen som står för efterfrågan. Utöver 
polisens arbete i detta finns andra metoder som kompletterar - såsom KAST-verksamheterna som växt 
fram i landet.  

KAST står för köp av sexuella tjänster och är en verksamhet som syftar till att minska efterfrågan av 
kommersiella sexuella tjänster genom att arbeta med köparna. Det finns till exempel en 
överrepresentation av sexberoende bland köpare av sexuella tjänster. Dessa kan genom en KAST-
verksamhet få stöd i att hantera detta på ett mindre destruktivt sätt. 

KAST-verksamheter finns i flera svenska städer, Stockholm, Göteborg, Karlstad, Umeå etcetera. 
Finns det ett behov av dessa verksamheter i städer av en storlek som Karlstad och Umeå finns det 
givetvis också ett behov i Uppsala. Detta har inte minst KAST-mottagningen i Stockholm känt till 
under många år då de tagit emot flera sexköpare från Uppsala som ertappats med att köpa sex i 
Stockholm.  

Från och med 2021 erbjuder KAST-mottagningen i Stockholm dock inte längre insatser till köpare 
från Uppsala, då detta inte är något de ersätts för ekonomiskt från vår kommun. Därför är det hög tid 
att Uppsala också upprättar en KAST-verksamhet. 

 

Med anledning av detta yrkar vi att: 

- En KAST-mottagning upprättas inom ramarna för den plan kommunstyrelsen redan åtagit sig 
att skapa angående prostitution och människohandel i verksamhetsplanen 2020-2022.  

 

Josef Safady Åslund (F!)  

Lovisa Johansson (F!)  
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 34

Svar på mot ion om at t värna nya lärare från
Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI)

KSN-2021-01670

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021

att uppdra till utbildningsnämnden att säkra att alla nyutbildade lärare erbjuds
en introduktionsperiod under det första året i yrkeslivet,
att utreda möjligheten till att nyutbildade lärare inom Uppsala kommun under
det första yrkesåret har 20 procent färre undervisningstimmar jämfört med en
tjänst på samma procent, samt
att minskningen i undervisningstimmar det första året finansieras särskilt av
kommunens satsning och inte ur den enskilda skolans budget.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 18 januari 2022 § 29
Tjänsteskrivelse daterad 11 januari 2022
Bilaga 1, Motion om att värna nya lärare från Stina Jansson (FI) och Lovisa
Johansson (FI)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 8 december 2021

Yrkanden

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Tobias Smedberg (V) med fleras
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller
arbetsutskottets förslag.

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Tobias Smedberg (V) med fleras yrkande.

Särskilt yttrande

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam
(KD) lämnar ett särskilt yttrande:
Uppsala-Alliansen har redan en modell för hur alla lärare ska kunna utvecklas i sitt yrke
och göra karriär. Vår politik omhändertar just de aspekter som Fi lyfter fram. Vi uppfattar
att motionen från Fi är vällovlig, men otillräcklig. Uppsala-Alliansen har ännu mer
ambitiösa förslag som hänger ihop i en helhet, där varje lärare kan utvecklas och göra
karriär i sju steg. Självklart ska vi vara en attraktiv arbetsgivare och både rekrytera och
behålla nyutbildade lärare. De två sista att-satserna är emellertid kostnadsdrivande /
budgetpåverkande och vi kunde därför inte bifalla dem.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-18

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 29

Svar på mot ion om at t värna nya lärare från
Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI)

KSN-2021-01670

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021

att uppdra till utbildningsnämnden att säkra att alla nyutbildade lärare erbjuds
en introduktionsperiod under det första året i yrkeslivet,
att utreda möjligheten till att nyutbildade lärare inom Uppsala kommun under
det första yrkesåret har 20 procent färre undervisningstimmar jämfört med en
tjänst på samma procent, samt
att minskningen i undervisningstimmar det första året finansieras särskilt av
kommunens satsning och inte ur den enskilda skolans budget.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 11 januari 2022
Bilaga 1, Motion om att värna nya lärare från Stina Jansson (FI) och Lovisa
Johansson (FI)
Bilaga 2,Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 8 december 2021

Yrkande

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till
motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-18

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Särskilda yttrande

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam
(KD) lämnar ett särskilt yttrande:
Uppsala-Alliansen har redan en modell för hur alla lärare ska kunna utvecklas i sitt yrke
och göra karriär. Vår politik omhändertar just de aspekter som Fi lyfter fram. Vi uppfattar
att motionen från Fi är vällovlig, men otillräcklig. Uppsala-Alliansen har ännu mer
ambitiösa förslag som hänger ihop i en helhet, där varje lärare kan utvecklas och göra
karriär i sju steg.
Självklart ska vi vara en attraktiv arbetsgivare och både rekrytera och behålla
nyutbildade lärare. De två sista att-satserna är emellertid kostnadsdrivande /
budgetpåverkande och vi kunde därför inte bifalla dem.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om att värna nya lärare från 
Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 

Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021 

• att uppdra till utbildningsnämnden att säkra att alla nyutbildade lärare erbjuds 

en introduktionsperiod under det första året i yrkeslivet, 

• att utreda möjligheten till att nyutbildade lärare inom Uppsala kommun under 

det första yrkesåret har 20 procent färre undervisningstimmar jämfört med en 

tjänst på samma procent, samt 

• att minskningen i undervisningstimmar det första året finansieras särskilt av 

kommunens satsning och inte ur den enskilda skolans budget. 

Beredning 

Ärendet har beretts av utbildningsförvaltningen och kommunledningskontoret. 

Utbildningsnämnden har behandlat ärendet 8 december 2021 och föreslagit att 
motionen avslås. Ledamöterna för (KD), (M) och (C) anmälde ett särskilt yttrande, och 
ledamoten för (SD) anmälde ett särskilt yttrande. 

Föredragning 

Det finns idag riktlinjer som är tydliga gällande huvudmannens och rektors ansvar för 

nyexaminerade och nyanställda förskollärare och lärare.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2022-01-11 KSN-2021-01670 

  
Handläggare:  

Tomas Matti 
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En huvudman som har anställt en lärare eller förskollärare som har 
behörighetsgivande examen ska se till att läraren eller förskolläraren i omedelbar 
anslutning till att anställningen påbörjas genomför en introduktionsperiod inom 

undervisning som i huvudsak svarar mot lärarens eller förskollärarens behörighet, om 
inte läraren eller förskolläraren tidigare har genomfört en sådan introduktionsperiod, 
Skollagen Kap 2 § 22a. Rektor ansvarar för introduktionsperioden enligt 
styrdokumenten (SKOLFS 2014:44).  

Nyexaminerade lärare och förskollärare erbjuds i Uppsala kommun en mentor, 
handledning och ett introduktionsår.  

Ingen generell nedsättning av undervisningstid tillämpas utan rektor gör enskilda 

bedömningar utifrån en helhetsbedömning av tjänsten utifrån variabler såsom 

parallella kurser, antal elever, elevernas stödbehov, mentorskap, ämnets karaktär med 

mera. På så sätt får de nya lärarna fokusera just på undervisningsuppdraget 
(mentorskapet, undervisning och eleverna) och befrias från andra ansvarsuppdrag och 
arbetsgrupper.  

De nya lärarna har mentorer som de har inplanerade möten tillsammans med under 
mentorsåret. Utbildningsnämndens bedömning är att det är viktigare med olika typer 

av stöd än generell nedsättning i tid. 

Inom förskolan finns handledningsgrupper för alla nyanställda. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 januari 2022 

• Bilaga 1, Motion om att värna nya lärare från Stina Jansson (FI) och Lovisa 
Johansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 8 december 2021 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och 

biträdande stadsdirektör 

 



Motion: Värna nya lärare

Lärarbristen är ett faktum och ett stort antal utbildade lärare väljer att inte längre arbeta i yrket. 2019
var det i Sverige 37 000 utbildade lärare som inte längre arbetade i yrket. Sedan 2010 har dessutom
lärares sjukfrånvaro ökat med 70%. Anledningen till lärarbristen, avhoppen och sjukskrivningarna är i
många fall stress, den höga arbetsbelastningen, för höga krav och för lite resurser. Särskilt utsatta för
hög arbetsbelastning och sjukskrivningar är nyutbildade lärare där många lämnar läraryrket redan det
första året efter examen.

För att säkra en god utbildning inom kommunens skolor behöver vi vända trenden och se till att
nyutbildade lärare stannar i yrket. Att vara ny lärare innebär en stor arbetsbelastning och stora
utmaningar som utbildningen brister i att förbereda dig för. Att få stöd under det första året blir
därmed avgörande för att du ska klara av ditt framtida yrkesliv. Enligt lag har nya lärare rätt till en
introduktionsperiod det första året i yrket. Dock uppger 76% av Lärarförbundets tillfrågade
medlemmar att de inte blivit erbjudna en mentor under sitt första år. Det är tydligt att vi behöver en
satsning för att värna de nyutbildade lärarna.

Genom att säkra en introduktionsperiod kan nyutbildade lärare få stöd under det första året. Utöver en
introduktionsperiod kan vi även underlätta arbetsbördan för nyutbildade lärare genom att sänka
undervisningstiden under det första året för att säkra tid för planering, rättning och reflektion - något
som är betydligt mer tidskrävande i början av yrkeslivet. Om du under ditt första år får skälig tid för
att i grunden bygga upp material för dina kurser och möta skolans många utmaningar är chansen att
du stannar i yrket betydligt större.

Med anledning av detta yrkar vi:

- att uppdra till Utbildningsnämnden att säkra att alla nyutbildade lärare erbjuds en
introduktionsperiod under det första året i yrkeslivet.

- att utreda möjligheten till att nyutbildade lärare inom Uppsala kommun under det första
yrkesåret har 20% färre undervisningstimmar jämfört med en tjänst på samma procent

- att minskningen i undervisningstimmar det första året finansieras särskilt av kommunens
satsning och inte ur den enskilda skolans budget

Stina Jansson (F!)
Lovisa Johansson (F!)
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 143

Svar på mot ion om at t värna nya lärare från
Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI)

UBN-2021-07439

Beslut

Utbildningsnämnden beslutar

1. att anse motionens första att-sats besvarad med föredragningen i ärendet,
samt

2. att i övrigt avslå motionen.

Sammanfattning

Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021

att uppdra till utbildningsnämnden att säkra att alla nyutbildade lärare erbjuds
en introduktionsperiod under det första året i yrkeslivet,
att utreda möjligheten till att nyutbildade lärare inom Uppsala kommun under
det första yrkesåret har 20 procent färre undervisningstimmar jämfört med en
tjänst på samma procent, samt
att minskningen i undervisningstimmar det första året finansieras särskilt av
kommunens satsning och inte ur den enskilda skolans budget.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 1 december 2021
Bilaga, Motion om att värna nya lärare från Stina Jansson (FI) och Lovisa
Johansson (FI)

Yrkanden

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M) och Olle Romlin (C) yrkar bifall till
liggande förslag.

Hanna Victoria Mörck (V) och Daniel Rogozinski (V) yrkar bifall till motionen.
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Utbildningsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-12-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordföranden ställer det liggande förslaget mot Hanna Victoria Mörcks (V) med fleras
yrkande och finner att utbildningsnämnden bifaller det liggande förslaget.

Reservat ion

Hanna Victoria Mörck (V) och Daniel Rogozinski (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för eget yrkande om bifall till motionen.

Särskilda yttranden

Jonas Segersam (KD), Christopher Lagerqvist (M) och Olle Romlin (C) anmäler särskilt
yttrande:

Uppsala-Alliansen har redan en modell för hur alla lärare ska kunna utvecklas i sitt
yrkeoch göra karriär. Vår politik omhändertar just de aspekter som Fi lyfter fram. Vi
uppfattar att motionen från Fi är vällovlig, men otillräcklig. Uppsala-Alliansen har
ännu mer ambitiösa förslag som hänger ihop i en helhet, där varje lärare kan
utvecklas och göra karriär i sju steg.

Självklart ska vi vara en attraktiv arbetsgivare och både rekrytera och behålla
nyutbildade lärare. De två sista att-satserna är emellertid kostnadsdrivande /
budgetpåverkande och vi kunde därför inte bifalla dem.

Linnea Alm (SD) anmäler särskilt yttrande:

Motionen lyfter en viktig fråga. Motionen i sin helhet är dock kraftigt
budgetpåverkande. Att-sats två skulle möjligen kunna bifallas då den handlar om
en utredning, som skulle kunna användas inför nästkommande budgetprocess. Fi
har dock inte ens själva med denna satsning i sin budget. Genomgående för deras
budget under utbildningsområdet är att de har ett antal kostnadsdrivande förslag
som ska tas ”inom ram”, det är inte seriöst att presentera kraftigt budgetdrivande
förslag utan finansiering i den egna budgeten. Ambitionen i motionen är dock god
men det måste också vara förankrat och genomförbart.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 35

Svar på mot ion om överkapacitet inom
välfärden från Stina Jansson (FI) med flera

KSN-2021-01837

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Stina Jansson (FI) med flera yrkar i en motion väckt 14juni 2021 att Uppsala har en
konstant överkapacitet i samtliga välfärdsinsatser.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 januari 2022 § 12
Tjänsteskrivelse daterad 12 november 2021
Bilaga, motion om överkapacitet inom välfärden från Stina Jansson (FI) med
flera

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Särskilt yttrande

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande:
Vänsterpartiet anser att det alltid ska finnas utrymme för VAB, sjukanmälningar, och
andra oförutsägbara händelser inom välfärdens dagliga bemanning. Verksamheterna
som sådana ska med andra ord vara anpassade efter arbetslivets mångfacetterade
verklighet. Vidare är det en självklarhet att verksamheterna ska arbeta inom ramar som
innebär att de kan möta upp det behov som finns i kommunen, och som förändras över
tid.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 12

Svar på mot ion om överkapacitet inom
välfärden från Stina Jansson (FI) med flera

KSN-2021-01837

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Stina Jansson (FI) med flera yrkar i en motion väckt 14juni 2021 att Uppsala har en
konstant överkapacitet i samtliga välfärdsinsatser.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 12 november 2021
Bilaga, motion om överkapacitet inom välfärden från Stina Jansson (FI) med
flera

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stationsgatan 12 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om överkapacitet inom 
välfärden från Stina Jansson (FI) med flera  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 
Stina Jansson (FI) med flera yrkar i en motion väckt 14 juni 2021 att Uppsala har en 
konstant överkapacitet i samtliga välfärdsinsatser. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret och socialförvaltningen. 

Föredragning 

Kommunens övergripande styrning av ekonomiska resurser regleras i 
kommunallagens krav på en god ekonomisk hushållning. Nyligen genomlystes detta i 
en statlig utredning, Betänkande av Utredningen om en effektiv ekonomistyrning i 
kommuner och regioner (SOU 2021:75). Bakgrunden till utredningen är att 
kommunsektorns ekonomi, trots flera år av god ekonomisk tillväxt, uppvisar en 
sårbarhet till följd av ökad skuldsättning, ökat åtagande i de kommunala företagen 
samt svårigheter att anpassa den kommunala verksamheten till 
befolkningsförändringar.  

God kommunal hushållning innebär att kommuner ska förvalta ekonomin så att den 
uppnår en betryggande säkerhet och långsiktigt ekonomisk hållbarhet. Verksamheten 
ska utformas på ett ändamålsenligt sätt och en hög effektivitet ska uppnås. 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-11-12 KSN-2021-01837 
  
Handläggare:  
Jonas Eriksson 
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Kommunens process för att fördela resurser till alla olika verksamheter och säkerställa 
beredskap för förändrade behov regleras i Mål och budgetprocessen som omfattar en 
planeringshorisont om tre år. Det är en transparent och omfattande process där slutligt 
beslut om fördelning av resurser tas av kommunfullmäktige i november inför 
kommande budgetår. Mål och budgetprocessen utvecklas ständigt för att förbättra och 
förfina metoder och system i syfte att göra underlagen för fullmäktiges beslut om 
fördelning av resurserna tydliga.  

Uppsalas modell för fördelning av resurser säkerställer en beredskap för förändrade 
behov där det ingår en ekonomisk uppräkning för demografiska ökningar inom 
äldreomsorgen och den pedagogiska verksamheten och kompensation för pris- och 
löneökning via prisindex för kommunal verksamhet (PKV). Därtill ska verksamheterna 
inkomma med behov utifrån ökande volymer och ambitionshöjande satsningar på 
bland annat kvalitet. Långsiktigt förändrade behov med en planeringshorisont längre 
än budgetbeslutets omfång hanteras i arbetet med kommunens 
lokalförsörjningsplaner. 

Gällande konstant överkapacitet inom exemplet Hem för vård eller boende (HVB) ser 
ansvariga för barn och ungdomsvården inom socialförvaltningens 
myndighetsutövning inga behov av att reservera platser för HVB. Uppsala kommun har 
en stor egen regi som tillgodoser kommunens behov och om behov ändå uppstår på 
externa platser så finns ramavtal med ett flertal företag. Under de senaste åren har 
barn och ungdomar inte behövts vänta på att bli placerade om behovet har funnits. 
Kommunen har tillgång till platser som motsvarar behovet i dagsläget. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 12 november 2021 
• Bilaga, motion om överkapacitet inom välfärden från Stina Jansson (FI) med 

flera 

 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ola Hägglund 
Stadsdirektör Stabsdirektör och 

biträdande stadsdirektör 
 

 



Motion: Överkapacitet inom välfärden

Att försöka spara in på välfärden blir i själva verket ofta dyrt.

I Uppsala råder det ofta brist på platser för HVB, bostad med särskild service, korttidsboende,
utredningshem, lägenheter för bostadssociala kontrakt etc. Detta går helt i linje med en trend inom
offentlig förvaltning: Just-in-time-economics (Precis-i-tid-ekonomi). Begreppet syftar till att beskriva en
metod där produktionen av varor och tjänster inte kommer till förrän de behövs. Syftet är bland annat att
minska riskerna för överproduktion och därmed spara resurser som annars hade gått till spillo. Men just
inom välfärd är behovet av produkter och tjänster mycket fluktuerande. Ena året räcker det med 37
HVB-platser för barn mellan 10-15 år medan nästa år kanske det behövs 45 platser. Det som nu hänt i
Uppsala (och även resten av Sverige) är att antalet platser vid till exempel HVB försöker läggas
någonstans i mitten av dessa “behovs-kurvor”.

En mycket kostsam effekt av detta är att många får vänta flera månader för att få en plats vid ett HVB
som professionella bedömt att individen är i behov av. Kostnader uppstår inte minst när anhöriga tvingas
till sjukskrivning då de lämnas att ta hand om den behövande, eller när en färdigutredd person bor kvar på
ett utredningshem i väntan på att en HVB-plats ska dyka upp. Utöver dessa direkta samhällsekonomiska
kostnader, så leder situationer som dessa såklart även till ett enormt psykiskt och emotionellt lidande för
de berörda, och även ett minskat förtroende för välfärden och det offentliga. När vårt gemensamma
samhälle sviker och brister, särskilt i stunder där människor behöver det som allra mest, tar snart själva
demokratin skada. Varje gång tilltron till samhället avtar, och förväntningarna minskar, så lämnas ett hål
där högerextremism och antidemokratiska värden frodas.

Det får därför anses motiverat att lägga kommunens välfärdsinsatser på en nivå som inte bara motsvarar
det genomsnittliga behovet, utan istället se till att det finns en generell överkapacitet. På så sätt kan vi
snabbt svara mot ökade behov. De ökade kostnader detta innebär för kommunen vid tillfällen när behovet
är lägre, är inte heller pengar kastade i sjön, eftersom det finns ett mycket stort utrymme för
kvalitetsförbättringar inom välfärden. De perioder som behoven inom hemtjänsten ligger på endast 75%
av kommunens kapacitet kan “överflödig” personal lätt växlas in mot längre besök, mer tid till
dokumentation och mindre stress, vilket utöver att skapa ett betydande värde för brukarna även sänker
sannolikheten för sjukskrivningar hos personalen och gör kommunen till en mer attraktiv arbetsköpare.

Med anledning av detta yrkar vi:

- att Uppsala har en konstant överkapacitet i samtliga välfärdsinsatser



Josef Safady Åslund (F!)

Stina Jansson (F!)

Lovisa Johansson (F!)
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 36

Svar på mot ion om at t upprät ta en egen
djurrät tsenhet i Uppsala kommun från Knut
Godskesen (-)

KSN-2021-02758

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Knut Godskesen (-) föreslår i en motion väckt 11 oktober 2021 att Uppsala kommun
upprättar en kommunal djurrättsenhet som aktivt ska bistå Länsstyrelsen med sitt
viktiga och gedigna uppdrag.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 januari 2022 § 13
Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2021
Bilaga, Motion om att upprätta en egen djurrättsenhet i Uppsala kommun från
Knut Godskesen (-)

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Särskilt yttrande

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Uppsala kommun har stora brister inom välfärdens kärnverksamheter och har redan en
oacceptabelt stor byråkratisk apparat som genererar oacceptabelt mycket
administrativa uppgifter både inom kommunen och för kommunens invånare samt
näringsidkare. Tills välfärdens kärnverksamheter har stärkts, och mycket bättre än nu
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

klarar sina viktiga uppdrag, måste byråkratin kraftigt reduceras och fokus läggas på att
öka kvalitén i kommunens basuppdrag.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 13

Svar på mot ion om at t upprät ta en egen
djurrät tsenhet i Uppsala kommun från Knut
Godskesen (-)

KSN-2021-02758

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Knut Godskesen (-) föreslår i en motion väckt 11 oktober 2021 att Uppsala kommun
upprättar en kommunal djurrättsenhet som aktivt ska bistå Länsstyrelsen med sitt
viktiga och gedigna uppdrag.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2021
Bilaga, Motion om att upprätta en egen djurrättsenhet i Uppsala kommun från
Knut Godskesen (-)

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.



Sida 1 (2) 

 

Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stationsgatan 12 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om att upprätta en egen 
djurrättsenhet i Uppsala kommun från Knut 
Godskesen (-)  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 
Knut Godskesen (-) föreslår i en motion väckt 11 oktober 2021 att Uppsala kommun 
upprättar en kommunal djurrättsenhet som aktivt ska bistå Länsstyrelsen med sitt 
viktiga och gedigna uppdrag. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret. 

Föredragning 

Motionären beskriver en bild av att Länsstyrelsen brister i sitt uppdrag, däribland den 
offentliga kontrollen av efterlevnaden av djurskyddslagstiftningen. Motionen 
innehåller därför ett yrkande om att Uppsala kommun bör upprätta en kommunal 
djurrättsenhet som aktivt ska bistå Länsstyrelsen med sitt viktiga och gedigna 
uppdrag. 

Kommunerna har sedan år 2009 inte längre ansvar för djurskyddsarbetet samt för 
kontrollen av livsmedel och foder i primärproduktionen, prop. 2007/08:63 och prop. 
2007/08:13. Ansvaret för den offentliga kontrollen av djurskyddsarbetet är istället en 
uppgift eller angelägenhet som åligger Länsstyrelsen i egenskap av kontrollmyndighet.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-11-30 KSN-2021-02758 
  
Handläggare:  
Gustaf Wall 

 
 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Detta innebär samtidigt att kommunen inte får ha hand om den aktuella 
angelägenheten eftersom det är en uppgift som ankommer på staten, 2 kap. 2 § 
kommunallagen. Det ligger därför utanför kommunens befogenheter att upprätta en 
kommunal djurrättsenhet enligt yrkandet i motionen och i övrigt att bistå 
Länsstyrelsen på sätt som föreslås. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt med föreliggande förslag till beslut. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2021 
• Bilaga, Motion om att upprätta en egen djurrättsenhet i Uppsala kommun från 

Knut Godskesen (-) 

 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och 

biträdande stadsdirektör 
 

 



MOTION OM ATT UPPRÄTTA EN EGEN DJURRÄTTSENHET I UPPSALA KOMMUN. 
 
Alltför ofta kommer information om dålig djurhållning och djurvanvård på Sveriges olika gårdar och 
slakterier fram till allmänhetens kännedom. Länsstyrelsen har som uppdrag att se till att 
djurskyddslagen följs och att djuren har det bra. Upprepade gånger får vi ändå, via media, 
information om stora brister i djurhållning och ren djurmisshandel runt om på svenska gårdar och 
slakterier. Historier som t.ex. att Kronfågel döljer missförhållanden på sitt slakteri samt accepterar 
att djuren utsätts för mycket plågsamma transporter, eller att kor från Arlagården vanvårdas på en 
gård i Hälsingland är historier som visar att de djurskyddskontroller som utförs inte håller måttet. 

Länsstyrelsen behöver helt klart stöd i sitt uppdrag. Att media och djurrättsaktivism gör 
länsstyrelsens kontrollarbete är inte tillfredsställande, och Uppsala kommun bör ta sitt ansvar för att 
säkra och bistå Länsstyrelsen i sitt uppdrag att se till att djurskyddslagen följs i vår egen kommun.  

Med anledning av ovanstående yrkar jag till: 

Att upprätta en kommunal djurrättsenhet som aktivt ska bistå Länsstyrelsen med sitt viktiga och 
gedigna uppdrag.  
 
Knut Godskesen (-) 
Ersättare 
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